
خاندوزی: رفتار سیاسی FATF در قبال ایران پابرجاست

وج از ذیل بند هفت FATF به چه معناست؟ خر
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پایگاه تحلیلی

ما را دنبال کنیدسه شنبه      3  بهمن 1402     سال هشتم     شماره 1508      8 صفحه     3000 تومان

اقتصادی
        سیاسـی

                اجتماعی
                       فرهنگـی

                               ورزشــی
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در جلسه ستادی وزارت ورزش و جوانان مطرح شد
تاکید رئیس جمهور بر توسعه ورزش بانوان 

و توجه به دیپلماسی ورزشی

وها کجاست که تحویل متقاضیان نمی شود؟ خودر

وزیر نیرو:
سد بختیاری به عنوان بلندترین سد ایران 

تامین اعتبار شد

خبری از سهمیه بندی آب نیست
عبور از بحران آب با صرفه جویی ۱۵ درصدی
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صفحه 2

سه اقدام فوری ایران و پاکستان برای کنترل و حل بحران
نوذر شــفیعی  ایران و پاکســتان به انــدازه کافی در داخل خــود و محیط 
پیرامونی خودشــان چالش دارند که بخواهند یک چالش دیگری را برای خود 
رقم بزنند.پاکستان مشکلات عدیده ای دارد از جمله با هند،تحرکات طالبان 
پاکستان ،تجزیه طلبان بلوچ و همچنین دست به گریبان فقر نیز هست و همه 

اینها به شدت این کشور را تحت فشار قرار داده است.

یادداشت

رییس سازمان امور مالیاتی:

 بار مالیات به سمت  بار مالیات به سمت 
وتمندان و پرمصرف ها  وتمندان و پرمصرف ها ثر ثر
هدایت می شودهدایت می شود

صفحه صفحه 33

  قیمت ارز به زودی کاهش خواهد یافت
امسال سود خرید دلار صفر بود

عضو اتاق بازرگانی ایران با اشاره به افزایش قیمت دلار در روزهای اخیر گفت: با 
توجه به نبودن دلایل بنیادین برای افزایش نرخ، قیمت ارز به زودی کاهش پیدا 

خواهد کرد.

احمد کیمیایی اســدی عضو اتاق بازرگانی ایران با اشاره به اینکه افزایش قیمت 
دلار ناشی از تحولات سیاســی در منطقه همچون جنگ غزه، حادثه تروریستی 
کرمان و تنش اخیر بین ایران و پاکستان اســت، اظهار داشت: با توجه به نبودن 

دلایل بنیادین برای افزایش نرخ، قیمت ارز به زودی کاهش پیدا خواهد کرد.
وی ادامه داد: در حــال حاضر نرخ ارز بــازار آزاد در کانال ۵۳ هــزار تومان قرار 
دارد که به نظــر من با نوســان ۶،۷ درصدی باز هم تغییر محسوســی رخ نداده 
است. برخلاف سایر اقلامی که تورم داشتند، نرخ ارز هیچ تورمی نداشت و حتی 
روند باثباتی را هــم دنبال کرد. ما در همین هفته هــای اخیر به دلیل تنش های 
منطقه ای نرخ ۵۵ هزار تومان ارز در بازار آزاد را هم تجربــه کرده بودیم اما الان 
در کانال ۵۳ هزار تومان قرار دارد.کیمیایی اســدی با تاکید براینکه تا به اینجای 
کار مدیریت خوبی در حوزه ارز اتفاق افتاده اســت، افزود: امسال نرخ ارز یکی از 
ســال های با ثبات خود را به اتمام خواهد رساند. با توجه به تورم موجود در کشور 
اگر قیمت دلار در همین کانال ۵۰ هزار تومان بماند، به نوعی روند کاهشی خود 
را حفظ کرده اســت. وقتی ما تورم ۳۰ درصدی را داریم اما نرخ ارز ما ثابت بماند، 
نشان دهنده نوعی کاهش در نرخ ارز است. نگه داشتن ارز در محدوده مشخص 

کار بزرگی بود که توسط بانک مرکزی انجام شده است.
عضو اتاق بازرگانی ایران در پایان سخنان خود گفت: مردم به دنبال حفظ ارزش 
دارایی هایشان هســتند اما از ابتدای سال تقریباً ســوددهی بازار ارز صفر بود و 

مردم کمتر به سمت خرید دلار رفتند.

 سهمیه یارانه ای همان ۶۰ لیتر است

کاهش سهمیه بنزین ۳۰۰۰تومانی

شركت مجتمع گاز پارس جنوبي پالایشگاه سوم در نظر دارد اقلام مورد نياز خود را با شرايط 
ذيل بصورت برگزاری مناقصة عمومي دو مرحله ای  يکپارچه از طريق سامانه تدارکات الکترونيکی 

دولت )سامانه ستاد( تامين نمايد:
 شماره فراخوان در سامانه ستاد ایران: 2002096433000073

02/035R3MO مناقصه شماره MO-0200472-ER3 شماره مناقصه و تقاضا:  تقاضای 
 موضوع مناقصه/ شرح مختصر اقلام درخواستی: 

"Cooling Condanser Coil for HVAC":ساخت داخل 
 مبلغ تضمين شركت در فرایند ارجاع كار: 4/145/000/000    ريال

 نوع تضمين شركت درفرایند ارجاع كار:  تضمين شركت در فرايند ارجاع كار بصورت يكي از 
تضامين قابل قبول وفق آيين نامه تضمين شماره 123402/ت50659 ه مورخ 94/09/22 هيات وزيران  
و مطابق شرايط مندرج در سامانه ستاد مي باشد که می بايست قبل از تاريخ گشايش پاکتها به صورت 

فيزيکی تسليم خريدار و در سامانه نيز بارگذاری گردد.
 مبلغ برآوردي مناقصه:  82/900/000/000 ريال

 آخرین مهلت دریافت اسناد ارزیابي كيفي و اسناد مناقصه در سامانه ستاد: 5 روز پس از 
درج نوبت دوم آگهی در صفحه اعلان عمومی سامانه ستاد ايران می باشد.

 آخرین مهلت بارگذاري پاکات الف,ب,ج و مستندات ارزیابي كيفي )رزومه( در سامانه 
ستاد:  ظرف مدت دو هفته پس از انقضای مهلت دريافت اسناد می باشد.

 آدرس مناقصه گزار:  استان بوشهر- شهرستان عسلويه-شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی-
پالايشگاه سوم-اداره تدارکات کالا

بديهی است کليه فرآيند برگزاری مناقصه الکترونيکی از طريق درگاه سامانه تدارکات الکترونيکی دولت 
)سامانه ستاد( به نشانی: WWW.SETADIRAN.IR انجام می پذيرد وبه پيشنهاد های خارج از 
سامانه ستاد هيچگونه ترتيب اثری داده نخواهد شد و مناقصه گران بايستی نسبت به ثبت نام در سامانه 

ستاد و دريافت گواهی امضاء الکترونيکی اقدام نمايند.
مناقصه گران مي توانند جهت كسب اطلاعات بيشتر با شماره تلفن های07731315037-5118-5023 

تماس حاصل فرمايند. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/11/02 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/11/03

 آگهي فراخوان مناقصه عمومي  آگهي فراخوان مناقصه عمومي 
دو مرحله ای یکپارچهدو مرحله ای یکپارچه

روابط عمومي شركت مجتمع گاز پارس جنوبي

شناسه آگهی: 1648834

نوبت دوم

شرکت ملی گاز ایران
شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی

 آگهي مناقصه عمومي
 دو مرحله اي

شركت پالایش گاز ایلام در نظر دارد اقلام مورد نياز خود را با شرايط ذيل از طريق 
مناقصه عمومي تامين نمايد .

 شماره مناقصه: 1402/08-3
 موضوع مناقصه : تجديد مناقصه خريد، نصب و راه اندازی دو دستگاه سيستم کنترل 

سرعت الکتروموتور 3.3 کيلو ولت 3 فاز
 : ميزان  به   : مناقصه(   ( کار  ارجاع  فرآیند  در   شركت  تضمين  مبلغ   

3،600،000،000 ريال
 نوع تضمين شركت در  فرآیند ارجاع کار ) مناقصه(  : ضمانتنامه بانكي

 آخرین مهلت دریافت اسناد از سامانه ستاد توسط مناقصه گران : 1402/11/05
 آخرین مهلت درج اسناد در سامانه ستاد توسط مناقصه گران: 1402/11/15

 تاریخ  اعلام نتيجه ارزیابی کيفی  و گشایش پاكات الف : 1402/11/16
 تاریخ اعلام نتيجه ارزیابی فنی : 1402/11/24
 تاریخ گشایش پاكات مالي "ج" : 1402/12/01

www.setadiran.ir : آدرس دریافت اسناد الكترونيك 
 آدرس پستي مناقصه گزار : آدرس پستي مناقصه گزار : ايلام / شهرستان چوار / 
صندوق پستي 144-69361 / كدپستي 6937170110 /دبيرخانه کميسيون مناقصات

و  تلفن 2077  شماره  با  بيشتر  اطلاعات  كسب  جهت  توانند  مي  گران  مناقصه   
32912850-084 )دبيرخانه كميسيون مناقصات( تماس حاصل فرمايند.

 تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/11/03
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/11/04                                                                                                                                

روابط عمومي شركت پالایش گاز ایلام

شناسه آگهی: 1650595

نوبت اول

53
16

27
19

شرکت ملی گاز ایران
شرکت پالایش گاز ایلام

شركت مجتمع گاز پارس جنوبي پالایشگاه سوم در نظر دارد اقلام مورد نياز خود را با شرايط 
ذيل بصورت برگزاری مناقصة عمومي دو مرحله ای  يکپارچه از طريق سامانه تدارکات الکترونيکی 

دولت )سامانه ستاد( تامين نمايد:
 شماره فراخوان در سامانه ستاد ایران: 2002096433000073

02/035R3MO مناقصه شماره MO-0200472-ER3 شماره مناقصه و تقاضا:  تقاضای 
 موضوع مناقصه/ شرح مختصر اقلام درخواستی: 

"Cooling Condanser Coil for HVAC":ساخت داخل 
 مبلغ تضمين شركت در فرایند ارجاع كار: 4/145/000/000    ريال

 نوع تضمين شركت درفرایند ارجاع كار:  تضمين شركت در فرايند ارجاع كار بصورت يكي از 
تضامين قابل قبول وفق آيين نامه تضمين شماره 123402/ت50659 ه مورخ 94/09/22 هيات وزيران  
و مطابق شرايط مندرج در سامانه ستاد مي باشد که می بايست قبل از تاريخ گشايش پاکتها به صورت 

فيزيکی تسليم خريدار و در سامانه نيز بارگذاری گردد.
 مبلغ برآوردي مناقصه:  82/900/000/000 ريال

 آخرین مهلت دریافت اسناد ارزیابي كيفي و اسناد مناقصه در سامانه ستاد: 5 روز پس از 
درج نوبت دوم آگهی در صفحه اعلان عمومی سامانه ستاد ايران می باشد.

 آخرین مهلت بارگذاري پاکات الف,ب,ج و مستندات ارزیابي كيفي )رزومه( در سامانه 
ستاد:  ظرف مدت دو هفته پس از انقضای مهلت دريافت اسناد می باشد.

 آدرس مناقصه گزار:  استان بوشهر- شهرستان عسلويه-شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی-
پالايشگاه سوم-اداره تدارکات کالا

بديهی است کليه فرآيند برگزاری مناقصه الکترونيکی از طريق درگاه سامانه تدارکات الکترونيکی دولت 
)سامانه ستاد( به نشانی: WWW.SETADIRAN.IR انجام می پذيرد وبه پيشنهاد های خارج از 
سامانه ستاد هيچگونه ترتيب اثری داده نخواهد شد و مناقصه گران بايستی نسبت به ثبت نام در سامانه 

ستاد و دريافت گواهی امضاء الکترونيکی اقدام نمايند.
مناقصه گران مي توانند جهت كسب اطلاعات بيشتر با شماره تلفن های07731315037-5118-5023 

تماس حاصل فرمايند. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/11/02 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/11/03

 آگهي فراخوان مناقصه عمومي  آگهي فراخوان مناقصه عمومي 
دو مرحله ای یکپارچهدو مرحله ای یکپارچه

روابط عمومي شركت مجتمع گاز پارس جنوبي

شناسه آگهی: 1648834

نوبت دوم

شرکت ملی گاز ایران
شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی

 آگهي مناقصه عمومي
 دو مرحله اي

شركت پالایش گاز ایلام در نظر دارد اقلام مورد نياز خود را با شرايط ذيل از طريق 
مناقصه عمومي تامين نمايد .

 شماره مناقصه: 1402/08-3
 موضوع مناقصه : تجديد مناقصه خريد، نصب و راه اندازی دو دستگاه سيستم کنترل 

سرعت الکتروموتور 3.3 کيلو ولت 3 فاز
 : ميزان  به   : مناقصه(   ( کار  ارجاع  فرآیند  در   شركت  تضمين  مبلغ   

3،600،000،000 ريال
 نوع تضمين شركت در  فرآیند ارجاع کار ) مناقصه(  : ضمانتنامه بانكي

 آخرین مهلت دریافت اسناد از سامانه ستاد توسط مناقصه گران : 1402/11/05
 آخرین مهلت درج اسناد در سامانه ستاد توسط مناقصه گران: 1402/11/15

 تاریخ  اعلام نتيجه ارزیابی کيفی  و گشایش پاكات الف : 1402/11/16
 تاریخ اعلام نتيجه ارزیابی فنی : 1402/11/24
 تاریخ گشایش پاكات مالي "ج" : 1402/12/01

www.setadiran.ir : آدرس دریافت اسناد الكترونيك 
 آدرس پستي مناقصه گزار : آدرس پستي مناقصه گزار : ايلام / شهرستان چوار / 
صندوق پستي 144-69361 / كدپستي 6937170110 /دبيرخانه کميسيون مناقصات

و  تلفن 2077  شماره  با  بيشتر  اطلاعات  كسب  جهت  توانند  مي  گران  مناقصه   
32912850-084 )دبيرخانه كميسيون مناقصات( تماس حاصل فرمايند.

 تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/11/03
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/11/04                                                                                                                                

روابط عمومي شركت پالایش گاز ایلام

شناسه آگهی: 1650595

نوبت اول

53
16

27
19

شرکت ملی گاز ایران
شرکت پالایش گاز ایلام



سخنگوی وزارت امور خارجه:

تعهد ما نسبت به امنیت و تمامیت سرزمینی عراق نیاز به راستی آزمایی ندارد

در جلسه ستادی وزارت ورزش و جوانان مطرح شد

تاکید رئیس جمهور بر توسعه ورزش بانوان و توجه به دیپلماسی ورزشی

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rسه شنبه      3  بهمن 14۰2    شماره 15۰8

 سه اقدام فوری ایران و پاکستان برای کنترل 
و حل بحران

نوذر شفیعی  ایران و پاکســتان به اندازه کافی در داخل خود و محیط 
پیرامونی خودشــان چالش دارند کــه بخواهند یــک چالش دیگری 
را برای خود رقم بزنند.پاکســتان مشــکلات عدیده ای دارد از جمله با 
هند،تحرکات طالبان پاکستان ،تجزیه طلبان بلوچ و همچنین دست به 
گریبان فقر نیز هست و همه اینها به شدت این کشور را تحت فشار قرار 
داده است. از ســوی دیگر چالش های ایران هم کم نیستند و در محیط 
پیرامونی ما مسائل و مشــکلات عدیده ای وجود دارد و در داخل نیز با 
مشکلات اقتصادی زیادی رویرو هســتیم.بنابراین به هیچ عنوان ایجاد 

تنش جدید در روابط برای دو کشور جائز نیست.
البته تنشــی که الان ایجاد شــده قابل مدیریت بود و می توانستند از 
طریق روابط سیاســی آن را بر طرف کنند ولی بنظر می رســد هر دو 
کشــور فکر می کردند که احتملا بحران در روابط دو کشور به گونه ای 
نخواهد بود که بتواند یک چالش جدی برای تهران و اسلام آباد به وجود 
بیاورد،لذا نسبت به بعضی از مســائل که در دوسوی مرز می گذشت بی 
تفاوت بودند و فکر می کردند که طرف دیگــر از آنچه که در خاک یک 
کشور حادث می شــود بی اطلاع است.از این رو بیشــتر سعی کردند با 
یک گفت و گوهای سیاسی که بخشی از آن هم جنبه تشریفاتی داشت 
روی مسائل و چالش های واقعی موجود سرپوش بگذارند .الان بخشی 
از آن واقعیت ها در حال پیدا کردن جنبه عینی است ،به هر حال از آنجا 
که روابط ایران و اسلام آباد آنقدر عمیق اســت که انتظار داشته داشته 

باشیم چنین تحولاتی در دو کشور مدیریت شده باشد.
حتی اگر فــرض را بر ایــن بگذاریم کــه حمله ایران بــه داخل خاک 
پاکســتان وحمله متقابل پاکســتان به داخل خاک ایران )که هرکدام 
از دو کشــور توجیهات خاص خود را دارند ( از قبــل هماهنگ و حتی 
مدیریت شده باشــد،با در نظر گرقتن اینکه جنگ هایی که در گذشته 
بین کشــورها اتفاق افتاده جنگ هایی نبوده که تعمدا آغاز شده باشد 
بلکه یک اتفاقاتی در روابط حادث شده و کنترل از دست سیاستمداران 
خارج شــده و در نتیجه جنگ بروز می کند .منظور این است که ایران و 
پاکســتان باید بدانند که هر گونه تنش جدی در روابط دو کشور بسیار 
بسیار خطرناک است و مســئله ایران و پاکستان با مسئله ایران و عراق ، 
یا آذربایجان و یا هر کشــور پیرامونی ما خیلی فرق دارد. در نظر داشته 

باشیم برای پاکستان درگیری با ایران خیلی خطرناک است.
راهکار خروج از این وضعیت می بایست قبل از این اتفاق می افتاد وحالا 
باید تمامی دســتکاه های ذیربط در ایران و پاکستان به سمت کاهش 
تنش حرکت کننــد ،از آنجا که بخش های نظامی دو کشــور قدرتمند 
هســتند و این روی تصمیم گیری ها تاثیر می گذارد بنابراین دیپلمات 
ها و سیاســتمدارن نباید به بخش های نظامی اجازه دهند که فراتر از 
اراده سیاســتمداران پا پیش بگذارند .از این رو کمیسیون امنبت ملی 
مجلس ،وزارت خارجه و شــورای عالی امنیت ملــی و هر نهاد دیگری 
که در تصمیم گیری ها تاثیر گذار است باید جملگی به سمت مدیریت 
بحران تلاش کنند ،ضمــن اینکه آنچه که اتفاق افتــاده باید یک نقطه 
عطفی باشــد برای اینکه ایران و پاکستان به خودشــان بیایند و سعی 
کنند تحلیل هایی که از داخل پاکســتان ایران را تهدید می کند و یا از 
داخل ایران پاکســتان را تهدید می کند را حذف کنند . نتیجه اینکه در 
ابتدا باید به ســمت کاهش تنش حرکت کنیم و دوم اینکه این جرقه به 
سیاستمداران در دوســوی مرز ایران و پاکستان گوشزد کند که باید به 
سمت حل بحران ها به صورت مســالمت آمیز حرکت کنند،در غیر این 
صورت هر اتفاقی ممکن است چالش هایی را به وجود بیاورد که کنترل 
آن از دست سیاســتمداران خارج باشــد و همه چیز به دست نظامیان 

بیفتد که این خطرناک است.

وزیر کشور در جمع مدیران روزنامه های اصلاح طلب:
  دعوت مردم به انتخابات وظیفه رسانه ها 

و جریان های سیاسی است
وزیر کشــور دعوت مردم به انتخابات را وظیفه ملی رســانه ها و جریان 
های سیاســی دانســت و گفت: انتخابات به معنای ایــران قوی و امید 
به آینده اســت. احمد وحیدی وزیر کشــور در دیدار جمعی از مدیران 
مسئول روزنامه های اصلاح طلب، بر فعال تر شدن گفت وگو با احزاب و 
حوزه های دیگر تأکید کرد و افزود: به نشســت و گفت وگو با همه گروه 
هایی که در چارچوب قانون فعالیت می کننــد، اعتقاد دارم و باعث می 
شود خط کشی های غیرواقعی که ســم مهلکی برای کشور است، عقب 

رانده شود.
وحیدی درباره انتخابات و قانون جدید نیز اظهار کرد: وزارت کشــور با 
توجه به قانون جدید و فرصت کم، توانســت زمینه اجرایی شدن آن را 
فراهم ســازد و تلاش کردیم همه تفکرها و سلایق در انتخابات ثبت نام 
کنند.وزیر کشور خاطرنشــان کرد: ما هم علاقمند بودیم تا حد امکان 
احراز صلاحیت هــا افزایش یابد و برای این کار تلاش شــد که البته بی 
نتیجه هم نبود. ما به داوطلبان احراز صلاحیت نشــده، توصیه کردیم 
که از فرصت اعتراض در مرحله بعدی اســتفاده کنند. از این رو، تلاش 
ما در مرحله پیش ثبت نام و ثبت نام قطعی این بــود که حداکثر افراد، 
احراز صلاحیت شوند، مگر آنهایی که واقعا براساس مواد قانونی مشکل 

داشته باشند.

وی با اشــاره به توالی دولت هــای پس از انقلاب اســلامی و همچنین 
حضور نمایندگان با سلایق مختلف سیاسی در مجلس شورای اسلامی، 
تصریح کرد: در همه دوره ها انتخابات به سلامت برگزار شده است و این 
واقعیات باید به مردم منعکس شود.وزیر کشور مسیر پیشرفت و تعالی 
کشور را برای همه احزاب و گروه های سیاسی مهم دانست و اظهار کرد: 
ممکن است در برخی شیوه ها اختلاف نظرهایی وجود داشته باشد، اما 

همه به اعتلا و سربلندی ایران اعتقاد داریم.
وزیر کشور بر تشریح دســتاوردهای انقلاب برای جوانان تاکید کرد و 
یادآور شد: به نظر من دولت ســیزدهم در ۲ سال فعالیت خود، کارنامه 
خوبی از خود برجای گذاشــته اســت.وحیدی با تاکید بر امیدآفرینی 
در جامعه ادامه داد: بخشــی از این کار برعهده رســانه ها و جریان های 

سیاسی، به عنوان حلقه های واسط جامعه است.
وی با بیان اینکه انتخابات نقطه عضوگیری احزاب اســت، اظهار کرد: 
انتخابات، مشــارکت، امنیت و وحدت ملی مربوط به یک دولت نیست 
و همه در آن سهیم هستند.وزیر کشور، منفعت ملی را پیشرفت کشور 
دانســت و با بیان اینکه مردم باید با حفظ عزت، رفاه بیشــتری داشته 
باشــند، گفت: وظیفه ملی، دینی، انقلابی ما این اســت که مردم را به 
مشــارکت دعوت کنیم.وحیدی با بیان اینکه دشــمنان برای کاهش 
مشارکت طراحی های زیادی انجام داده اند، گفت: آنها هویت جوانان را 
نشانه گرفته اند و از توطئه های مختلف حتی اقدامات تروریستی برای 

زدودن آرامش در جامعه استفاده می کنند.

یادداشت

ســخنگوی ســتاد انتخابات کشــور درباره جزییات تریبون
آخرین فهرســت نامزدهای تایید صلاحیت شده برای 

حضور در انتخابات مجلس، توضیحاتی ارایه داد.
»محســن اســلامی« ســخنگوی ســتاد انتخابات 
کشــور، با اشــاره به آخرین فهرســت نفــرات تأیید 
صلاحیت شــده برای انتخابات مجلــس اظهار کرد: 
شــورای نگهبان با توجه به فرآیند بررسی اعتراضات 
رد صلاحیت شدگان، شب گذشته فهرست ۱۰۱۴ نفر 
جدیدی از »افراد تازه تأیید صلاحیت شده« را به ستاد 

انتخابات کشور ابلاغ کرد.

وی افزود: پس از فهرســت شــب گذشــته 
شــورای نگهبــان، تعــداد افــراد تأییــد 
صلاحیت شــده با ۱۱ هزار و ۱۹ نفری که در 
گذشته تأیید شده بودند )توسط هیأت های 
اجرایــی و هیأت هــای نظارت اســتانی(، 
هم اکنون جمعاً به ۱۲ هزار و ۳۳ نفر رسیده 

است.
اسلامی گفت: در »فهرست جدید شــورای نگهبان« 
هیچ کدام از نماینــدگان ادوار و مجلــس فعلی که رد 
صلاحیت شــده و اعتراض داشــتند، وجود ندارد؛ بر 

اســاس اطلاعاتی کــه داریم، قرار اســت 
فهرست دیگری هم از سوی شورای نگهبان 

به ستاد انتخابات کشور، ارجاع شود.
وی با بیان اینکه تا تاریخ ۱۹ بهمن ماه جاری، 
شــورای نگهبان فرصت دارد اسامی نهایی 
تأیید صلاحیت شدگان را اعلام کند، گفت: 
آمار تفکیکی در مورد جناح بندی افراد تأیید 
صلاحیت شده، نداریم. ما اســامی را به فرمانداری ها 

ارسال می کنیم.
سخنگوی ســتاد انتخابات کشور اظهار کرد: درباره 

افزایش تعداد تأیید صلاحیت شده ها که قرار است 
فهرســت نهایــی آن در تاریخ ۱۹ بهمن از ســوی 
شورای نگهبان اعلام شود، پیش بینی ندارم اما به ما 
اعلام کرده اند که اســامی دیگری نیز اضافه خواهد 

شد.
اســلامی همچنین با اشــاره به آخرین رونــد تأیید 
صلاحیت نامزدهای انتخابات خبرگان رهبری، اظهار 
کرد: تا دو روز دیگر یعنی ۴ بهمن، اســامی نامزدهای 
تأیید صلاحیت شــده مجلــس خبــرگان رهبری را 

دریافت خواهیم کرد.

انتخابات

خریدار  ســخنگوی وزارت امور خارجه 
در ابتدای نشســت خبری خود شــهادت 
پنج مستشــار ایرانی در ســوریه را تبریک 
و تســلیت گفت. ناصر کنعانی در نشســت 
خبری خود با اشــاره به ادامه جنایت های 
رژیــم صهیونیســتی و حامیانــش در غزه 
و ارائــه آمــاری از تعداد کشته شــدگان و 
مجروحان ناشــی از ایــن جنایت ها گفت: 
این اعــداد و ارقام تکان دهنــده، منعکس 
کننــده جهان بینی ســران جنایتکار رژیم 

صهیونیستی و حامیان آن است.
وی افزود: امیدوارم محاکــم بین المللی به 
شکایت های مطرح شــده علیه این رژیم به 
خاطر اعمال جنایت جنگی علیه مردم غزه 

هرچه زودتر رسیدگی کنند.

روابط ایران و عراق، قوی 
و مستحکم است

کنعانی در پاسخ به سوالی گفت: روابط ایران 
و عراق، روابطی قوی و مســتحکم اســت و 
دو کشــور دارای همکاری های همه جانبه 
در زمینه های مختلف مــورد علاقه و مورد 

اهتمام دو کشور هستند.
وی ادامه داد:  در حوزه اقلیم کردستان عراق 
علیرغم همکاری هایی که وجــود دارد در 
طول سالیان متمادی، متاسفانه از این حوزه 
جغرافیایی تهدیــدات عینی متوجه امنیت 

ملی ایران و شهروندان ایرانی شده است.

ایران نمی تواند نسبت به امنیت ملی 
خود بی تفاوت باشد

کنعانی تاکید کرد: ایران نمی تواند نســبت 
به امنیت ملی خود بی تفاوت باشد.

ســخنگوی وزارت امــور خارجه جمهوری 
اســلامی ایران گفت: اقدام اخیــر ایران در 
منطقه اقلیم کردســتان علیــه تهدیدات و 
دشــمنان خود ، اقدام علیه عــراق و اقلیم 

کردستان عراق نبوده است.
کنعانــی همچنیــن در پاســخ به ســوال 
دیگــری در مورد اقــدام اخیر ایــران علیه 

گروه هــای تروریســتی در نواحــی مرزی 
پاکســتان گفت: آنچه که انجام شد حمله 
به پایگاه تروریســتی، جریان تروریســتی 
جیــش الظلــم در منطقه موســوم به کوه 
سبز ناشــی از یک ضرورت آنی برای مقابله 
با تروریســت های آماده عملیــات در ایران 
بود، این تروریســت ها حدود نیم ساعت با 
مرز مشترک فاصله داشــتند و آماده حمله 
تروریستی به مرز ایران، پایگاه های کشور و 

چه بسا شهروندان ایرانی بودند.
سخنگوی وزارت خارجه جمهوری اسلامی 
ایران گفت: روابط ایران و پاکســتان روابط 
مســتحکم و دوســتانه  و دارای پیوندهای 

عمیقی است.

فضای مثبت جدیدی در مناسبات  
ایران و مصر وجود دارد

کنعانی در پاســخ به سوال ایســنا در مورد 
اخبار منتشــر شــده در ارتباط با احتمال 
سفر قریب الوقوع وزیر خارجه ایران به مصر 
با ارائــه توضیحاتی در مــورد روابط کنونی 
تهران و قاهره و با بیان این که فضای مثبت 
جدیدی در مناسبات دو کشور وجود دارد، 
گفت: در مورد برنامه ریزی برای ســفر وزیر 
خارجه کشورمان به مصر نمی توانم در حال 

حاضر چیزی را تایید یا تکذیب کنم.
کنعانی همچنین در پاســخ به سوال دیگر 
ایسنا در مورد اخبار  منتشــر شده مبنی بر 
اینکه عربستان سعودی در جریان  تحولات 
اخیــر در منطقه بیــن ایــران و آمریکا به 
تبادل پیام پرداخته اســت، گفت: من لزوما 
نمی توانم ایــن خبر را تایید کنــم، آمریکا 
مســیرهای مختلفی را برای ارسال پیام به 
ایران اســتفاده می کند و این امری مرسوم 

بوده است.

روابط ایران و عربستان، حسنه و رو
 به پیشرفت است

وی ادامه داد: روابط ایران و عربستان روابط 
حسنه و رو به پیشرفت است و اهتمام جدی 

بین مقامات دو کشور برای توسعه مناسبات 
وجــود دارد.کنعانی افــزود: گفت وگوهای 
مستمری بین مقامات دو کشــور از جمله 
وزیران امور خارجه ایران و عربستان وجود 

دارد.
ســخگوی وزارت امور خارجــه جمهوری 
اســلامی ایــران در بخشــی دیگــر از 
صحبت های خود گفت: رژیم صهیونسیتی 
مایل اســت که برای نجات خود از شرایطی 
که در آن گرفتار شــده اســت، منطقه را به 
آتش بکشــد.وی افزود: رژیم صهیونیستی 
می خواهد آمریکا را به صورت مستقیم وارد 
جنگ با طرف های مقاومت در منطقه کند 
و آمریکا را نیــز وارد باتلاقی کند که خود در 
آن گرفتار شده است.کنعانه ادامه داد: رژیم 
صهیونیستی از جنگی که آغاز کرده است، 
پیروز خارج نمی شود، همان طور که تاکنون 

پیروز نبوده است.
ســخنگوی وزارت امور  جمهوری اسلامی 
ایران در پاسخ به این سوال که گفته می شود 
اقلیم کردســتان عراق یک ایرانی را به اتهام 
مشارکت در عملیات ســپاه در بمباران مقر 
گروه های تروریستی وابســته به موساد در 
اربیل دستگیر کرده اســت، گفت: اطلاعی 

در مورد این موضوع و خبر ندارم.
وی همچنین در پاســخ به این ســوال که 
گفته می شــود وزارت امــور خارجه هلند، 
ســفیر ایران در این کشــور اروپایــی را به 
اتهام کشته شــدن یک کودک در عملیات 

سپاه علیه گروه های تروریســتی در اربیل 
اقلیم کردســتان عراق احضار کرده است، 
گفت: همان طور کــه در  گفت وگوی تلفنی 
وزیران امور خارجه ایران و هلند مطرح شد، 
ما تاکنون اطلاعات تایید شده ای که نشان 
دهد تبعه ای از کشــور هلند در این عملیات 
جان خود را دست داده، نداریم و ما اطلاعات 

تایید شده ای در این زمینه نداریم.

به روش خود پاسخ جنایات رژیم 
صهیونیستی را می دهیم

ســخنگوی وزارت امور خارجــه ایران در 
بخشــی دیگر از صحبت های خــود در این 
نشست مطبوعاتی در پاســخ به سوال یک 
خبرنگار چینــی مبنی بر ایــن که واکنش 
تهران به جنایت اخیر رژیم  صهیونیســتی 
علیه مستشــاران ایرانی در سوریه چگونه 
خواهد بــود؟ تصریح کــرد: جنایات رژیم 
صهیونیســتی علیــه دولت و ملــت ایران 
هرگز بی مکافــات نمانــده و نخواهد ماند 
و  ایران به روش خود پاســخ جنایات رژیم 

صهیونیستی را می دهد.

اظهارات بایدن علیه ایران، بی ارزش 
است

کنعانی همچنین در پاسخ به این سوال که 
بایــدن در اظهاراتی مدعی شــده که ایران 
در منطقه محبوب نیســت، گفــت: این ها، 
اظهارات بی ارزشی است و دولت آمریکا بهتر 
اســت که به وضعیت نامناسب خود در بین 
افکار عمومــی دنیا و وضعیت نامناســبش 
در مجمع  عمومی ســازمان ملل ، شــورای 

امنیت سازمان ملل و ... توجه کند.
ســخنگوی وزارت امــور خارجه جمهوری 
اسلامی ایران در پاســخ به سوال یک رسانه 
عربی مبنی بــر این که از نظر ایــران، رژیم 
صهیونســیتی با اقدامات خود در ســوریه 
و لبنان و به شــهادت رســاندن مستشاران 
ایرانی در ســوریه به دنبال چیست؟ گفت: 
رژیم صهیونیســتی برای خروج از بن بست 

خود ســاخته و باتلاقی که در آن فرو رفته 
اســت به دنبال دامن زدن بــه  بی ثباتی و 
ناامنــی در منطقه و کشــاندن طرف های 

دیگر به جنگ و درگیری در منطقه است.
وی افزود: ایران در نقشه شــومی که رژیم 
صهیونیستی طراحی کرده و می کند بازی 

نخواهد کرد و هیچ گاه بازی نکرده است.
کنعانی ادامه داد: اما در پاسخ به جنایت های 
رژیم صهیونیستی علیه دولت و ملت ایران، 
ما هیچ گاه دســت بســته نبوده و نخواهیم 
ماند و این رژیم  پاســخ جنایت های خود را 

دریافت خواهد کرد.
ســخنگوی وزارت امــور خارجه جمهوری 
اســلامی ایران در ادامه گفتگــوی خود با 
خبرنگاران در پاســخ به سوال شبکه العربی 
قطر مبنی بــر این کــه صــادق امیدزاده 
مستشــار ایرانی که در جریان حمله اخیر 
رژیم صهیونســیتی به مستشاران ایرانی در 
سوریه به شهادت رسید در طول این سال ها 
در سوریه مشغول به چه فعالیتی بوده است، 
اظهار کرد: شهیدی که اشاره کردید و دیگر 
شــهدایی که در این اقدام متجاوزکارانه که 
مصداق بارز نقض منشــور ســازمان ملل، 
قوانیــن بین المللی و حاکمیــت و تمامیت 
ارضی سوریه بود، به شــهادت رسیدند در 
چارچوب فعالیت های مستشاری ایران در 
پاســخ به دعوت و درخواست دولت سوریه 

در این کشور حضور داشتند.
کنعانی ادامه داد: ایــران بزرگترین مدافع 
امنیــت، حاکمیت و تمامیــت ارضی عراق 
و حامی وحدت و تمامیت ســرزمینی این 
کشور بوده اســت. تعهد ما نسبت به امنیت 
عراق و حمایت از دولت عراق و شــهروندان 
این کشور و حاکمیت و تمامیت سرزمینی و 
وحدت عراق تعهد اثبات شده است و نیاز به 

راستی آزمایی ندارد.
وی افزود: ایران ایــن تعهد و صداقت خود را 
در طول سالیان متمادی در ارتباط با دولت، 
ملت و کشور عراق نشان داده و اثبات کرده 

است.

نمایندگان ادوار در آخرین فهرست تایید صلاحیت شده ها حضور ندارند

خریدار   رئیس جمهور با اشاره به اهمیت و 
اثربخشی حضور بانوان ورزشکار و مدال آور 
در ایجاد نشاط اجتماعی بر ضرورت تامین 
امکانات لازم و میدان دادن بیشتر به بانوان 
در امر ورزش تاکید کــرد و گفت: به همان 
میزان که ورزش آقایان مورد توجه اســت، 
باید به ورزش بانوان نیــز مبتنی بر عدالت 

جنسیتی و آمایش سرزمینی توجه داشت.
 آیــت الله ســید ابراهیــم رئیســی در 
شــانزدهمین مقصد از نظارت ســتادی 
بر وزارتخانه هــا و دســتگاه های اجرایی 
در جمع وزیــر و معاونیــن وزارت ورزش 
و جوانان حضــور یافت و ضمن اســتماع 
گزارش عملکــرد و اقدامــات بخش های 
مختلف این وزارتخانه، نکات و توصیه های 
کاربردی مهمــی را در راســتای ارتقای 
کارآمدی و بهبود عملکــرد این مجموعه 

مطرح کرد.
رئیس جمهــور در ابتدای ســخنان خود 
با تبریک ولادت با ســعادت امام جواد )ع( 
به عنــوان جوان ترین امــام، همزمانی این 
مناسبت با حضور در وزارت ورزش و جوانان 
را بــه فال نیــک گرفت و گفــت: ماموریت 
و هــدف اصلــی وزارت ورزش و جوانــان، 
سلامت و نشاط اجتماعی اســت که جلوه 
مهم آن، ایجــاد و ارتقای امیــد در جامعه 

خواهد بود.
آیت الله رئیسی با اشــاره به آمار قابل توجه 
افرادی کــه در زندگــی خــود توجه لازم 
به ورزش ندارنــد، کم اطلاعــی از عوارض 
ورزش نکــردن و مشــکلات ناشــی از کم 
تحرکی را از دلایل فراوانی این آمار دانست 
و وزارت ورزش را موظف کــرد با همکاری 
وزارتخانه هــای آموزش و پــرورش، علوم، 
تحقیقات و فناوری و همچنین رسانه ملی، 
برای بهبود شــاخص ها در این زمینه بیشتر 

تلاش کنند.
رئیس جمهور عدم دسترســی به امکانات 
ورزشــی را از دیگــر دلایل کــم توجهی 

بــه ورزش در جامعــه برشــمرد و افزود: 
رفــع کاســتی ها در عرصــه امکانــات و 
زیرســاخت های ورزشــی براســاس سند 
آمایــش ســرزمینی و همچنیــن تکمیل 
طرح های نیمه تمام ورزشی با کمک گرفتن 
از خیرین، نهادها و ســازمان های انقلابی و 
ســازمان های مردم نهاد، راهکارهایی است 
که توجه بیشــتر به مناطــق کم برخودار را 
در پی خواهد داشت و شاخص های عدالت 

ورزشی را ارتقا خواهد داد.
رئیــس جمهــور همچنین نقــش وزارت 
آموزش و پرورش در کشــف اســتعدادها، 
پرورش علایق و جهت دادن به ظرفیت های 
کودکان و نوجوانان در عرصه ورزش را بسیار 
مهم و موثر دانســت و بر جدی گرفته شدن 
زنگ ورزش در مدارس و ساختار آموزشی و 

برنامه ریزی دقیق در این مورد تاکید کرد.
ضــرورت تســهیل صــدور مجــوز مراکز 
ورزشــی، تقدم ورزش بر اقتصــاد ورزش، 

اهمیت توســعه ورزش همگانــی در کنار 
ورزش حرفــه ای، توجــه بــه ورزش ها و 
بازی های بومی و روستایی، توجه به توسعه 
ورزش های ۵ گانــه پایه و توجــه به ایجاد 
تنوع در رشــته های ورزشــی کم رونق تر 
در کنار رشــته های پرطرفــدار برای ایجاد 
زمینه کســب موفقیت و مدال آوری بیشتر 
در رقابت های ورزشــی جهانی و منطقه ای 
از دیگر توصیه های آیت الله رئیســی در این 

جلسه بود.
رئیس جمهور در ادامه با اشــاره به اهمیت و 
اثربخشی حضور بانوان ورزشکار و مدل آور 
در ایجاد نشاط اجتماعی بر ضرورت تامین 
امکانات لازم و میدان دادن بیشتر به بانوان 
در امر ورزش تاکید کــرد و گفت: به همان 
میزان که ورزش آقایان مورد توجه اســت، 
باید به ورزش بانوان نیــز مبتنی بر عدالت 

جنسیتی و آمایش سرزمینی توجه داشت.
آیت الله رئیســی نظارت بــر قراردادهای 

ورزشــی را از جمله اقدامات بســیار خوب 
وزارت ورزش و جوانــان عنوان کــرد و بر 
ضرورت تنظیم پیوســت رفتاری و اخلاقی 
برای قراردادهــای ورزشــکاران به عنوان 

الگوهای جامعه تاکید کرد.
توجه به اخلاق و فرهنــگ از دیگر تاکیدات 
رئیس جمهور در حوزه ورزش کشور بود که 
آیت الله رئیسی با اشاره به شاخصه های مهم 
»فتوت و جوانمردی« در ورزش کشور، عدم 
رویارویی ورزشــکاران با نمایندگان رژیم 
صهیونیســتی در میادین ورزشی را متاثر از 
همین شاخصه ها و برگرفته از فرهنگ غنی 
ایرانی و اســلامی در دفاع از مظلوم و مقابله 
با ظالم دانســت و بر اهتمام ویژه برای حفظ 
و صیانت از شاخصه های اخلاقی و فرهنگی 

تاکید کرد.
رئیس جمهور در ادامه دیپلماسی ورزشی را 
از جمله ظرفیت های بسیار مهم برای ارتقا 
و افزایــش تعامل، همــکاری و هم افزایی با 

دیگر کشورها عنوان کرد و افزود: همانگونه 
که در سیاست خارجی اولویت دولت توجه 
به سیاست همســایگی است در دیپلماسی 
ورزشی نیز باید توجه به کشورهای اسلامی 
همسایه، همسو و حوزه تمدنی مورد توجه 

ویژه قرار گیرد.
»تمســک به روحیــه تحولی، نــوآوری، 
خلاقیت و ابتکار در ورزش و امور جوانان«، 
»ضرورت توجه به ثبــات مدیریتی و حل 
سریع مشکل فدراسیون های بدون مدیر«، 
»برقراری عدالت میان قهرمانان المپیکی 
و پاراالمپیکی در بهره منــدی از امتیازات 
قهرمانی«، »توجه ویژه به انتخاب مربیان 
ورزشــی به عنــوان پــرورش دهندگان 
نســل آینده«، »تقدیــر از افزایش میزان 
اختصاص کرســی های مدیریتی به بانوان 
در وزارت ورزش و جوانــان«، »اهتمــام 
ویژه نســبت به ایجاد خانه های ورزش در 
روســتاها«، »تاکیــد بر تســهیل ازدواج 
جوانــان با پرداخــت به موقع تســهیلات 
ازدواج، اشــتغال و مســکن« ، »توجه به 
آموزش مهارت های قبل از ازدواج یا حین 
ازدواج به زوج های جــوان«، »برنامه ریزی 
برای مســاعدت دولت در امر ارزان سازی 
ازدواج« و »تاکید بر اهمیت روایت امید از 
افتخارآفرینی ورزشکاران در ایجاد نشاط 
و امید در جامعــه« از دیگر محورهای مهم 
ســخنان رئیس جمهــور در جمع مدیران 

وزارت ورزش و جوانان بود.
آیت الله رئیسی در پایان بر اهمیت ایجاد 
اتاق های فکر و اندیشــه ورز برای ارتقای 
ورزش کشــور، ارائه راهکارهای توسعه 
ورزش همگانی و پاسخ دادن به شبهات 
و گره های ذهنی نســل جوان تاکید کرد 
و بررســی موارد اشاره شــده در بیانات 
رهبری معظم انقلاب اســلامی در دیدار 
با ورزشکاران و تدوین فرمایشات ایشان 
به عنوان منشــور اقدامات، را خواســتار 

شد.
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وزیر صمت:
مرکز رصد فناوری های نوین صنعتی برای توسعه 

کسب و کارها تاسیس شود
وزیر صنعت، معــدن و تجارت گفت: مرکز دیده بانی با هدف ســنجش 
اســتعدادها در هر منطقه و رصد فناوری های نوین صنعتی در راستای 

توسعه کسب و کارها تاسیس شود.
عباس علی آبادی در بیســت و ششــمین دوره همایــش رتبه بندی 
شرکت های برتر ایران در مرکز همایش های صدا و سیما اظهار داشت: 
سازمان گســترش و نوســازی صنایع ایران )ایدرو( برای تاسیس این 

مرکز، همه امکانات وزارت صمت صنایع را بسیج کند.
وزیر صمــت افزود: توســعه صنعتــی ما بیشــتر در قالــب اقدامات 
فرصت طلبانه اتفاق افتاده اســت به همین جهت معمولاً شــاهد ورود 

فناوری هایی هستیم که عمرشان تمام شده است.
وی تاکید کرد: اعتقاد ندارم که همه شرکت های نیمه تعطیل باید احیا 
شــود؛ چراکه عمر یک سری از فنّاوری ها تمام شــده و زیرساخت های 
آن نیســت؛ ضمن اینکه هزینه های حمل بیشــتر از هزینه های تولید 
اســت. از این رو در ایدرو رصد فناوری ها را باید مورد توجه قرار گیرد و 

صلاحیت سنجی فناوری ها صورت گیرد.
علی آبادی با بیان اینکه در همه جای دنیا فســاد وجود دارد، گفت: باید 
مرام نامه برای مدیران پاکدســت و جسور توســط تمانی سازمان ها و 
مراجع ذی ربط وزارت صمت با همکاری ســازمان بازرســی کل کشور 
تدوین شود و از ظرفیت مدیران پاکدست در حوزه صنعت و تولید بهره 

برد.
وزیر صمت با بیان اینکه باید جدی تر به توسعه کشور مبتنی بر صنعت 
فکر کنیم، تاکید کرد: باید به ســمت صنعتی شدن صنایع حرکت کرد؛ 
اکنــون آب گران قیمت را به صنایع کشــور می دهیم و یا از پســاب به 

صنایع اختصاص می دهیم.
وی بیان کرد: استفاده از ظرفیت شرکت های دانش بنیان مهمی است 

که در حوزه صنعتی باید مورد توجه قرار گیرد.
علی آبادی با اشــاره به اینکه جهت دهی رشــد صنعتی پایدار بر اساس 
صادرات محور اســت، گفت: نیاز است شــرکت های بزرگ در عرصه 

بین المللی حضور پیدا کرده و به رقابت بپردازند.
وزیر صمــت ادامه داد: تشــکیل ســرمایه یکی از مهم ترین مســایل 
شرکت هاست، همچنین منبع انسانی بزرگ ترین سرمایه کشور است 

که بانوان نصف جمعیت کشور هستند.
وی با اشــاره به اینکه رتبه بندی شــرکت های برتر برای شفاف سازی 
فضای کســب و کار و میزان اثرگذاری مهم اســت، گفت: امســال در 
رتبه بندی ۵۰۰ شــرکت، ۶۱ شــرکت دانش بنیان حضور داشــتند؛ 

همچنین در ۱۰۰ شرکت برتر، پنج شرکت دانش بنیان است.
علی آبادی خاطرنشــان کرد: شــرکت های دانش بنیان در حوزه های 
فناوری های اطلاعات و ارتباطات، فناوری های شیمیایی، ماشین آلات 
و تجهیزات پیشــرفته، برقی سازی، داروســازی و تجاری سازی حایز 
رتبه های خوبی شدند که این آمار نســبت به مدت مشابه سال گذشته 

رشد خوبی داشته است.

وزیر اقتصاد خبر داد
تامین مالی ۵۰۰ هزار میلیارد تومانی از بازار 

سرمایه تا پایان سال
وزیر اقتصاد از کاهش ۵۰ درصدی صدور بخشــنامه های تجاری خبر 
داد و گفت: برنامه امســال تحقق تأمین مالی ۵۰۰ هزار میلیارد تومانی 

از طریق بورس است.
ســید احســان خاندوزی وزیر امور اقتصــادی و دارایی در بیســت و 
ششمین دوره همایش رتبه بندی شــرکت های برتر ایران با بیان اینکه 
در ۱۴ فصل اخیر و از ســال ۱۳۹۵ اقتصاد ایران نرخ رشــد صعودی را 
تجربه کرده اســت، گفت: امسال نیز نرخ رشد مشــابه سال قبل مثبت 
خواهد بود. بر این اساس می توان اینگونه جمع بندی کرد که اقتصاد از 

دام رکود رهیده است.
وی با اشــاره به اینکه تســهیل تولید و خروج از رکود و سرمایه گذاری 
در دستور کار است، افزود: مساله تســهیل در سطح محیط کسب و کار 
محور دیگری در همین راستاست. سال گذشــته تلاش وزارت اقتصاد 
تســهیل صدور مجوز از طریق درگاه ملی مجوزها بود اما امسال مساله 
روان شــدن چرخ حرکت برای بازیگران بالفعل اقتصاد ایران در دستور 

کار قرار گرفته است.

خاندوزی تصریــح کرد: در ابتدای ســال دولت مصوب کــرد که هیچ 
دســتگاهی حق غافلگیر کــردن فعالان اقتصــادی را نــدارد و تمام 
ابلاغیه ها باید از قبل از اجرا در ســامانه بارگذاری شــود. بر این اساس 
تا پایان دی ماه شــاهد کاهش ۵۰ درصدی بخشــنامه های تجاری و 

گمرکی کشور بودیم.
وی ادامه داد: در سال گذشته متوسط رشد واقعی بخش صنعت حوالی 
۴ الی ۵ درصد در نوسان بود اما میزان فروش شرکت های بزرگ حدود 

۱۸ درصد رشد کرده است.
خاندوزی در ادامه تاکید کرد: برای شرکت ها بحث تأمین مالی و تأمین 
انرژی مهم است، بر این اساس در مورد این دو موضوع نیز نیازمند تدابیر 
مشترک هستیم. برنامه امســال تحقق تأمین مالی ۵۰۰ هزار میلیارد 

تومانی از طریق بورس است.
وی بیان کرد: ســال گذشــته ۲۸ درصد تأمین مالی بانکی جدید برای 

بخش های غیر دولتی از طریق بازار سرمایه صورت گرفت.
وزیر اقتصاد با اشــاره به اینکــه در وزارت اقتصاد تــلاش کرده ایم 
تأمیــن مالی بانکــی را با کنتــرل نقدینگــی فراهم کنیــم، گفت: 
ابزارهای متفاوت را برای شــرکت های خوش نام و معتبر در دستور 
کار قرار دادیم. تأمین مالی شــرکت های غیردولتی از بازار سرمایه 
در ۹ ماه سال گذشــته ۲۱۰ هزار میلیارد تومان بود که امسال ۲۵۰ 
هزار میلیارد تومان از ظرفیت تأمین مالی بورس اســتفاده کرده اند 
و امیدواریم این رقم تا پایان ســال بــه ۵۰۰ هزار میلیــارد تومان 

برسد.
وی همچنین گفت: از اینکه شرکت های بزرگ سرحلقه جذب سرمایه 
گذاری خارجی در کشورمان باشند حمایت ویژه ای خواهیم انجام داد 
ضمن اینکه از شــرکت های بزرگ می خواهیم برای خوشــه سازی و 

زنجیره های مرتبط صنعتی اقدام کنند.
وزیر اقتصاد گفت: روحیــه جمعی باید مورد توجه قرار گیرد تا ســایر 
صنایع نیز به مرحله رقابت پذیری برســند. همچنین بایستی از منابع 
داخلی شرکت ها برای ســرمایه گذاری ها اســتفاده شود ضمن اینکه 
دولت از فعالان اقتصــادی حمایت می کند بر این اســاس در تبصره ۲ 
لایحه بودجه معافیت مالیاتی از محل سود انباشته را برای شرکت ها در 
نظر گرفته ایم که اولویت ما رشد اقتصادی هر چند از نظر درآمدی برای 

دولت نقصان ایجاد شود.

بازار

 رییس ســازمان امور مالیاتی گفت: افزایش یک واحد 
درصد مالیات بــر ارزش افزوده طبــق لایحه بودجه 
۱۴۰۳ از جیــب مردم نیســت بلکــه از ثروتمندان و 
پرمصرف ها گرفته خواهد شــد. در جلسه صحن علنی 
روز دوشنبه - دوم بهمن ماه - مجلس شورای اسلامی، 
ادامه بررسی گزارش کمیســیون تلفیق درباره بخش 
درآمــدی لایحه بودجــه ۱۴۰۳ در دســتور کار قرار 
گرفت و بند )س( تبصره )۶( لایحه توسط نمایندگان 
بررســی شــد.در بند )س( تبصره )۶( عنوان شده که 
نرخ مالیات بــر ارزش افزوده موضوع مــاده )۷( قانون 
مالیات بر ارزش افزوده مصوب ســال ۱۴۰۰ به میزان 
یک واحد درصد افزایش یابد و متناسب ســازی حقوق 

بازنشستگان لشکری، کشــوری و صندوق 
فولاد از محل منابع حاصــل از این بند انجام 
می شــود.  در ابتــدا محمدحســن آصفری 
پیشنهاد حذف این بند را مطرح کرد و گفت: 
افزایش یــک واحد درصد مالیــات بر ارزش 

افزوده در کشور سبب بروز تورم خواهد شد.
رییس ســازمان امــور مالیاتی بــه عنوان 

نماینده دولت در مخالفت با پیشــنهاد حذف بند )س( 
گفت: اینکه دوستان می فرمایند دولت با مولدسازی و 
فروش زمین ها و املاکی که در اختیار دارد، هزینه های 
لازم بــرای بازنشســتگان و حقوق بگیــران و غیره را 

پرداخت کند، این رویکرد تورم زا است.

محمدهادی ســبحانیان با بیان اینکه دولت 
باید منابع پایدار برای مصــارف پایدار ایجاد 
کند، افزود: پیشــنهاد افزایــش یک واحد 
درصدی مالیات در راســتای این است که بار 
مالیاتی به سمت ثروتمندان و کارخانه داران 
برود.وی تصریح کرد: بســیاری از خدمات و 
کالاهایی که امــروز عموم مردم اســتفاده 
می کنند، به موجب قانون ارزش افزوده معاف از مالیات 
اســت. به عنوان نمونه تمامی محصولات کشــاورزی 
فراوری نشــده، دام زده و خوراک آن، بذر، نشاء، سم، 
کود، مصارف کشاورزی، شــیر، ماست، پنیر، نان، آرد، 
گوشت و فرآورده های گوشــتی، برنج، حبوبات، سویا، 

پروتئین ســویا، انواع روغن های خوراکــی گیاهی و 
حیوانی، شیرخشــک، خمیرکاغذ و کاغذ باطله، انواع 
چاپ کتاب تحریر، روزنامه و کتــاب از جمله مواردی 

است که معاف از مالیات ارزش افزوده هستند.
ســبحانیان ادامه داد: تمام خدمات درمانی، مســائل 
بهزیســتی، توانبخشــی از مالیات بــر ارزش افزوده 
معاف اســت و باید مجلس و دولت در این باره تصمیم 
بگیرند که به ســمت دریافت مالیــات از ثروتمندان و 
پرمصرف ها حرکت کنند.وی خاطرنشــان کرد: سفره 
مردم را از مالیات معاف کردیم و باید به این معافیت ها 
اعتبار بخشــی کنیم. چرا که مالیات ستانی فقط ابزار 

درآمدستانی نیست بلکه ابزار توزیع ثروت است.

 رئیس ســازمان ملــی بهــره وری گفت: اگر رشــد 
۳ درصــدی را طی ۵ ســال آینده حفــظ کنیم؛ عقب 
ماندگی رشــد بهره وری در دهه ۹۰ را جبران خواهیم 
کرد.میر ســامان پیشــوایی اظهار داشــت: نظام نامه 

چرخه مدیریت بهره وری تابســتان امســال به تمام 
دستگاه های اجرایی کشــور ابلاغ شد و این دستگاه ها 
موظف شــدند برنامه های خــود در این حــوزه را به 

سازمان ملی بهره وری ارایه دهند.

وی افزود: طبق آخرین آمار رشــد شاخص بهره وری 
عوامل تولید در ۶ماهه ابتدای ســال ۲.۹ اســت. اگر 
رشــد ۳ درصدی را طی ۵ ســال آینده حفــظ کنیم؛ 
عقب ماندگی رشــد بهره وری در دهــه ۹۰ را جبران 

خواهیم کرد.رئیس سازمان ملی بهره وری گفت: رشد 
بهره وری مختص تمام بخش هــای دولتی و خصوصی 
کشور اســت و فقط مختص دســتگاه های حاکمیتی 

نیست.

مالیات

هانیه عســگری  چه اتفــاق جدیدی در 
عرصه اف ای تــی اف رخ داده اســت؟ این 
ســئوالی اســت که امروز بیش از هر زمان 
دیگری از ســوی افکار عمومــی در فضای 

مجازی مطرح شده است.
 دیروز خبری با این مضمون منتشــر شد ؛ 
کارگروه اقدام مالی با حذف نام ایران از ذیل 
توصیه شماره هفت موافقت کرد. رسانه های 
همســو با دولت این اقدام را به عقب نشینی 
اف ای تــی اف از تصمیم قبلی خــود تعبیر 

کردند.
انتخاب تیترهای جهــت دار با این مضمون 
که اف ای تی اف با حذف نام ایران از لیســت 
ســیاه موافقت کرده ، از ســوی بسیاری از 
رسانه ها نشان می دهد در نبود اخبار خوب، 
عده ای در تلاشند تا خبر خوب را بسازند یا 

خبرسازی جهت دار نمایند.

وزیر اقتصاد چه گفت؟
وزیر اقتصــاد در برنامــه ای تلویزیونی در 
این خصوص توضیحاتــی داد و گفت: پس 
از پذیرش اعتراض حقوقــی ایران از طرف 
FATF، طــی ایمیلی به تمام کشــورهای 
عضو اعلام شــد که جمهوری اسلامی ایران 
از ذیل بنــد ۷ گروه ویژه اقــدام مالی خارج 

شد.
وی البته تاکید کرد: رفتار سیاسی و غیرفنی 
گروه ویژه اقدام مالــی )FATF( همچنان 

درباره ایران باقی ست.
خانــدوزی که چنــدی پیش ســخنانش 
درباره ی اینکــه دولت روحانی به اشــتباه 
بر مســاله ی اف ای تــی اف مانــور می داد، 
در توضیحاتــی به نقل از یــک عضو مجمع 
تشخبص مصلحت گفت: ســال آخر دولت 
قبل پنج عضو کابینه در مجمع حضور یافته 
و خاطر نشــان کردند که اگر گشایش مورد 
انتظــار دولت در حــوزه FATF رخ ندهد، 
در یکســال آینده قیمت دلار به ۸۰ تا ۱۰۰ 
هزار تومان افزایش خواهــد یافت. وی که 
در دولت پیشــین یکــی از منتقدان جدی 
این موضوع بود، حالا ارســال نامه و خروج 
ایران از ذیل بند هفت را پیــروزی بزرگ و 
تســهیل در روابط تجاری خوانــده و تاکید 

کرد: با این اقدام، ریسک مراودات تجاری با 
ایران کاهش خواهد یافت و به نفع تعاملات 

بین المللی ایران خواهد شد.
 FATF وزیر اقتصاد دربــاره اقدام گــروه
گفت: گروه ویژه دو دســته اقدام علیه ایران 
انجام داده که یکی لیست سیاه بود که کاملا 
ظالمانه و سیاســی بود و ادامــه دارد. اقدام 
دوم هــم متکی بر قطعنامه هــای تحریمی 
علیه ایران بود کــه در قالــب توصیه های 
موسوم به بند ۷ انجام می شد و به کشورهای 
عضو دربــاره امــوال و دارایی هــای ایران 

توصیه هایی می شد.
وزیر اقتصاد ادامه داد: از مهــر ماه با خاتمه 
یافتن قطعنامه های شورای امنیت سازمان 
ملل باید این توصیه های گروه FATF علیه 
ایران هم به پایان می رســید اما توصیه های 
این گروه در آبان ماه نشان داد که این گروه 
همچنان محدودیت هــا علیه ایران را حفظ 

کرده است و ما اعتراض کردیم.
وی خاطرنشــان کــرد: پــس از پذیرش 
اعتراض حقوقی ایران از طرف FATF، طی 
ایمیلی به تمام کشــورهای عضو اعلام شد 
که جمهوری اســلامی ایران از ذیل توصیه 

بند ۷ گروه ویژه اقدام مالی خارج شد.

دلایل ورود و شرایط خروج از فهرست 
سیاه اف ای تی اف کدامند؟

فاطمه مهجوریان، کارشناس حوزه مبارزه 
با پولشــویی نیــز در کانــال تلگرامی خود 
توضیحاتی مبسوط ارائه داده و گفته است: 
پس از اعلام خبــر تائید گروه ویــژه اقدام 
مالی در خصوص عدم شــمولیت ایران ذیل 
توصیه ۷، برخی خبرگزاری ها به اشتباه این 
تیتر را انتخاب کردند که ایران از فهرســت 
سیاه گروه ویژه اقدام مالی خارج شد. در دو 
پســتی که در خصوص توصیــه ۷ در کانال 
تلگرامی خود توضیحات مبســوطی در این 

زمینه داده است .
وی تاکیــد دارد توصیه های گــروه ویژه، 
به خصــوص توصیــه ۷، صرفاً بــه موضوع 
تحریم هــای مالی هدفمند می پــردازد. به 
موجب ایــن تحریم ها، کشــورها )به ویژه 
موسسات مالی و مشــاغل و حرفه های غیر 
مالی تعیین شده( مکلفند بدون تاخیر وجوه 
و دیگــر دارایی های اشــخاص و نهادهای 
تعیین شده توسط شــورای امنیت سازمان 

ملل متحد را ضبط نموده و اطمینان حاصل 
کنند هیچ وجه یا دارایی به طور مستقیم یا 
غیر مســتقیم در اختیار این افراد )یا به نفع 

آنها( قرار نگیرد.
این کارشــناس در این نوشــتار با طرح این 
ســئوال که نقطه برخورد ایران و گروه ویژه 
اقدام مالی کجاســت؟ توضیح داده اســت: 
تا پیش از این در دو نقطه، ایــران در تقابل 
رو در رو با گــروه ویژه قرار داشــت. یکی از 
آنها، توصیه ۱۹ گروه ویژه اقدام مالی است 
که بــه موجب آن گــروه ویژه از کشــورها 
می خواهــد علیه برخی کشــورها اقدامات 
مضاعف و علیــه برخی کشــورهای دیگر 
علاوه بر اقدامات مضاعــف، اقدامات تقابلی 
نیز انجام دهند.نام ایران از ســال۲۰۰۷ در 
فهرســت کشــورهایی که باید علیــه آنها 
اقدامات مضاعف و از سال ۲۰۰۹ درفهرست 
کشورهایی که باید علیه آنها اقدامات تقابلی 
انجام شود قرار داشته است. البته همانطور 
که همگان مطلع هســتند در ژوئن ۲۰۱۶ و 
متعاقب تعهد سیاسی ایران به اجرای برنامه 
اقدام پیشــنهادی گروه ویژه، ایران موقتاً از 
فهرســت تقابلی تعلیق و به فهرست اقدام 

مضاعف منتقل شــد و در فوریه ۲۰۲۰ این 
تعلیق برداشــته شــد. ایران برای خروج از 
شــمول توصیه ۱۹ اقدامات مختلفی انجام 
داده که از جمله می تــوان به پذیرش برنامه 
اقدام پیشنهادی و برداشــتن گام هایی در 
آن راستا اشاره نمود که پرحاشیه ترین آنها 
موضوع الحاق ایران به دو کنوانسیون مبارزه 
با تامین مالی تروریســم و مبــارزه با جرائم 

سازمان یافته فراملی )پالرمو( بوده است.
امــا همزمان ایران مشــمول یــک توصیه 
دیگر گروه ویژه - یعنــی توصیه ۷- نیز بود 
که کمتر در رســانه ها به آن پرداخته شده 
است. اگرچه شــمول این توصیه در ظاهر 
صرفاً شامل چند شخص حقیقی و حقوقی 
ایرانی می شد، اما در عمل حدود ۲۰۰ عضو 
شبکه جهانی گروه ویژه )که شامل کشورها 
و حوزه های قضایی مختلف است( هنگامی 
کــه مــورد ارزیابــی در خصــوص اجرای 
توصیه های این گروه قــرار می گرفتند، در 
ذیل توصیه ۷ ناگزیر بودند کــه نام ایران را 

ذکر کنند.
او ایــن موضــوع را گامی مثبــت و کاهش 
دهنده ریســک دانســته اســت. نکته اما 
اینجاســت کــه بزرگ نمایی ایــن اتفاق با 
واکنــش برخــی از فعالان و کارشناســان 

همراه شده است.
محمد صادق الحســینی در واکنش به این 
اتفاق در صفحه ی شــخصی خود نوشــت: 
متاســفانه وزارت اقتصاد با بی صداقتی در 
حال پخش این خبر است که درست نیست. 
ایران از لیســت ســیاه اف ای تی اف خارج 

نشده و حالا حالاها نیز خارج نخواهد شد.

تحقق یک پیش بینی
پیش از این ولی الله ســیف رییس کل اسبق 
بانک مرکزی در گفتگو با خبرانلاین تاکید 
کرد که موضوع اف ای تی اف حل شده و دیگر 
مساله ای وجود ندارد و مقامات با پذیرفتن و 
عضویت در این کنوانسیون مشکلی ندارند. 
او البته بر این نکته تاکید دارد که در شرایط 
کنونی این عضویت دیگــر کارکرد و ثمری 
برای ایران نــدارد. وی معتقد اســت فعلا 

طرف مقابل در این زمینه ملاحظاتی دارد.
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وها کجاست که تحویل متقاضیان نمی شود؟ خودر
علیرضا کنگرلو  بســیاری از متقاضیان 
ســامانه یکپارچــه کــه از زمــان تحویل 
خودروهــای ثبت نامی شــان همچون پژو 
پارس و ساینا دوگانه ســوز می گذرد هنوز 
حتی پیامکی مبنی بر واریــز وجه دریافت 
نکرده اند. پس از حدود ۳ ســال که از عمر 
قرعه کشی خودرو )خودروســازان ایرانی 
برای فروش خودرو با قیمت کارخانه، پس از 
ثبت نام از متقاضیان هر بار از بین میانگین 
۵ میلیون نفر ثبت نام کننــده به ۱۰ تا ۲۰ 
هزار نفر خودرو می فروختند( می گذشت، 
از پاییز ســال ۱۴۰۱ اســتفاده از سازوکار 
بورس برای عرضه خودرو به کار گرفته شد 
منتهی با توجه به مخالفت شــورای رقابت و 
البته عدم تمایل وزارت صمت به استفاده از 
ظرفیت بورس و همچنین حذف بند عرضه 
خودرو در بورس در مجلس، روش جدیدی 

تحت عنوان »نوبت دهی« ابداع شد.
شــیوه نوبت دهی نیز با بلوکه کردن ۱۰۰ 
میلیون تومــان برای خودروهــای داخلی 
و ۵۰۰ میلیــون تومان بــرای خودروهای 
وارداتــی کار خــود را آغاز کرد کــه برای 
خودروهای وارداتی یک بار در اسفند ۱۴۰۱ 
ســامانه یکپارچه باز شد و برای خودروهای 
داخلی و مونتاژی نیز یک بار بهمن ۱۴۰۱ و 
یک بار اردیبهشت ۱۴۰۲ سامانه بازگشایی 
شــد که در هر دور عرضه خودرو به صورت 
یکپارچه و انبوه صورت گرفت که در نهایت 

حدود ۲ میلیون نفر برای خرید خودروهای 
داخلی اقدام کردند.

وضعیت نوبت دهی نیز بــه این صورت بود 
که بازه زمانی تحویل خودرو از پاییز ۱۴۰۲ 
تا زمســتان ۱۴۰۳ اعلام شد؛ یعنی با توجه 
به عدم همخوانی میزان تولیــد با تقاضای 
خرید خودرو، نوبت تحویل خودروی برخی 

از متقاضیان به سال آینده موکول شد.
با ایــن حال بســیاری از متقاضیــان که از 
زمان تحویل خودروهای ثبت نامی شــأن 
می گذرد هنوز حتی پیامکی مبنی بر واریز 
وجه نیز دریافت نکرده انــد؛ به عنوان نمونه 
دو خودروی ســاینا دوگانه سوز و پژو پارس 
از جمله خودروهایی هســتند که طی چند 
وقت اخیر، متقاضیــان را در بلاتکلیفی نگه 

داشته اند.
یکی از متقاضیان خرید ســاینا دوگانه سوز 
به مهر می گوید: ما تعــدادی از حواله داران 
ساینا اس دوگانه ســوز موعد آذر هستیم و 
شــرکت ســایپا نه دعوتنامه ای می فرستد 
و نه جواب درســتی می دهــد. از یک طرف 
هم به نظر می رســد که به دنبال اخذ مجوز 
افزایش قیمت اســت. در صورتی که نصف 

پول خودرو را نیز ۷ ماه پیش گرفته است.
به گفته این فرد، شرکت سایپا برای تحویل 
هر چه دیرتر ســاینا دوگانه سوز، چند باری 
هم پیامک تبدیل دوگانه ســوز به بنزینی 

برای مشتریان ارسال کرده است.

همچنین متقاضی دیگــری که برای خرید 
خودروی پــژو پارس ثبت نام کــرده بود به 
مهر می گوید که در مرحله نخست اقدام به 
ثبت نام برای خرید پژو پــارس کرده و قرار 
بود زمستان امسال خودروی خود را تحویل 
بگیرد اما تا به این لحظه هیچ پیامکی برای 

او ارسال نشده است.
در همین راســتا نیز تعدادی از مشــتریان 
خودرو پژو پارس در مقابل ساختمان وزارت 
صنعت، معدن، تجارت تجمع کردند.یکی از 
این تجمع کنندگان به مهر می گوید: ســال 
گذشــته با مســدود کــردن ۱۰۰ میلیون 
تومان بــه حســاب ســازمان حمایت، در 
ســامانه یکپارچه خودرو ثبت نام کردیم و 
نوبت تحویلی پاییز و زمســتان ۱۴۰۲ برای 

تحویل خودرو اعلام شد.
به گفته او، بــا این حال تاکنــون فراخوانی 

جهت تکمیل وجه و اخذ قــرارداد برای این 
افراد ارســال نشده اســت و همچنین عدم 
پاســخگویی نهادهای مربوطه و شــایعات 
مبنــی بــر افزایش قیمت ســبب شــده 
مشتریان جلوی ســاختمان وزارت صنعت 
تجمع کنند و خواستار پاسخگویی منطقی 

متولیان مربوطه باشند.
مهدی اســلام پنــاه رئیس ســازمان ملی 
اســتاندارد در این رابطه گفته است که »از 
ســال ۱۴۰۱ ما در قالب اعلام های رسمی 
بــه ایران خــودرو اعــلام کردیم کــه این 
خودرو نمی تواند استانداردهای ۸۵ گانه را 
لحاظ کند و باید بــرای این موضوع تدبیری 
بیندیشــد اما متأســفانه به جای بررســی 
این موضوع فروش این خودرو در ســامانه 
یکپارچــه در دســتور کار وزارت صنعت و 
خودروســاز قرار گرفت و آنها خودرویی که 
می دانستند نمی توانند استانداردهای آن را 

رعایت کنند را فروختند.«
طبق اعلام شرکت ایران خودرو حدود ۱۰۰ 
هزار نفر متقاضی خرید این خودرو هستند و 
با توجه به وضعیت تولید و قاطعیت سازمان 
استاندارد بر عدم تداوم تولید این محصول، 
مشــخص نیســت چه خودرویی قرار است 

تحویل این متقاضیان شود.
البته به نظر می رسد شــرکت ایران خودرو 
تحویل پژو پــارس به متقاضیــان را به این 
دلیل عقب انداخته که بتواند از سازمان ملی 

اســتاندارد برای تداوم تولید این خودرو در 
سال آینده نیز مجوز بگیرد که اسلام پناه در 
مورد این مساله اعلام کرده که به هیچ وجه 

مجوز تولید پژو پارس تمدید نخواهد شد.
همچنیــن چند متقاضی دیگــر نیز از عدم 
تحویل خودروی تارا گلایه داشتند؛ یکی از 
این متقاضیان در تماسی با خبرگزاری مهر 
عنوان کرد که زمان تحویــل خودروی تارا 
اتومات برای ۷ آبان ماه بوده اما با گذشــت 
نزدیک به ۳ ماه هنوز فاکتور نشــده است و 

در بلاتکلیفی به سر می بریم.
به گفته این فرد، حتی بــا وجود پی گیری 
های زیاد از شــرکت، نه تلفن ها رو پاســخ 
می دهند و نه توضیحــی در مورد علل عدم 
تحویل ارائه می کنند. در ســامانه یکپارچه 
هم امکان ثبت شــکایت بابت تأخیر وجود 

ندارد.
بر این اساس، ســوال مهم این است که اگر 
خودروســازان در تحویل خودرو مشــکل 
داشتند چرا از همان ابتدا اقدام به عرضه این 

محصولات در سامانه یکپارچه کرده اند؟
این اقدام خودروســازان، وضعیت عرضه و 
تقاضا را با مشــکل مواجه کرده زیرا مردمی 
که در ســامانه ثبت نام کرده اند برای خرید 
خودرو باید یک ســال و شــاید بیشتر صبر 
کننــد در ایــن شــرایط پس از رســیدن 
موعد تحویل نیز هر ماه هــم با خلف وعده 

خودروساز مواجه می شوند.



ونا چه خبر؟ از کـر
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سازمان ثبت احوال اعلام کرد
پیشی گرفتن تولد نوزادان پسر در ۹ ماهه امسال

بیش از ۵۱.۸ درصد از نوزادان متولد شــده در ۹ ماهه نخســت ســال 
۱۴۰۲ پسر بوده اند.

 بر اساس آمارهای مرکز رصد جمعیت کشور ســازمان ثبت احوال، در 
۹ ماهه سال جاری نسبت متولدین پسر و دختر به ترتیب ۵۱.۸ درصد 
و ۴۸.۲ درصد بوده است. همچنین نســبت تولد پسران به دختران در 
۹ ماهه سال جاری ۱۰۷.۶ بوده که نسبت به مدت مشابه سال قبل ۰.۶ 

درصد بیشتر بوده است.
نسبت جنسی بدو تولد در ۹ ماهه سال ۱۴۰۲ برابر با ۱۰۷.۶ و در مدت 

مشابه سال قبل برابر با ۱۰۷ بوده است.

سردار منتظرالمهدی مطرح کرد
 گسترش مناسبات دیپلماتیک پلیسی

 در دستور کار فراجا
سخنگوی فراجا گفت: به دنبال گسترش تعاملات دیپلماتیک پلیسی 

و تولید امنیت با مشارکت جمعی سایر کشورها هستیم.
سردار ســعید منتظرالمهدی در یادداشتی با اشــاره به سفر و حضور 
سردار رادان فرمانده کل انتظامی در کشــورهای چین و تاجیکستان 
نوشــت: چنانچه قبلًا هــم تاکید کردم فراجا گســترش مناســبات 
دیپلماتیک را در دســتور کار قرار داده و ارتباط گیــری مؤثر با دنیای 

پیرامون، بخشی از این پیوند دیپلماسی، فرهنگ و امنیت است.
وی در ادامه یادداشت آورده است: وقتی تاکید داریم که توسعه صلح و 
امنیت به ویژه در منطقه خاورمیانه و آسیا مد نظر است و از سوی رئیس 
دبیرخانه شورای عالی امنیتِ ملیِ جمهوری خلق چین تاکید می شود 
همکاری در عرصه امنیتی و انتظامی برای جامعه ایران و چین ضروری 
اســت، بیشــتر به این نکته پی می بریم که باید این همکاری ها تقویت 

شود؛ چرا که منافع و مصالح آن به نفع مردم هر دو کشور است.
در سال های اخیر کشــور چین ســعی در میانجی گری در کشورهای 
عراق، لیبی، ســودان، یمن و حوادث غزه داشــته که خود نشــانی بر 

اهمیت توأمان دیپلماسی و امنیت در پیوند با یکدیگر است.
به یاد بیاوریم نسبت به دهه های گذشته ســطح تعاملات و دیپلماسی 
انتظامی فراجا در یک سال اخیر گسترش قابل ملاحظه ای داشته که در 
درازمدت اثرات آن بر حوزه دفاعی- امنیتی، مرز و مرزبانی و همچنین 

تعاملات علمی- تحقیقاتی و فنیِ پلیسی ملموس خواهد بود.
به طور حتم تبادل اطلاعات و تجربیات در حوزه های مختلف پلیســی 
و توسعه همکاری در مبارزه با جرایم ســازمان یافته از قبیل تروریسم، 
سایبری، قاچاق انسان، اموال فرهنگی، مبارزه با مهاجرت غیر قانونی و 

جعل اسنادِ هویتی رهاورد این سفرهای دیپلماتیک و به هنگام است.
ســفر به کشــور هم زبان تاجیکســتان که دارای پیوندهای فرهنگی، 
اقلیمی و دغدغه های امنیتی و انتظامیِ مشترک با آنها هستیم؛ از جمله 
دلایل اهمیت برگزاری چنین دیدارهایی است که کماکان مورد توجه 

پلیس است.
به هر میزان کــه تعامــل در همکاری های امنیتی بین دو کشــور هم 
زبان ما و تاجیکســتان بالا برود به همــان میزان بر امنیت بخشــی و 

امنیت سازی تأثیرگذار خواهد بود.

این موضوع بــر تقویت پایه هــای فرهنگی، اجتماعــی و اقتصادی دو 
کشور نیز تأثیرگذار است چرا که بن مایه و اســاس هر مراوده فرهنگی 
و اقتصادی نســبت مســتقیمی با احســاس امنیت اتباع دو کشور در 

سرزمین طرف مقابل دارد.
در تمامی سفرهای دیپلماتیک چند ماه اخیر به ویژه حضور فرمانده کل 
انتظامی ایران در چین و تاجیکســتان و همچنین دیدار رئیس پلیس 
مبارزه با مواد مخدر پاکســتان با سردار قاســم رضایی جانشین رئیس 
پلیس کشور بر گســترش و تعامل همکاری های ضد تروریستی بسیار 

تاکید شده است.
تداوم چنین روندی باعث تقویت و ارتقای امنیت در سطوح همسایگی 
و فرامرزی خواهد شــد و فراجا به دنبال گسترش تعاملات دیپلماتیک 

پلیسی و تولید امنیت با مشارکت جمعی سایر کشورها است.

سردار رادان خبر داد
ح های طوفانی با اشراف اطلاعاتی  اجرای طر

 در سراوان
فرمانده کل انتظامی کشــور از اجــرای طرح های طوفانی با اشــراف 
اطلاعاتی در ســراوان خبــر داد و گفت:همــان طور که قــول دادیم 

متجاوزان در حادثه راسک را تعقیب و تعدادی را دستگیر کردیم.
سردار احمدرضا رادان فرمانده کل انتظامی کشــور گفت: همان طور 
که قول دادیم در حادثه راســک همه متجــاوزان را تعقیب کردیم و با 
لطف خدا و اشــرف اطلاعاتی همکاران ما توانستند تعدادی از این افراد 
را دستگیر کنند و اعترافات آنها نشــان می دهد که می خواستند پایگاه 
را کامل تخریب کنند که با مقاومت فداکاران انتظامی موفق به این کار 

نشدند.
وی افزود: در ســراوان طرح های طوفانی را با اشــراف اطلاعاتی اجرا و 
با همکاری دیگر دســتگاه ها با آنها برخورد کردیم و در این شهرستان 
تعدادی از همکاران ما تهدید شــدند که خوشــبختانه پیشگیری های 

لازم در این خصوص انجام شد.
وی گفت: امروز امنیت در اســتان سیســتان و بلوچستان به لطف خدا 
و تلاش مأموران امنیتی و ســپاه و ارتش برقرار اســت و تلاش داریم تا 

استمرار یابد.

سرهنگ مؤمنی خبر داد
وهایی که شرایط لازم  ابطال معاینه فنی خودر

را از دست داده اند
معاون عملیات پلیس راهــور تهران بزرگ از ابطــال برگه معاینه فنی 

خودروهایی که شرایط معاینه فنی را از دست داده اند، خبر داد.
سرهنگ احســان مؤمنی با بیان اینکه اعمال قانون معاینه فنی توسط 
دوربین ها انجام می شــود، اظهار کرد: پلیس راهــور برگه معاینه فنی 
خودروهایی که شرایط معاینه فنی را از دست داده اند، به طور مثال دود 

می کنند را ابطال می کند.
معاون عملیات پلیس راهور تهــران بزرگ با بیان اینکــه طرح مقابله 
پوشش پلاک ادامه دارد، گفت: عوامل پلیس راهور در ورودی محدوده 
کاهش آلودگی هــوا حضور دارند و با تخلف پوشــش پــلاک برخورد 
می کنند. متخلفان پوشش پلاک در کلاس آموزشی شرکت می کنند، 
در غیر این صورت روی پلاک وسیله نقلیه منع خدمات ثبت می شود و 

به مراجع قضائی ارجاع داده می شود.

دیوار

رئیس ســازمان مدارس و مراکز غیردولتی و توســعه 
مشارکت های مردمی، از رتبه بندی یک تا پنج مدارس 
غیردولتی خبر داد و اعلام کرد کــه این رتبه بندی در 

تعیین »شهریه« مدارس غیردولتی اثرگذار است.
احمــد محمودزاده، دربــاره خبری کــه اخیرا رئیس 
کمیسون آموزش مجلس مبنی بر احتمال رتبه بندی 
معلمان مدارس غیردولتی اعلام کرده بود، اظهار کرد:  
من این موضوع را نه تایید و نــه تکذیب می کنم و باید 
جزئیات آن را از کمیســیون آموزش بپرسید اما طبق 
آنچه که من به عنوان رئیس سازمان مدارس غیردولتی 
اطلاع دارم، چنین چیزی در آموزش و پرورش مطرح 

نیست.

وی با بیان اینکه به جای رتبه بندی معلمان 
مدارس غیردولتی بحث صلاحیت حرفه ای 
این معلمان را دنبال می کنیــم، تاکید کرد: 
برای ارتقای توانمندی های معلمان مدارس 
غیردولتی بحث صلاحیت حرفــه ای را این 

معلمان را دنبال می کنیم. 
بخشــی از این صلاحیت حرفه ای به ارتقای 

توانمندی معلمــان و دانش افزایی آنهــا بر می گردد. 
در این راســتا ۳۶۰ ســاعت دوره طراحی کردیم که تا 
کنون ۶۰ ســاعت آن برگزار شده اســت.  بخش دیگر 
این موضوع را نیز در خصوص ارتقای دســتمزد، بیمه 
و حقــوق و مزایا معلمان مــدارس غیردولتی پیگیری 

می کنیم. به محض تایید این امر در مجلس، 
آن را عملیاتی می کنیم.

معاون وزیر آموزش و پــرورش با بیان اینکه 
رتبه بندی مدارس غیردولتی در دستور کار 
آموزش و پرورش اســت، درباره جزئیات آن 
توضیح داد: رتبه بندی مــدارس غیردولتی 
در مجلس و در خلال بازنگری قانون سازمان 
مدارس غیردولتی مصوب شد. اگر شورای نگهبان نیز 
تایید کند، آموزش و پرورش مکلف است طی شش ماه 
آینده، مولفه های مربوط به درجــه بندی و رتبه بندی 

مدارس را اعلام کند.
محمودزاده درباره مزیت رتبه بندی مدارس غیردولتی 

تاکید کرد: در صورت رتبه بنــدی مدارس غیردولتی، 
شــهریه این مدارس بر مبنای آن تعیین شود. اینگونه 
مردم در جریان رتبه مدرسه خواهند بود و بر مبنای آن 

فرزندان خود را ثبت نام می کنند.
وی در پاســخ بــه اینکه بــرای رتبه بنــدی مدارس 
غیردودتی چه ســطوحی را در نظر گرفته اید؟ عنوان 

کرد: رتبه بین یک تا پنج مد نظر داریم.
 این رتبه بندی روی شــهریه مدارس و ثبت نام دانش 
آموز اثرگذار اســت. البته عنصر اصلی تاثیر گذاری بر 
رتبه مدارس، معلم اســت و اگر معلمان  باعث شــوند 
مدرســه رتبه خوبی بگیــرد حتما مــورد تقدیر قرار 

می گیرند.

 مدیرعامل ســازمان تامین اجتماعــی هزینه درمانی 
این ســازمان را ســالانه بالغ بــر ۱۰۰ هــزار میلیارد 
تومان برآورد کرد و گفــت: روزانه ۱.۲ میلیون خدمت 
ســرپایی و ۱۴ هزار خدمت بســتری در بخش درمان 

تأمین اجتماعی انجام می شود.
به گزارش سازمان تامین اجتماعی، میرهاشم موسوی 
در هجدهمین جلسه شــورای معاونان این سازمان که 
با موضوع بررســی و پایش هزینه هــای بخش درمان 

غیرمستقیم تامین اجتماعی برگزار شد، با استقبال از 
نتایج فعالیت سامانه پایش درمان غیرمستقیم، افزود: 
برای طراحی و اجرای این پیشخوان مدیریتی زحمات 
زیادی کشیده شده اســت. روزانه حدود یک میلیون و 
۲۰۰ تا ۳۰۰ هزار خدمت ســرپایی به اضافه ۱۳ تا ۱۴ 
هزار خدمت بســتری و همچین تعداد زیادی خدمات 

پیرامونی در تأمین اجتماعی ارائه می شود.
موســوی خاطر نشــان کرد: مدیریت و نظارت بر این 

حجم از خدمات در بخش های مختلف با نیروی انسانی 
و مدل های مرسوم، به طور کامل و دقیق مقدور نیست 
و بایــد از رویکردهای نوین و نظارت هایــی که به مدد 

دانش روز در دنیا متداول شده است، استفاده کنیم.
وی افــزود: دنیای امــروز، دنیای فــن آوری و هوش 
مصنوعی اســت و بایــد در ســازمان تأمین اجتماعی 
هم به این ســمت حرکت کنیــم و خلاءهای احتمالی 
شناســایی و پوشــش داده شــوند.وی گفت: هزینه 

درمانی تأمین اجتماعی در هر ســال بالغ بر ۱۰۰ هزار 
میلیارد تومان است و می بایست ضمن توسعه خدمات، 
بر کنترل و نظارت دقیق این هزینه ها تمرکز داشــت.

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی یادآور شد: سامانه 
نسخه الکترونیک برای این به وجود آمد تا از داده های 
جمع آوری شده، بتوانیم نقش مدیریتی خود را اعمال 
و در جاهایی که سیســتم کژکارکردی و مشکل دارد، 

مشکلات را اصلاح کنیم.

آموزش

تامین اجتماعی

خریدار  مدیــر عامل ســتاد معاینه فنی 
خودروهای تهران اعلام کرد: بررسی نتایج 
آزمون خودروها در ســال ۱۴۰۲ نشان می 
دهد ۲۲ درصد از خودروهای با سن دوسال 
و ۲۹ درصد از خودروهای با ســن ۳ ســال 
در مراجعه نخســت به دلیل نقص فنی در 

آزمون های معاینه فنی مردود شده اند.
محمد مهــدی میرزایی قمی، با اشــاره به 
ســخنان اخیر رئیس پلیس راهــور فراجا 
مبنی بر کاهش معافیت ســن معاینه فنی 
خودروها از چهار ســال به دوســال، گفت: 
بنا بر قانون هوای پاک مصوب ســال ۱۳۹۶ 
مجلس شــورای اســلامی خودروهای نو 
از زمــان تولید به مدت چهارســال از انجام 
معاینه فنی معاف هســتند؛ البته این زمان 
نیاز بــه بازنگری دارد و بایســتی بین زمان 
گارانتی و زمان معافیت یک تناســب برقرار 

باشد.
وی تأکید کرد: در حال حاضر زمان گارانتی 
دو تا سه سال اســت و زمان معافیت معاینه 
فنی چهارســال و بــدان معنی اســت که 
خودروها پس از طــی دوره گارانتی در بازه 
یک تا دو ســال بدون هیــچ نظارتی تردد 

می کنند.
مدیرعامل ســتاد معاینه فنی خودروهای 
تهران با توضیح این مســئله که کاهش سن 
معافیت معاینه فنی عــلاوه بر بحث کنترل 
فنی و ایمنی خودروها به عنوان یک رویکرد 
حمایتی از مصرف کنندگان اســت، افزود: 
کاهش سن معافیت معاینه فنی خودروهای 
نو و تعیین آن پیش از اتمــام دوره گارانتی 

خودرو می تواند در بحث حمایت از مصرف 
کنندگان نیز موثر باشــد، چرا که خودروها 
با مراجعه به مراکز معاینــه فنی در صورت 
داشتن ایراد فنی می توانند جهت تعمیرات 
و رفع ایراد از خدمــات دوره گارانتی بدون 

پرداخت هزینه ها، بهره مند شوند.
به گفته میرزایــی قمــی، همچنین با 
تشخیص صحیح و به هنگام ایراد خودرو 
در مراکــز معاینــه فنــی از هزینه های 
مضاعــف به سیســتم خدمــات پس از 
فــروش تولیدکننــدگان خــودرو نیز 

جلوگیری می شود.
مدیرعامل ســتاد معاینه فنی خودروهای 
تهران در پاســخ به ســوالی در مورد ســن 
معافیت معاینه فنی در ســایر کشــورها؟ 
افزود: الزام انجام معاینه فنی در کشورهای 
توســعه یافته قدمتی نزدیک بــه یک قرن 
دارد. بر اســاس برنامه هــای جهانی موثر 
در کاهــش تصادفات، ۵ اقــدام پیش بینی 
شــده که یکی از آنها مربوط بــه خودروی 
ایمن اســت و مباحــث مربوط بــه ارتقاء 
اســتانداردهای تولید، نحوه نگهداشــت و 

معاینه فنــی به عنوان یکــی از راهکارهای 
موثر و حائز اهمیت در این بخش دیده شده 

است.
وی ادامه داد: سن معافیت معاینه فنی در 
کشــور ایران در مقایسه با ســایر کشورها 
بیشــتر اســت به عنوان نمونه دو کشور 
آســیایی ژاپــن و ســنگاپور خودروهای 
شخصی و موتورسیکلت ها برای ۳ سال از 
معاینه فنی معاف هستند و پس از آن باید 
 )Shaken( هر ۲ سال یک بار معاینه فنی
اخذ کنند و پــس از ده ســال معاینه فنی 

سالانه می شــود. در آلمان نیز خودروهای 
ســواری باید هر دو ســال یک بار معاینه 
فنی ایمنی و معاینــه فنی آلایندگی انجام 

دهند.
به گفته میرزایی قمــی، در آلمان همچنین 
خودروهای ســواری جدید تا ســه سال از 
معاینه فنی معاف هســتند و یا در لهستان 
بیشــتر خودروها باید به طور سالانه معاینه 
فنــی را انجام دهنــد. اولیــن معاینه برای 
خودروهای نو پس از ۳ سال انجام می شود؛ 
دو ســال بعد دومین معاینه و پس از آن به  

صورت سالانه خواهد بود.
مدیر عامل ســتاد معاینه فنی خودروهای 
تهــران در ارتباط بــا دلایل علمــی نیاز به 
بازبینی سن معافیت خودروها و اصلاح آن 
در قانون، افــزود: با توجه بــه انجام معاینه 
فنی برتر در مراکز شــهر تهــران و مراجعه 
خودروهای غیر مشــمول بــه مراکز جهت 
اســتفاده از تخفیف ۳۰ درصــدی عوارض 
تردد در محــدوده طرح کاهش، بررســی 
نتایج آزمون این خودروها در ســال ۱۴۰۲ 
نشــان می دهد ۲۲ درصد از خودروهای با 
ســن دوســال و ۲۹ درصد از خودروهای 
با سن ۳ ســال در مراجعه نخست به دلیل 
نقــص فنــی در آزمون هــای معاینه فنی 
مردود شــده اند. نتایج حاکی از آن است که 
پس از اتمام دوره گارانتی)دو ســال( تقریبا 
درصد مردودی خودروهای غیر مشــمول و 
مشمول یکسان اســت که بدون تردید این 
موضوع دال بر نیاز بــه بازنگری این موضوع 

در قانون را دارد.

خریدار  حدود چهار ســال از شناســایی 
اولین مــوارد پاندمی قرن در کشــورمان 
می گذرد و اکنون ماه هاســت کــه کرونای 
سرکش به مدد اقدامات کنترلیِ انجام شده 
و همچنین ویژگی ذاتــی خود ویروس، رام 

شده و روزهای آرامی را می گذراند.
چندین ماه اســت کــه فــراز و فرودهایی 
را در بروز موارد این بیمــاری و تحت تاثیر 
جهش های ویــروس و ســویه های جدید 
آن، چه در دنیــا و چه در ایران شــاهدیم؛ 
سویه هایی که هرچند مســری تر شده اند 
اما از شــدت بیماری زایی آنها کاسته شده 
و علایم نســبتا خفیفی را بروز می دهند. در 
همین راستا هم تابســتان امسال افزایشی 
از مــوارد این بیمــاری که اغلــب به دلیل 
سویه های جدید آن بود را شاهد بودیم، اما 
اکنون به اذعان مســوولان وزارت بهداشت 
موارد بروز این بیماری پایین اســت و کمتر 
از دو درصد ســرماخوردگی ها را تشــکیل 

می دهد.
-مرکز مدیریــت بیماری های واگیر وزارت 
بهداشــت می گوید: در حــال حاضر موارد 
بروز این بیماری تقریبا در اغلب نقاط جهان 
پایین است؛ چراکه با سویه های مختلف در 
گردش، در تابســتان همه گیری را در اکثر 
نقاط جهان داشــتیم و همین موضوع یک 
ایمنی نسبی را نسبت به بیماری ایجاد کرد.

علایم خفیف سویه های جدید کرونا
وی نیز تاکیــد می کند که ســویه های در 
گردش فعلی کووید۱۹، علایم خفیف تری 
ایجاد می کننــد و بنابراین افــراد با علایم 
سرماخوردگی خفیف یا به پزشک مراجعه 

نمی کنند یــا اگر مراجعه کنند هم تســت 
نمی دهند و طبیعتا در آمــار بروز کرونا هم 

ثبت نمی شوند.

JN.1 واگیردارتر از سویه های قبلی
در این میان البته مدتی اســت که ســویه 
JN.۱ در کشــورهای اروپایی و غربی شایع 
شــده که گفته می شود بســیار واگیردارتر 
از سویه های قبلی اســت و به اذعان رییس 
مرکز مدیریت بیماری هــای واگیر وزارت 
بهداشــت، اکنون بیش از ۶۰ درصد موارد 

بروز این بیماری را تشکیل می دهد.
وی تاکید می کند که JN.۱ ســویه ای است 
که گسترش سریعی دارد و البته در افرادی 
که در ماه های اخیر مبتلا شــده اند، انتظار 
نداریم که مجددا و به این زودی به آن مبتلا 
شــوند. در مجموع علایم این سویه خفیف 

بوده و مورد خاصی را ایجاد نمی کند.
دکتر حسین فرشــیدی – معاون بهداشت 
 ۱.JN وزارت بهداشــت نیز درباره ســویه
می گوید: در مناطقی مانند آمریکا این سویه 
مهم بوده چراکه بیماری زایی بالایی داشته 
اســت و حداقل ۸ مقاله درباره آن طی یکی 
- دو هفته گذشته چاپ شــده  که حاکی از 
آن است که JN.۱از Xbb بسیار واگیردارتر 
اســت و آمار ابتلا را در آمریکا دو برابر کرده 
و سویه غالب آن منطقه شــده  است.  البته 
مرگ و میر و بســتری این ســویه افزایشی 

نبوده است.

JN.1 به ایران رسیده است؟
او درباره اینکه آیا این ســویه بــه ایران نیز 
رسیده اســت یا خیر، می گوید: سویه ها در 

یک نقطه ماندگار نیســتند و ممکن است 
به ایران هم برســند، اما هنوز در کشورمان 

شناسایی نشده است.
دکتر عرشــی - رییــس مرکــز مدیریت 
بیماری های واگیر وزارت بهداشــت درباره 
رصد و دیــده وری بیماری های تنفســی و 
از جمله کرونا در کشــور به ایسنا می گوید: 
ماهانه صدهــا مــورد ســرماخوردگی را 
در سراســر کشــور به صــورت منظم در 
آزمایشــگاه های مرجع آزمایش می کنیم 
و آمارهای مرتبط در ســایت های مورد نظر 
ســازمان بهداشــت جهانی وارد می شود؛ 

کاری که همه کشورها انجام می دهند.
وی می افزاید: در مورد کرونا هم هر سویه ای 
که در کشورهای اروپایی باشد، بعد از چند 
هفته در سایر کشــورهای اطراف هم شایع 
می شــود. بنابراین قاعدتا در کشــور ما نیز 
مانند ســایر کشــورها، در حال حاضر انواع 
و اقسام ســویه های کرونا وجود دارد و این 
سویه را نیز ممکن است داشته باشیم، ولی از 
آنجا که تعداد موارد بروز بیماری در مجموع 
پایین است، این ســویه هم طبیعتا ممکن 
است در آزمایشــگاه های منطقه ای خود را 

نشان ندهد و شناسایی نشود.

جدیدترین آمارهای کرونا در ایران
در مجموع اکنون و با اعلام وزارت بهداشت، 
موارد بروز و مرگ و میر ناشی از این بیماری 
در کشــور همچنــان پایین اســت و اغلب 
مرگ ها نیز در بیماران زمینه ای و سالمندان 
گزارش می شــود؛ به طوری که از یکشنبه 
هفته گذشــته )۲۴ دی( تا شــنبه ۳۰ دی 
ماه ۱۴۰۲ و بــر اســاس معیارهای قطعی 

تشــخیصی، جمعا۲۱۰ بیمار جدید مبتلا 
به کووید۱۹ در کشــور شناسایی و ۱۶۶ نفر 
از آنها هم بستری شدند.همچنین طی بازه 
زمانی یک هفته ای مذکور، متاسفانه ۱۰ نفر 
از بیماران کووید۱۹ در کشــور جان خود را 

از دست دادند.
در مجموع از ابتدای شناسایی این بیماری 
در کشــور از ۲۹ بهمن ماه ۱۳۹۸ تا ۳۰ دی 
ماه امسال، جمعا ۷ میلیون و ۶۲۶ هزار و ۲۲ 
مبتلای به این بیماری شناســایی شده که 
متاسفانه در این میان ۱۴۶ هزار و ۷۷۷ نفر 
هم جان خود را از دســت داده اند. همچنین 
تا کنون ۷ میلیون و ۳۸۹ هزار و ۵۰۸ نفر از 
بیماران هم بهبود یافته و یا از بیمارستان ها 

ترخیص شده اند.
بــه اذعــان وزارت بهداشــت، در حــال 
حاضر حــدود ۱۱ نفر از بیمــاران مبتلا به 
کووید۱۹ در بخش هــای مراقبت های ویژه 
بیمارســتانها تحت مراقبت قرار دارند و تا 
کنون هم ۵۸ میلیــون و ۵۳۷ هزار و ۶۹۶ 
آزمایش تشــخیص کووید۱۹ در کشــور 

انجام شده است.

چند نفر و چند دوز واکسن زده اند؟
همچنین تا کنون ۶۵ میلیون و ۲۴۴ هزار و 
۷۸۷ نفر دُز اول واکســن کرونا، ۵۸ میلیون 
و ۶۳۶ هزار و ۱۹ نفــر دُز دوم و ۳۱ میلیون 
و ۷۳۷ هزار و ۸۶۹ نفر هم دُز ســوم و بالاتر 
واکســن کرونا در کشــور تزریق کرده اند و 
مجموع واکســن های تزریق شده در کشور 
بــه ۱۵۵ میلیــون و ۶۱۸ هــزار و ۶۷۵ دُز 
رسیده اســت.وزارت بهداشــت همچنین 
برای امســال توصیه داشــت که گروه های 
پرخطر و ســنین بالای ۶۰ ســال یک دوز 
واکســن را تزریــق کننــد و در مجمــوع 
دستورالعمل کشوری واکسیناسیون کرونا 
همچنان به قــوت خود باقی اســت.در هر 
حال به اذعان مسوولان وزارت بهداشت، در 
حال حاضر آنفلوآنزا حدود ۱۰ تا ۱۲ درصد 
موارد ســرماخوردگی های سرپایی و کرونا 
هم کمتر از دو درصد بیماری های تنفسی را 
تشکیل می دهند و البته پیش بینی می شود 
که در بهمــن ماه پیــک و افزایــش موارد 
آنفلوآنزا را به روال ســال هال قبل در کشور 

داشته باشیم.

مدارس غیردولتی از ۱ تا ۵ رتبه بندی می شوند

هزینه درمانی تامین اجتماعی سالانه بالغ بر ۱۰۰ هزار میلیارد تومان است
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اسماعیلی خبر داد
۲۰۰ کتابخانه سیار به ظرفیت های موجود 

وده می شود افز
وزیر ارشــاد ضمن رونمایی از ســامانه ترویــج کتابخوانی گفت: ۲۰۰ 
کتابخانه ســیار بــه ظرفیت های موجــود کتابخانه ای کشــور اضافه 

می شود.
نخستین همایش مروجان کتاب مناطق روستایی و عشایری با حضور 
محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و یاسر احمدوند 

معاون امور فرهنگی وزارت فرهنگ در تالار آدینه تهران برگزار شد.
اســماعیلی در ابتدای این برنامه گفت: خیلی مشــتاق بودم در یکی از 
روســتاها حاضر شــوم ولی برخلاف برنامــه ریزی ها متأســفانه این 
امر محقق نشد. ان شــاءالله در فرصتی مناســب در یکی از روستاهای 
دوستدار کتاب حضور پیدا خواهیم کرد. در دولت مردمی دنبال تحقق 
شعار عدالت فرهنگی هســتیم و این یعنی بتوانیم بسترهای به فعلیت 
رسیدن استعدادهای شگرفی که در مناطق مختلف ایران وجود دارد را 
فراهم کنیم. در طول این سال ها برنامه های خوبی ارائه شده ولی مسأله 

مهم اجرایی کردن این برنامه هاست که امر دشواری به شمار می رود.
وی افزود: برای اولین بار از ۸۰ روســتا تعدادی از فرزانگان جمع شدند 
که برگزار کردن این همایش نشان دهنده عزم و اراده عملی است. شما 
عزیزان مربیان فرهنگی جامعه روســتایی و عشایری ایران هستید که 
با وجود کمبود امکانــات کارهای مهمی را انجــام می دهید. در وزارت 
فرهنگ چند کار را برای انتقال بهتر کتاب ها به مناطق روستایی انجام 
دادیم. طبق توافقی که با وزیر صمت داشــتیم ان شاءالله بتوانیم در بازه 

چند ماهه ۲۰۰ کتابخانه سیار به ظرفیت های موجود اضافه کنیم.
وزیر ارشــاد در ادامه گفت: کانون های فرهنگی هنری مساجد نیز یکی 
دیگر از ظرفیت هاست؛ هر یک از آنها ظرفیت تبدیل شدن به کتابخانه 
را دارد و ما باید از این ظرفیت بیشــترین اســتفاده را کنیم. کانون های 
فرهنگی ۱۰ هزار کتابخانه دارند که باید آنها را گســترش و به روستاها 
دهیم. لباس خدمت گــزاری فرهنگ و هنــر ایران را بــا افتخار به تن 

کرده ایم و این اجتماعات باید به شکلی متعدد و منطقه ای برگزار شود.
احمدوند نیز در این مراســم گفت: افتخار می کنیم در کشوری زندگی 
می کنیم که در این سطح از تنش های منطقه ای، از ۲۹ استان گرد هم 
می آیند تا درباره کتاب حرف بزنند؛ این امر نشــانگر »امنیت« و »امید 

به آینده« در ایران است.
در پایان این مراسم از سامانه ترویج کتابخوانی نیز رونمایی شد.

بومی های جزیره خارک در جشنواره تئاتر فجر
کارگردان نمایش »کُهته« از جزیره خارک که در بخش تازه های چهل 
و دومین جشــنواره تئاتر فجر حضور دارد گفت: امیــدوارم مدیر یک 
تماشــاخانه در جشــنواره این اثر را ببیند و بتوانیم اجرای عمومی در 

تهران داشته باشیم.
حسین اســدی، با یادآوری این که کُهته در زبان دشتستان جنوب به 
معنای خون مردگی است گفت: این نمایش برداشتی از رومئو و ژولیت 
است و به ماجرای اختلافات دو خاندان بزرگ بوشهر می پردازد. این دو 
خاندان در جزیره خارک زندگی می کنند و با هم سر جنگ دارند. تا این 

که پسر و دختر عاشق هم می شوند و اتفاقاتی می افتد.

وی این نمایش را یک تراژدی عاشــقانه خواند و توضیح داد: در ســی و 
نهمین دوره جشنواره تئاتر فجر هم با نمایش آبگوشت زهرماری حضور 
داشتم. امسال اثر ما به بخش تازه ها راه یافته که یک تجربه جدید است. 
این نمایش را فقط برای جشنواره تولید کردیم و تا حالا اجرای عمومی 

نداشته ایم.

مردم جزیره بیشتر کمدی دوست دارند
اسدی که ساکن جزیره خارک اســت درباره اوضاع تئاتر در این جزیره 
بیان کرد: جمع هنرمندان تئاتری جزیره بین ۳۵ تا ۴۰ نفر است. ما تنها 
گروه ثبت شده کشوری در جزیره هســتیم. یک گروه دیگر هم هستند 
که کارهای کمدی انجام می دهند. جمعیت بومی های جزیره حدود ۵ 
هزار نفر اســت. در خارک ما مخاطبان کمی داریم. چون مردم کارهای 

درام و تراژدی را پسند نمی کنند و بیشتر کمدی دوست دارند.
اســدی درباره توقعش از جشنواره گفت: دوســت داریم این کار دیده 
شود. در بخش مرور کارهایی حضور دارند که قبلا اجرای عموم داشتند. 
این تجربه خیلی به آنهــا کمک می کند. چون کار کاملا پخته شــده و 
شرایطش با ما متفاوت اســت. امیدواریم بعد جشنواره اجرای عمومی 
هم داشته باشیم. بعد از اجرای »آبگوشت زهرماری« در سنگلج اجرای 

عمومی رفتیم و بوشهری های مقیم تهران خوب استقبال کردند.
وی افزود: این نمایش یک کهنگی خاصی دارد و مخاطب را به دهه ۴۰ 

می برد.
چهل ودومین جشــنواره بین المللی تئاتر فجر با ریاست کاظم نظری و 
دبیری مهدی حامدسقایان، از ۲۷ دی تا ۱۲ بهمن ۱۴۰۲ در تهران در 

حال برگزاری است.

حامد بهداد با »عینک قرمز« به سینما می آید
 تصویربرداری فیلم ســینمایی »عینک قرمز«  بــا نقش آفرینی حامد 

بهداد در سکوت خبری به پایان رسید.
 

»عینک قرمــز«  عنــوان فیلمی بــه کارگردانــی حســین مهکام و 
تهیه کنندگی مرتضی شایسته اســت که فیلمبرداری آن به تازگی در 
تهران به پایان رســیده اســت.حامد بهداد ایفاگر نقش اصلی این فیلم 

سینمایی است که هنوز خلاصه داستانی از آن منتشر نشده است.
رضا ناجی، الناز حبیبی و هادی کاظمــی هم از دیگر بازیگران این فیلم 
هســتند.تصویربرداری این پروژه در حالی به پایان رســیده است که 
به نظر می رســد از پروژه هایی است که ســال آینده به صورت مستقیم 

وارد چرخه اکران عمومی خواهد شد.
فیلم ســینمایی »گیجگاه« به کارگردانی عــادل تبریزی آخرین فیلم 
ســینمایی حامد بهداد به حســاب می آید که این روزها با فروشی قابل 

قبول در حال اکران در سینماهای کشور است.

قاب

درحالی که بســیاری از مشــکلات تئاتــر د رانتظار 
مدیریت درآمد و افزایش بودجه است، این اداره کل راه 
طولانی سازمان شــدن را برای حل مشکلات انتخاب 

کرده است.
معیشــت ۴۰ هزار هنرمند تئاتر مدت ها است درگرو 
افزایش بودجــه و بهبود مدیریــت اداره کل هنرهای 

نمایشی است.
اداره کل هنرهــای نمایشــی به عنــوان مرکــز 
مدیریت کننده تئاتــر تنها ۲۷ میلیارد تومان بودجه 
دارد که اگر در طول ســال هیچ جشنواره ای برگزار 
نکند و هیچ نمایشــی هــم روی صحنه نبــرد به هر 
هنرمنــد تئاتر در ســال ۶۷۵ هزار تومــان خواهد 

رسید.
این در حالی اســت که اجرای یک نمایش بزرگ اخیرا 

در تالار وحدت نزدیک به ۳۰ میلیارد تومان 
هزینه داشــته و ادره کل هنرهای نمایشی 
هم در ســال بیــش از ۱۰ جشــنواره ملی و 

بین المللی برگزار می کند.
مدیرکل هنرهــای نمایشــی کاظم نظری 
ارتقاء ســازمانی اداره کل تئاتــر به نهادی 
بزرگ تر را راه حلی برای اصلاح بودجه تئاتر 

می داند.
پیش از این ادغام »معاونت امور ســینمایی و سمعی و 
بصری وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی«، »پژوهشکده 
هنر و رســانه« و »مؤسســه پژوهشــی فرهنگ، هنر 
و ارتباطــات« و تغییر عنــوان آن به »ســازمان امور 
ســینمایی و ســمعی و بصری کشــور« این سازمان 

تشکیل شد.

تشکیل سازمان تئاتر اتفاقی است که در سند 
ملی تئاتر پیش بینی شــده و قرار است بعد از 
کارشناســی نهایی تصویب شود، این هدف 
با ذکر تعداد عضــو و ظرفیت های هنرهای 

نمایشی در این سند ذکر شده است.
تبدیل ساختار اداری مجموعه های مختلف 
می تواند هــم مشــکلات آن را حــل و هم 

پیچیدگی های اداری آن را افزایش دهد.
مدیــرکل هنرهای نمایشــی کاظم نظــری در رابطه 
با تشــکیل ســازمان تئاتر می گوید که »یک اداره کل 
توانایی رسیدگی به امورات تئاتر و ۴۰ هزار هنرمندش 
را در سراسر کشور ندارد ، ایجاد سازمان تئاتر می تواند 
مشــکلات هنرهای نمایشــی را در سراسر کشور حل 

کند.«

اما معاون امور هنری وزارت ارشــاد محمود ســالاری 
می گوید کــه »هنوز انگیــزه ای برای ایجاد ســازمان 
تئاتر ندارم، باید دیــد مجموعه هایی که به ســازمان 
تبدیل شده اند به توفیقاتشان اضافه شده یا تنها اندازه 

میزشان بزرگ تر شده است.«
هنرمند پیشکســوت تاجبخش فنائیان پیش از این 
به فــارس گفته بود که »داشــتن پول مهم نیســت، 
اینکه بدانیــم این پــول را باید چگونه خــرج کنیم 
مهم تر اســت.« به نظر ارتقاء رتبــه معاونت هنری و 
تبدیل مجموعه هــای زیر نظر آن به بنیــاد می تواند 
هم بودجه آن را افزایش داده و هم ساز و کار مدیریت 
آن را تنظیم کند. ســازمان ســینمایی با داشتن زیر 
مجموعه هایی مانند بنیاد ســینمایی فارابی این راه را 

امتحان کرده است.

صحنه

ماهرخ عباسپور   نه روز تا شروع جشنواره 
فیلــم فجر مانــده و همچنــان کنش ها به 
گونه ای بوده که حواشــی زیــادی را همراه 
با خود داشته اســت به بهانه نزدیکی شدن 
به شروع جشنواره این حواشــی ابتدایی را 

بررسی کردیم.
 رویدادهای فرهنگی همواره حاشــیه های 
زیادی همراه با خــود دارند و از آن جایی که 
جشــنواره فیلم فجر یک رویــداد فرهنگی 
مهم اســت حواشــی آن نیز به نسبت دیگر 
رویدادها اهمیت بیش تــری دارد، اهمیت 
جشــنواره فیلم فجر از آن جایی اســت که 
جمع زیادی از هنرمنــدان گردهم می آیند 
و از طرفی آینه تمام نمای یک ســال سینما 
در این رویداد ده روزِ، به نمایش گذاشــته 
می شــود به همین دلیل هم همواره نگاه ها 
و نقدهای جدی تری به دنبــال این رویداد 
اســت و انتظار مــی رود که مســئولان به 
صورت دقیق تــری با این اتفــاق فرهنگی 
برخورد کنند تا حواشــی زیــادی به دنبال 
آن نباشــد اما همــواره این ماجــرا محقق 

نمی شود.
یکی از موضوعاتی که دیــروز و در حالی که 
تنها ۱۱ روز تا شروع جشــنواره مانده تازه 
تکلیف آن مشخص شــده، محل برگزاری 
جشنواره اســت. در واقع از دو هفته پیش به 
صورت غیر رسمی محل برگزاری جشنواره 
اعلام شــده بــود و اهالی رســانه کمابیش 
می دانستند که کاخ جشنواره در برج میلاد 
است، اما اعلام نمی شــد. در واقع یک ریانه 
با انتشار خبری اعلام می کرد کاخ جشنواره 
برج میــلاد اســت و از طرفــی همزمان با 
انتشــار همان خبر، مســعود نجفی مدیر 
روابط عمومی جشــنواره فیلــم فجر اعلام 
کرد: »گزینه های مختلف در حال بررســی 
هســتند اما هنوز جمع بندی نهایی توسط 
دبیر جشــنواره نشده اســت. قطعا به روال 
قبل اهالی رســانه و منتقدان در یک محل 

به تماشای آثار جشنواره خواهند نشست.«
دعوا بر سر فیلم مهران مدیری

امــا مســئله ایــن درهــم ریختگــی به 

همین جا ختم نمی شــود، حضور چهره ها 
و ســردمداران حــوزه فیلمســازی یکی 
در جشــنواره، یکــی از دلایلی اســت، که 
محبوبیت این روویداد را چندبرابر می کند؛ 
اما اتفاق جالبی که رخ داد این بود که دو تن 
از چهره های معروف این حوزه آثارشــان را 
برای شرکت در جشــنواره فیلم فجر ارسال 
کردند و قبول نشد. ماجرا به چند روز پیش 
از اعــلام نهایی آثــار حاضر در جشــنواره 
باز می گــردد؛ که در حدس هــای ابتدایی 
نام چند چهره شــاخص به چشــم می آمد 
مثل »زودپز« به کارگردانــی رامبدجوان، 
»صبحانه بازرافه ها« به کارگردانی سروش 
صحت، »ســاعت ۶ صبح«بــه کارگردانی 
مهــران مدیــری، »تمســاح خونــی« به 
کارگردانــی جواد عزتی، »هفتاد ســی«به 
کارگردانی بهرام افشاری و »آغوش باز« به 
کارگردانی بهروز شــعیبی که البته از میان 
فهرســت احتمالی ســه فیلم در جشنواره 
حضور دارند؛ اما عدم حضــور کارگردانانی 
چون مهران مدیری و رامبد جوان در میان 

آثار نهایی پرســش زیــادی را ایجاد کرد و 
پیرو همیــن ماجرامحمدرضا عباســیان، 
عضو هیات انتخاب چهل ودومین جشنواره 
فیلم فجر درباره غیبت فیلمســازانی چون 
مهــران مدیــری، رامبد جوان و حســین 
دوماری در فهرســت هیات انتخاب گفت: 
»طبیعتا همــه فیلم هایی که هیات انتخاب 
موردبازبینی قــرار داده از آثاری بوده اند که 
فرآیند تولیدشــان به پایان رســیده بود و 
عدم حضور آنها در فهرســت نهایی به دلیل 
عدم جمع بنــدی اعضا بــرای حضور آن ها 
بوده اســت. آثار فیلمســازانی کــه به آنها 
اشــاره کردید هم در هیــات انتخاب دیده 
شــد و به دلیل جمیع جوانــب برای حضور 
در جشنواره انتخاب نشــدند. برای انتخاب 
یک فیلم هم محتــوای آثار مورد توجه بوده 
است و هم کیفیت ســینمایی آنها. ممکن 
است در رد شدن یک فیلم هر دو مورد تاثیر 
داشته باشد و درباره برخی آثار شاید یکی از 

جنبه ها تاثیر بیشتری داشته است.«
این عضو هیات انتخاب در توضیحات بیشتر 

گفت: »به هیــچ عنــوان در فرآیند فعالیت 
هیات انتخاب هیچ گونــه توصیه ای وجود 
نداشــت و این نکته را هم تاکید می کنم که 
اصلا ســازنده آثار مدنظر هیــات انتخاب 

نبوده است.«
اما پیرو همین ماجرا سینما اعتماد نوشت: 
»بخش هایی از فیلم مدیری به درخواســت 
مســئولان جشــنواره دچار ممیزی شده و 
مهران مدیری زیر بار ممیزی نرفته اســت 
و به همین دلیل فیلمش از جشــنواره فیلم 

فجر کنار گذاشته شده است.«
روزنامــه کیهان هــم درباره عــدم حضور 
مدیری در جشــنواره نوشت: »این در حالی 
اســت که یک منبــع موثــق در گفت وگو 
با کیهــان، این ادعــا را رد کــرد و گفت که 
اصلاحات وارده بــه فیلم مهــران مدیری 
اعمال شده اما هیئت انتخاب جشنواره فیلم 
فجر پس از بازبینی این فیلم، آن را شایسته 
حضور در بخش مسابقه جشنواره فیلم فجر 

تشخیص نداده است.«
حــالا نگاهــی بیندازیــم بــه بخشــی از 

صحبت های مجتبی امینی، دبیر جشنواره 
درباره عدم حضور برخی آثار در جشــنواره: 
»ما باید این فرهنــگ را در خانواده محترم 
ســینما بپذیریم و با آن کنــار بیاییم که هر 
جشنواره ای یک ســری اثر می پذیرد و قرار 
نیســت همه فیلم ها انتخاب شوند. من هم 
در دوره های مختلف فیلم داشتم و مواقعی 
هم اثرم به جشنواره راه داده نشد. جشنواره 
فجر اعتبــار جهانی دارد و ما خوشــبختانه 
هیات انتخاب داریم در حالــی که برخی از 
جشنواره های الف دنیا هیات انتخاب ندارند. 
کســانی به عنوان اعضای هیــات انتخاب 
بودند که سینما برایشان مهم است. به نظر 
من فیلمسازان نیز باید به آیین نامه احترام 
بگذارند. مهم مودت و همدلی است که باید 
بین اعضای ســینما در شــروع سال جدید 

برای این حوزه رخ بدهد.«
جای خالی زنان و نقــش کمرنگ آن ها در 
هیات داوران مسئله ای اســت که از همان 
ابتدا باعث ایجاد ناراحتی شده بود و فضای 
این مراســم فرهنگی را مردانــه کرده بود. 
در ادوار گذشــته، در هــر هیئــت انتخاب 
دســت کم نام یک داور زن همچون پوران 
درخشــنده، رخشــان بنی اعتماد، مرضیه 
برومند و... به چشــم می خــورد اما داوران 
امسال عبارتند از چهره هایی چون داریوش 
ارجمند، روح الله سهرابی، حسین زندباف، 
محمدرضا عباسیان، محمد حسین لطیفی، 
احمدمرادپور و محمدحســین نیرومند و 
همین ماجرای عدم حضور هیچ زنی در این 
هیات باعث ایجاد پرسش هایی شده بود که 
مجتبی امینی درباره عــدم حضور زنان در 
هیات انتخاب جشنواره فجر ۴۲ مطرح کرد: 
»در بین اعضای هیات داوران از بانوان حتما 
بهره می بریم اما در هیات انتخاب به واسطه 
ســخت بودن کار نتوانســتیم در خدمت 
آنان باشــیم.« هرچند که خود این ســخن 
هم حواشــی بســیاری به دنبال داشت؛ اما 
پرسش اصلی این بود که چطور پیش از ین 
و ادوار گذشته این اتفاق آن طور هم که بیان 

می شود سخت و طاقت فرسا نبوده است؟

 تشکیل سازمان تئاتر و نگاه متفاوت معاون هنری؛کدام مشکل را حل می کند؟

کارگردان مستوران2 :

داستان مستوران۳ آماده است

خریدار   کارگردان سریال »مستوران۲« 
از نــگارش ســیناپس )خلاصه داســتان( 
فصل سوم این ســریال خبر داد و گفت: اگر 
سازمان صداوسیما با سازمان اوج به توافق 

برسند، حتما فصل ۳ را می سازیم.
سیدعلی هاشــمی در پاســخ به این سوال 
که آیا از پخــش تلویزیونی ســریال راضی 
هستید گفت: خیلی ها می گویند اگر سریال 
در پلتفرم )ســکوی اینترنتــی( بود خیلی 
دیده می شــد. به نظر من جنس تماشــاگر 
تلویزیون و پلتفــرم با هم متفاوت اســت. 
ولی معتقدم هیچ رســانه ای مثل تلویزیون 
در آحاد اجتماع و شهرســتانها گستردگی 
ندارد. ممکن است قشر روشنفکری بگویند 
ما تلویزیون نگاه نمی کنیــم. اما آنها خیلی 
تعدادشــان کمتر از کل بینندگان تلویزیون 
است.این کارگردان با اشاره به حال و هوای 
ایرانــی ســریال توضیــح داد: در تبلیغات 
مســتوران از عنــوان یک عاشــقانه ایرانی 
استفاده کردیم. دلمان می خواست بر مبنای 
اسطوره ها، افســانه ها و ادبیات فارسی مان 
بدون شعار دادن یک ســریال کاملا ایرانی 
بسازیم. خیلی از داســتان ها را آدم می تواند 

مســتقیم بگوید. ولــی ما مســتقیم گویی 
نداریم. روایتی که از شــاهنامه داریم در دل 
داستان آمده اســت. نمی گوییم رستم این 
کار را کرد. ما از جاهای مختلف مثل سعدی، 
مثنوی و هزار و یک شب اقتباس کرده ایم که 

در تیتراژ پایانی این منابع می آید.

اشعار »سعدی« راحت و قابل فهم 
است

کارگردان سریال مستوران۲ درباره انتخاب 
اشعار در ســریال گفت: هدف مان این بود 
روی سعدی خیلی تکیه کنیم. من با سعدی 
سر مستوران بیشتر آشنا شــدم. قبلا با این 
وسعت روی این شــاعر کار نکرده بودم. در 
عین ســادگی جذابیت زیادی دارد. خیلی 
راحــت و قابل فهم اســت. شــاعران دیگر 
اســتعاره و پیچیدگی زیــاد و کلمات ثقیل 
دارند. حتی شــعرهای اول هر قسمت هم از 

سعدی است.
هاشــمی درباره انتخاب کاوه خداشــناس 
برای نقش لطفعلی اظهار داشــت: من سال 
ها با کاوه دوست بودم. همیشه برای من یک 
ادیب است. چون به شعر مسلط است. اولین 

بار که فیلمنامه را خوانــدم گفتم برای من 
لطفعلی کاوه خداشــناس اســت. آرامشی 
که در من وجــودش دارد خیلی شــبیه به 

خداشناس است.
این کارگردان درباره سپردن نقش ماه منیر 
به محیا دهقانی نیز تاکید کرد: اگر بخواهم 
دوباره بازیگــر انتخاب کنم، باز هم ســراغ 
خانم محیا دهقانی می روم. حتی اگر گزینه 
بین المللی داشته باشــم. در گپ های اولیه 
با پیشنهادهای محیا دهقانی کلی جزییات 
به نقش اضافه کردیــم. اولین بار که نقش را 
خواند با خودش یــک صدای جدیدی آورد. 
معلوم بود مدت هــا روی این صدا کار کرده 
است. این صدا خیلی به سریال کمک کرد. 
معلوم است که خیلی هوشمندانه این نقش 

را کار کرده است.

دوست داریم بازپخش نداشته باشیم
وی در پاســخ به این نکته که برخی معتقدند 
ضرباهنگ سریال کند است اظهار داشت: من 
این حس را نداشتم. ما دوست داریم بازپخش 
نداشته باشیم. اما سیاست سازمان صداوسیما 
است که شــنبه ها یک خلاصه پخش شود و 
یکشنبه تا چهارشنبه سریال روی آنتن برود. 
برخی می گویند ما دوســت داریــم روزهای 
بیشتری از هفته این ســریال را تماشا کنیم. 
من ســعی نکردم آب ببندم. در قسمت یک و 
دو چون معرفی شخصیت داشتیم کند بود. اما 

بعد از آن اتفاق پشت اتفاق داریم.

به بچه های تئاتر احساس دین داشتم
هاشمی در پاسخ به ســوالی درباره استفاده 
از بازیگران تئاتری یادآوری شــد: من سال 

ها کار تئاتر کردم و از سال ۷۶ دستیار آقای 
ســمندریان بودم. به نظرم مــی آمد که در 
تئاتر بازیگــران قوی داریم که بــه آنها فضا 

داده نمی شود.
 محمد صادق ملک را برای نقش کیاوش از 
تئاتر آوردم که بسیار توانا است. در مستوران 
یک نقش چندوجهــی دارد. آزاده مویدی 
فر برای نقش ســوده هم خیلــی خوب بود. 
به بچه های تئاتر احســاس دین داشتم. در 
مســتوران۲ کلی بازیگر توانستیم معرفی 
کنیم که ایــن موضوع حال خوبــی به من 

می دهد.

»اوج« خیلی دوست دارد نقد کند
وی با اشــاره به جنبه انتقادی سریال تاکید 
کرد: مدیران اوج و سازمان تصمیم گرفتند 
که در این ســریال یک جاهایی نقد کنیم. 
مدیران از ما حمایت کردنــد. اگر من از این 
حمایت مطمئن نبودم نمی شــد خیلی از 
این مســائل را مطرح کرد. شاید اگر نهادی 
غیر از اوج ایــن را تهیه می کرد خیلی دنبال 
این مفاهیــم نبود. بر عکس چیــزی که به 
اوج اتهام می زنند، اوج خیلی دوســت دارد 
درباره مســائل اجتماعی و شرایط سیاسی 
نقد کند. همیشــه خیلی یکســویه به اوج 
نگاه می شــود. اتفاقا خیلی فکر بازی دارند. 
دلشــان می خواهد نقد سیاسی و اجتماعی 
را در داســتان بیاوریم و به ادبیات بپردازیم. 
نگرش مدیران اوج خیلی در این ماجرا تاثیر 

می گذاشت.

به فکر شبیه سازی نبودم
هاشمی در پاســخ به این سوال که نقدهای 

داستان شما چه نسبتی با جامعه امروز دارد 
گفت: در متن یک جاهایی شــبیه ســازی 

وجود دارد. 
من ســعی می کردم فقط داستانم را تعریف 
کنم. به فکر شبیه سازی نبودم. ما گزمه ای 
داریم که رشــوه می گیرد یا از قدرت ســوء 
اســتفاده می کند. ولی ما سعی نکردیم این 

را تشدید یا اضافه اش کنیم.
این کارگردان درباره نحوه استفاده از تجربه 
فصل اول سریال توضیح داد: من فصل یک 
را دیده بودم و دوستش داشتم. در فصل دو 
ابتدا قرار بود آقای آب پرور کارگردان باشند. 
اما این ســریال با یک کار دیگری که ایشان 
انجام می داد تداخل داشت. شهر مستوران 
ساخته شــده و آماده بود. البته طراح فصل 
قبل ســر کار دیگری بودند. یک لوکیشــن 
هایی به این شهر اضافه شد. یک خانه اضافه 
شــد و چند گذر را تغییر دادیم. عمارت هم 

ساخته شد.
کارگردان ســریال »مســتوران۲« درباره 
جنبــه فانتزی ســریال گفت: مــن خودم 
کارهای رئــال را خیلی دوســت دارم. ولی 
واقعا مستوران تجربه شــیرینی بود. وقتی 
ماجراهــای فانتــزی و رویایــی را تعریف 
می کنیــد، جذابیتــش در این اســت که 
هیچ منبعی ندارید. مــی توانید از خودتان 
اضافه کنید. وحشــی های ما شــبیه هیچ 
چیزی نیســتند. نمی توانید بگویید شبیه 
گیــم آو ترونز )بازی تاج و تخت( هســتند. 
برخی مفاهیم اختراع خودمان هستند. در 
افسانه ها گفته شده که ســیمرغ هزار رنگ 
است. اما سیمرغ در مستوران۲ فقط سفید 

است.
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میدان

سپهر ستاری  امیرحســین اصلانیان در 
گفتگویی درباره مســائل اخیــر تیم ملی و 

پرسپولیس صحبت کرد.
 تیم ملــی ایران پس از پیــروزی در ۲ بازی 
نخست خود مقابل فلسطین و هنگ کنگ، 
راهی مرحله بعدی جام ملت های آسیا شده 
است. با این حال در چند روز اخیر انتقادات 
زیادی نسبت به عملکرد تیم ملی در ۲ بازی 
ابتدایی وجود داشته اســت. شاگردان امیر 
قلعه نویــی در بازی بــا هنگ کنگ نمایش 
خوبــی نداشــتند و این موضــوع صدای 
منتقدان را درآورد. از طرفی شکســت ژاپن 
مقابل عراق و از دســت رفتن صدرنشینی 
برای این تیــم، باعث شــده احتمال تقابل 
ایــران و ژاپن در مرحله یک چهــارم نهایی 

افزایش یابد.
امیرحســین اصلانیــان، مهاجم اســبق 
پرســپولیس مدعــی شــد که اگــر جای 
قلعه نویــی بود، تــلاش می کرد ایــران در 
گروهش دوم شــود و فعلا به ژاپن برخورد 
نکنــد. او در خصوص عملکــرد تیم ملی و 
انتقادات اخیر هم صحبت هــای جالبی را 
مطرح کرده اســت. مهاجم پرســپولیس 
در اواخر دهه ۷۰ و ســال های آغازین دهه 
۸۰ همچنیــن درباره شــرایط این تیم هم 

صحبت کرده که در ادامه می خوانید:

تیم ملــی در 2 بــازی اول خود در 
جام ملت های آســیا برنده شد ولی 
انتقاداتی نسبت به سبک بازی تیم به 
خصوص مقابل هنگ کنگ وجود دارد. 

نظر شما در این خصوص چیست؟
اگر بخواهیــم در مورد بــازی دوم صحبت 
کنیم، خب مــا به هرحال ۳ امتیــاز بازی را 
گرفتیم. با توجه به اتفاقاتــی که در جدول 
افتــاد و ژاپن شکســت خورد و مســیرش 
عوض شــد، خب ایــن باعث می شــود هر 
کادر فنی یک ســری تفکراتی داشته باشد. 
همانطور که دیدیــد کادر فنی کره جنوبی 
مهندســی کردند و سعی شان این بود به آن 
ســمت جدول بروند. ژاپن مثل ماری است 
که همه می خواهند از آن فــرار کنند. بعید 
نیست که کادر فنی ما هم بخواهد دوم شود 
تا ســریع به یکی از بهترین تیم های آســیا 
نخورد. می توان به آن هــا حق داد و تفکری 
پشــت آن اســت. من اگر ســرمربی باشم 
قطعا از ژاپن فرار می کنــم. آقای قلعه نویی 
نزدیک تر هســتند و بهتر از شــرایط خبر 
دارند. شاید هم ترجیح بدهند در یک چهارم 
بازی کنند و شــاید هــم بتوانیــم آن ها را 
ببریم. نمی توان ایــراد گرفت که چرا جلوی 
هنگ کنگ اینطــوری بــازی کردیم. کره 
هم دقیقا می خواســت طوری نتیجه بگیرد 
که روز آخر همه چیز دســت خودش باشد 
و مطمئن باشــید آن ها به عنــوان تیم دوم 

صعود خواهند کرد.

یکی از نــکات نگران کننده ناکامی 
طارمی در گلزنی است.

ترکیب تیم ملــی را خیلی تغییــر دادند و 
تیم های حریف هم فشــرده بــازی کردند. 

شهریار مغانلو هم فرصت زیادی پیدا نکرد. 
توانایی بازیکنان ما در خط حمله اســت که 
در ســطح اروپا بازی می کنند و نقطه قوت 
ما مهاجمان هســتند که امیدوارم در بازی 
بعدی گل بزنند. البته سردار آزمون، مهدی 
قایدی و کریم انصاری فــرد گل زده اند ولی 
با توجه به بحــث اینتر، نگاه هــا به مهدی 

طارمی است.
 البته شــرایط جدول خیلی عجیب و غریب 
شــد و هیچکس فکر نمی کرد ایــن اتفاق 
بیفتــد. ما فکــر کردیم چه جــدول خوبی 
اســت و فقط کــره را در پیــش داریم ولی 
شــما دیدید این تیم هم با توجه به حضور 
یورگن کلینزمن و کادرش کــه افراد پخته 
و باتجربه ای هستند، به نظرم این تصمیم را 
گرفت. در جام جهانی هم دیده ام که خیلی 
تیم ها تصمیم گرفته اند دوم شوند تا به تیم 
قوی نخورند. به نظر من ما باید دوم شویم و 
از ژاپن فرار کنیــم. در نهایت ولی تصمیم با 

کادر فنی است.

نســبت به عملکرد خط دفاعی هم 
انتقاداتی وجود داشــت و به خصوص 
جلــوی هنگ کنــگ ناهماهنگی به 

چشم آمد.
خط دفاعی ما مشکلات ساختاری دارد.

ولی زمان کی روش شــرایط دفاعی 
خوبی داشتیم.

تخصــص کــی روش روی کار دفاعــی و 
بــازی فشــرده و ضدحمله بــود. ببینید او 
در آن ۸ ســال چند نفر را امتحــان کرد. ما 
۲ نفر ثابتــی را ندیدیم کــه بلندمدت کنار 
هم باشند. شــما ببینید در چند تورنمنت 
ناگهان مجید حســینی و روزبه چشــمی 
فیکس شــدند. پرســپولیس کــه علیرضا 
بیرانوند و محمدحسین کنعانی زادگان را به 
عنوان بازیکنان فیکس تیــم ملی دارد هم 
شــرایط دفاعی اش خوب نیســت و جلوی 
تیمی مثل استقلال خوزســتان دیدیم که 
۲ گل خورد. ما مشــکلی در دفاع داریم که 

به صورت اکتســابی هنوز یارگیری اروپایی 
را یاد نگرفته اند. یک مشــکل هم حفره بین 
۲ دفاع وســط و هافبک دفاعی وجود دارد و 
پاس هایی که تیم های ســرعتی می دهند 
منجر به موقعیت می شــود. خود امیرخان 
هم سابقه دیرینه ای دارد و حتما می بیند و 
به این می پردازد ولی تغییر آن سخت است. 
عربســتان و عراق این دوره خیلی خوب کار 
کردند و تیم ما هم بــه لحاظ مهره ای خوب 
است ولی اینکه پازل تیم خوب جفت و جور 

شود را باید دید.

این روزها در برنامه های تلویزیونی 
هم خیلی از تیم ملی انتقاد می شــود. 
به نظر شما الان زمان درستی برای این 

کار است؟
در دوره قبلی جام ملت ها هم یادم هست که 
آقای خیابانی در دل مســابقات انتقاداتش 
را شــروع کرد و دیگر دوســتان هم انتقاد 
می کردند. ایــن همه گفتیم چــرا به مربی 
خارجی پــول می دهید و مربیــان توانایی 
داریم ولی الان که مربــی داخلی آمده اصلا 

این رفتار را نمی پسندم. 
من خودم بازیکن بودم و کوچک ترین انتقاد 
روی بازیکن تاثیر می گــذارد. قدیم فضای 
مجازی نبــود که همه چیــز را رصد کنند و 
هر کسی هم تریبون داشته باشد. این رفتار 
قشنگ نیست و شــما اجازه دهید اگر تیم 
نتیجه نگرفت، انتقــاد کنید و مربی هم باید 
از تصمیمات خود دفاع کند. من احســاس 
می کنم بعضی دوســتان مسائل را شخصی 

می کنند و این را نمی پسندم.

 کمی هم درباره پرسپولیس صحبت 
کنیم که این روزها سرمربی ندارد.

یحیــی گل محمدی ســه گانه گرفت و این 
انتظار از هر مدیــری می رود کــه قرارداد 
مربی را تمدید کنی و به او آرامش بدهی. در 
کنارش هم باید تیــم را تقویت کنی. چطور 
شــما بدون هماهنگی مربی نبیل باهویی را 
می آوری. می گویند او مهاجم است ولی من 

تحقیق کردم بیشتر پشــت مهاجم و وینگر 
بازی می کند. یک خریــد ناموفق و دلاری 
که هدر رفت و در نهایت عده ای ســود مالی 
کردند. یحیی به من گفت ۳ مهاجم معرفی 
که عددشــان بالای یک میلیــون دلار بود. 
خب این ســقف بودجــه را نمی فهمم. اگر 
اسم لیگ ما حرفه ای است خب سقف یعنی 

چی؟ یعنی بازیکن درجه یک نخریم؟ 
چطــور بایــد در آســیا رقابــت کنیــم؟ 
پرسپولیس اگر ۴ بازیکن درجه یک داشت 
از گروهش بالا می رفت و شــاید مدعی هم 
می شد. یحیی با استعفاهایش هشدار داد که 
تیمش شــرایط خوبی ندارد و مهاجم و گلر 
ذخیره می خواهد. یا دفاع هاش مشکل دارد 
و این هشدارها را داد ولی گوش نکردند و او 

قطع همکاری کرد.

بعد هم بحث برانکو شــد که او هم 
نیامد.

این خیلی بد اســت که یک ماه با اسم برانکو 
بازی کردند. برانکو وقتی این همه ســال در 
ایران بوده، شرایط را می داند و گل محمدی 
هم شــاگردش بوده و قطعا با او مشــورت 
کرده و شــرایط تیم را بــه او گفته اند. او هم 
نمی خواهــد بیاید و موفقیــت قبلی اش را 

خراب کند. 
او مربی بزرگی اســت و با این تیم خاطرات 
خوبی دارد. پرسپولیس الان در برزخ است و 
هر کسی که بیاید، اگر حمایت نشود تیم در 
چاله گیر می کنــد. الان هم که برانکو حرف 
آخر را زده، آقای درویش است و ۳۰ میلیون 
هوادار و نمی دانم چطــور می خواهد از پس 

این تیم بربیاید.

نام چنــد گزینه هم مطرح شــده 
است. آیا این اســامی در حد و اندازه 

پرسپولیس هستند؟
نمی دانم. ما مربی داخلی که شــاغل نباشد 
هم کم داریم. آقای عبدی هست و صحبت 
از مربیــان تیم های دیگر حرفه ای نیســت 
و قطعا مدیر باشــگاه نمی گــذارد مربی که 

نتیجه می گیرد، جدا شــود. حالا اگر مربی 
خارجی نیاید، به نظر من در صورت رضایت 
ملوان مهدی تارتار گزینه خوبی اســت. اگر 
هم می خواهند خارجی بیاورند، بحث پول 

است.
 اگر پول داریم چــرا برای یحیــی بازیکن 
نخریدیم؟ اگر هم می خواهــی مربی مثل 
اســکوچیچ و بگوویچ بیاوری، خب خارجی 
نیاوری که بهتر است. مربیانی که نمی توانند 
رختکن شــان را مدیریت کنند. یک مربی 
درجه یک باید بیایــد که همه می دانید پول 

خوبی می خواهد.

در مورد انتخاب مربی بحث ســقف 
بودجه هم وجود دارد.

باید در نوشــتن قوانیــن تغییراتــی باید 
صورت بگیــرد. اگر ما می خواهیم در اســیا 
رقابت کنیــم، باید بگذارنــد تیم ها بازیکن 
خوب بیاورند. الان لیگ عربســتان چطور 
پربیننده شــده و تلویزیون خودمان هم به 

آن می پردازد. 
شــما اجازه دهیــد بازیکن خــوب بیاید. 
پرســپولیس از زمانی که ما بازی می کردیم 
تا الان نهایتا ۲ تا مهاجم خوب داشته است. 
یکی ابراهیم تــوره بود و دیگــری یورگن 
لوکادیا و اســم دیگری به ذهنم نمی رسد. 

بقیه همه ضعیف و درجه ۳ بودند. 
بازیکن خارجی بایــد بار تیــم را به دوش 
بکشــید، نه اینکه سر بار شــود. الان همه 
بازیکنان خوب تیم دارند و کلا کار ســخت 
اســت. این قانون من درآوردی فدراسیون 
خیلی ضربه زده اســت. یک بــار هم قانون 
سقف قرارداد گذاشــتند که همه دور زدند. 
الان هم یک قرارداد می نویســند و قسمت 
بیشتر آن را برای ســال بعد می گذارند. به 
نظرم خیلی شــفاف بگوینــد ۵ تیم مدعی 
بازیکن بخرند. سپاهان الان اومد با تاکتیک 
خوبی که داشــت کل لیگ را حتی با اینکه 
نیاز نداشــت جارو کرد. ۳ مهاجم سپاهان 
روی نیمکــت بودند و بقیــه تیم ها مهاجم 
نداشتند. نمی توان ایرادی گرفت چون پول 
داشتند و اســتفاده کردند که رقبا را ضعیف 

کنند.

کریم باقری هم اخیــرا مصاحبه ای 
در خصوص جدایــی اش انجام داد. به 
نظر شــما غیبت او چقدر در ناکامی 

پرسپولیس موثر بود؟
کریم باقری همیشــه انسان منضبطی بوده 
و در این ســال ها هم کنار پرسپولیس بوده 

است.
 زمان بگوویچ هم مثلا ما از مســئله انضباط 
ضربه خوردیم وگرنه بازیکن زیاد داشــتیم. 
شــکی نیســت که کریم باقری در رعایت 
نظم تیمی و مدیریت تیم نقش داشــت. در 
حال حاضر ولی وقتی بازیکن نیست، بحث 
حضور کریم اولویت ثانویه اســت. الان اول 
باید بازیکن بخریم و بعــد می توانیم کریم 
باقری را هم بیاوریم. پرســپولیس نیم فصل 
دوم ســختی دارد و اگر بازیکــن نگیرد از 

کورس عقب می افتد.

گزارش خبرنگار مهر از قطر

قلعه نویی: تعریف مانچینی از من باعث شد در ایران دشمن پیدا کند!
خریدار  ســرمربی تیم ملی فوتبال ایــران در واکنش 
به تعریفی که ســرمربی تیم ملی عربستان از او و تیمش 
داشــته اســت گفت: از »مانچینی« ممنونم اما همین 

تعریف باعث می شود او در ایران دشمن پیدا کند!
 امیر قلعه نویی در نشســت خبری قبل از بازی تیم ملی 
ایران مقابل امارات در گروه C جام ملت های ۲۰۲۳ آسیا 
گفت: خیلی خوشحالم جزو اولین تیم های صعود کننده 
به مرحله بعدی رقابت ها هســتیم. بــازی قبلی را آنالیز 
کردیم که آمار بســیار خوب با ۵۱۰ پاس و مالکیت توپ 

۷۰ درصدی داشتیم.
سرمربی تیم ملی در ادامه تعریف و تمجیدش از عملکرد 
این تیم در بــازی دوم گفت: فکر می کنــم تیم ما اجازه 
نداد هنگ کنگ ۱۰۰ پاس صحیح داشته باشد. به نظرم 
مقابل هنــگ کنگ یکی از بازی های خــوب خودمان را 

انجام دادیم. خوب بازی نکردن با گل نزدن فرق دارد.
امیر قلعه نویی ادامه داد: آمــار AFC می گوید عملکرد 
خوبی داشتیم. دو ایراد در بازی با هنگ کنگ داشتیم اول 
اینکه پاس های ســاده را لو دادیم و نکته دوم هم اشتباه 
در دو موقعیــت بود که روزبه چشــمی و میلاد محمدی 
داشــتند. از بازیکنانم بابت زحماتی که کشیدند خیلی 
تشکر می کنم.وی ادامه داد: برخلاف خیلی ها که اعتقاد 
داشتند ایران در گروه آســانی قرار داشت باید بگویم اگر 
فلســطین و هنگ کنگ در هر گروه دیگر بودند حداقل 
به عنوان یکی از بهترین تیم های سوم صعود می کردند. 

آمار می گوید گروه ما سخت است.
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در ادامه به دیدار سوم این 
تیم برابر امارات اشــاره کرد و گفت: بازی روز ســه شنبه 
یک فینال دیگر اســت. ضمن اینکه فلسطین هم شانس 

صعود دارد و نتیجه ما برای آنها هم مهم است .
امیر قلعه نویی در واکنش به این موضوع که آیا در دیدار با 
امارات از همه توان تیم ملی استفاده خواهید کرد، گفت: 
با توجه به این که بعــد از بازی با امارات تــا دیدار بعدی 

فرصت زیــادی داریم که بازیکنان اســتراحت کنند، به 
همین خاطر در دیدار با امارات با تمام توان و قوا به میدان 
خواهیم رفت.وی ادامــه داد: امارات تیم خوبی اســت 
که طبق آمار عملکردی قابل قبول داشــته است. ما اگر 
نکته ای می گوییم باید طبق آمار باشد. آنها چهار امتیاز 
گرفته اند که این موضوع مهمی است. فردا بازی سختی 

داریم که باید با دقت بازی کنیم.
قلعه نویی در مورد نمایش همراه با انتقادی که تیم ها در 
گروه های مختلف داشــتند گفت: انتقاد باعث پیشرفت 
و برطرف کردن نقاط ضعف می شــود. ما ایــراد داریم و 
خودمان هم می دانیم چه مشــکلاتی داریــم. اما وقتی 
آمارها نشان می دهد که ما برتر هســتیم دیگر انتقادات 

با تخریب قاطی می شود.
وی ادامه داد: خیلی ها به خاطر تورنمنت کافا از ما انتقاد 
کردند اما دیدید که قرقیزستان در همین جام ملت های 
آسیا چه نمایشــی داشــت. به خاطر همین تورنمنت به 
بازیکنان حمله شــد. البته دیر اضافه شدن لژیونرها هم 
تاثیرگذار بود. با این حال با همه توانشــان کنار تیم ملی 
هســتند. با همه انتقاداتی که مطرح می شود سعی می 

کنیم بازی به بازی بهتر شویم.
قلعه نویی در پاسخ به ســوال خبرنگار عربستان سعودی 
درباره تعریــف و تمجید روبرتو مانچینی ســرمربی این 
کشــور از ایران که آنها را یکی از بهترین تیم های آســیا 
دانست و عملکرد قلعه نویی را جزو یکی از بهترین مربیان 
معرفی کرد، گفت: از مانچینی تشــکر می کنم اما همین 
تعریف باعث می شــود او هم دشــمنان زیادی در ایران 

پیدا کند.
او ادامــه داد: او تقریبا از لحاظ ســنی هــم دوره من در 
دوران بازی کردن بود. او تیمی ســرعتی و بســیار خوب 
درست کرده است. یقینا عربستان هم تیمی بسیار خوب 
است که یکی از شــانس های قهرمانی اســت. امیدوارم 
کشــورهای همســایه خلیج فارس و رابطه موجود بین 

ایران و عربســتان خوب بماند که از فوتبال دو تیم لذت 
برده شود.او ســپس جمله خود درباره ســردار آزمون را 
تصحیح کرد و گفــت: اگر از لژیونرها جز ســردار آزمون 
تشکر کردم سوء تفاهم نشود با توجه به رابطه قراردادی 

با رم دیر آمد.
قلعه نویــی درباره آخرین وضعیــت مصدومان تیم ملی 
ایران تصریح کرد: مصدومیت جزیی از مسابقه و تمرین 
اســت. تیم های دیگر هم مصدومان زیادی دادند ما قبل 
از شروع تورنمنت از دو ســه تیم احساس نگرانی کردیم. 
از سپاهان و پرســپولیس که بازی های فشرده ای انجام 
می دادند نگران بودیم اما واقعا از تیم پزشــکی تشکر می 
کنم که تلاش زیادی کردند. فکر مــی کنم غیر از مجید 
حسینی آسیب دیدگی بقیه بازیکنان برطرف شده است 

و می توانیم از آنها استفاده کنیم.
ســرمربی تیم ملی فوتبــال در مورد اظهــارات خداداد 
عزیزی گفــت: خداداد چند ماهی پیش مــا بود و اعتقاد 
دارم می توانســت یکی از بهترین مربیان ایران شود. اگر 

جلســات فنی را گفته حتما دلیلی داشته است. عزیزی 
بعد از مصاحبه ای که کرده بــود به من زنگ زد. برای من 
قابل احترام است اما این که مسایل شخصی تیم را گفته 
را بروید از خودش بپرسید.سرمربی تیم ملی ایران تاکید 
کرد: بحث فنی جزو مسایل امنیتی نیست که به آن نگاه 
خاصی داشت. شاید او خواسته نگرش کادر فنی را بگوید 
که به زعم من چیز بدی نیســت. او افکار من را بیان کرده 

است  پس من خرده ای از او نمی گیرم.
او در خصوص نحــوه حمایت از تیم ملــی ایران تصریح 
کرد: قبل از ورود به رقابت ها شــرایط خوبی نداشتیم اما 
الان راضی هستیم و همه چیز مناسب است. با وحود این 
شرایط خواســتم از آقای تاج تشکر کنم.او درباره شرایط 
روحی و روانی بازیکنانش بــا وحود انتقادات گفت: بحث 
روحی طبیعتا گاهی نقدهایی اســت که ترکش های آن 
به تیم می رسد اما من ســعی می کنم بازیکنانم را یکدل 
کنم. در مجمــوع از تیمم راضی هســتم از تمام اعضای 

گروه بابت زحماتی که می کشند تشکر می کنم.

احمد جمشیدیان:
 امیدوارم به ترکیب اصلی برسیم

کارشــناس فوتبال با بیان اینکه ایران هنوز بــا ترکیب اصلی خود وارد 
مسابقات نشده اســت، گفت: در دو بازی اخیر کادر فنی بازیکنان را به 

صورت کامل در اختیار نداشت که امیدوارم به ترکیب اصلی برسیم.
تیم ملی فوتبال ایران در گروه C جام ملت های آســیا ۲۰۲۳ قرار دارد 
و شاگردان امیر قلعه نویی در دو دیدار نخســت مرحله گروهی خود به 
ترتیب رو در روی تیم های ملی فلسطین و هنگ کنگ قرار گرفتند که 
هر دو بازی با برتری ملی پوشان کشورمان همراه شد تا ایران صعود خود 

به مرحله یک هشتم نهایی این مسابقات را قطعی کند.
تیم ایران در ســومین بازی مرحله گروهی خود و بــرای قطعی کردن 
صدرنشینی شــامگاه ســه شــنبه ۳ بهمن به مصاف تیم ملی امارات 
می رود. بازیکنان کشورمان با کسب تساوی در این بازی هم می توانند 
صدرنشــینی خود را قطعی کنند.احمد جمشیدیان کارشناس فوتبال 
در رابطه با عملکرد تیم ملی در این دوره از مســابقات اظهار داشت: ما 
در دو دیدار گذشته نتیجه لازم که همان کسب پیروزی بود را به دست 
آوردیم؛ در بازی با امارات هم بعید اســت که با مشــکل مواجه شویم و 

مرحله گروهی را با صدرنشینی به پایان خواهیم رساند.

کار ایران از مرحله یک چهارم نهایی آغاز می شود
او ادامه داد: با توجه به قوانین کنفدراســیون فوتبال آسیا AFC ما در 
مرحله یک هشتم نهایی هم به دردسر نخواهیم افتاد و شروع مسابقات 
از برای ایران از مرحله یــک چهارم نهایی خواهد بود که ملی پوشــان 
کشــورمان رو به روی تیم های قدرتمند قرار خواهنــد گرفت. به نظرم 
آن طوری که اعضای کادر فنی تیم ملی پیش بینی می کردند شــرایط 
برای تیم ملی پیش نمی رود و با توجه به نتایــج ضعیفی که ژاپن و کره 
جنوبی تا به اینجای مســابقات کســب کرده اند معادلات رویارویی با 
حریفان در مرحله هــای حذفی پیچیده شــد و امیدوارم شــرایط به 
گونه ای پیش برود که تیم ملی بتوانــد در هر دیدار پیروز از زمین خارج 

شود.

اکثر بازیکنان از لحاظ فنی به هم شباهت دارند
جمشــیدیان در رابطه با تغییرات زیاد در ترکیب تیم ملی نســبت به 
دیدار با فلســطین گفت: به نظرم تیم ملی هنوز بــا ترکیب کامل خود 
در مسابقات حاضر نشده اســت و در دو بازی اخیر به دلیل مصدومیت، 
خســتگی و… برخی از بازیکنان را کادر فنی در اختیار نداشته است. 
خوبی تیم ملی در این اســت که اکثر بازیکنان از لحــاظ کیفی به هم 
نزدیک هستند و باعث خواهد شــد تا مربیان برای چینش ترکیب زیاد 
با مشــکل مواجه نشــوند. امیدوارم در بازی با امارات همه بازیکنان در 
اختیار کادر فنی باشــند تا بالاخره شــاهد حضور یک ترکیب کامل از 
ایران در مسابقات باشیم. به نظرم کادر فنی هم علاقه دارد تا از سیستم 

چرخشی برای بازیکنان در مرحله گروهی استفاده کند.

طارمی چهره شناخته شده در فوتبال آسیاست
مربی فوتبال در رابطه با ناکامی مهــدی طارمی در گلزنی برای ایران در 
برابر فلسطین و هنگ کنگ گفت: طارمی همیشه تأثیرگذاری خودش 
را در زمین دارد و از آنجا که یک بازیکن شناخته شده در آسیا به حساب 
می آید، بازیکنان تیم های دیگر عملکرد او را زیــر نظر خواهند گرفت و 
همین باعث خواهد شد تا کار او برای گلزنی سخت شود. مهدی شرایط 
خوبی را در این فصل در پورتو نداشت و من مطمئنم که در جام ملت های 

آسیا هم می تواند گلزنی کند و به زودی این اتفاق خواهد افتاد.

اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر ماده ۳ و ماده ۱۳ 

آئین نامه قانون  تعیین تکلیف
شناسه آگهی: 1635722

برابر رای شماره 140260312001009807 هيئت موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر  در واحد ثبتی تصرفات مالکانه بلا معارض کلاسه 
1402114412001000421 تقاضای خانم مرضيه رضاپور به شماره شناسنامه 7546 و کد 
ملی 1381699693 صادره از تبريز فرزند سيروس در چهار و نيم دانگ مشاع از ششدانگ اعيانی 
يک باب ساختمان بانضمام چهار و نيم دانگ مشاع از ششدانگ عرصه که جهت يک و نيم دانگ 
آن قرارداد وقف تنظيم شده است بمساحت 110/65 متر مربع از پلاک شماره 12 اصلی واقع در 
اراضی قلعه حسن بخش چهار حوزه ثبت گرگان طبق رای صادره حکايت از انتقال از مالک رسمی 
قربان تقدسی به متقاضی دارد. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز 
اگهی ميشود از اين رو اشخاصی که نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراض داشته باشند 
ميتوانند از تاريخ انتشار اولين آگهی بمدت دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده به اين اداره 
تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يکماه از تاريخ تسليم اعتراض به مرجع ثبتی دادخواست 

خود را به مرجع ذيصلاح قضائی تقديم نمايد.
تاريخ انتشار نوبت اول: 1402/10/18 
تاريخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/03

مهدی شاه مهری سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک گرگان
از طرف غلامرضا قاسمی 

آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر آراء صادره هيات تعيين تکليف مستقر در ثبت اسناد و املاک شهرستان سنندج، 
تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضيان ذيل تاييد گرديده لذا بدين وسيله مشخصات 
املاک در دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع عموم آگهی می گردد ،درصورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضيان اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاريخ انتشار اولين آگهی و در روستاها از تاريخ الصاق در محل تا مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اين اداره تسليم نمايند و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يکماه از تاريخ تسليم 
اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضائی تقديم نموده و گواهی اخذ و تحويل اداره 
ثبت نمايند.بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض سند 
مالکيت طبق مقررات صادر خواهد شد.صدور سند مالکيت مانع مراجعه متضرر به 

دادگاه نيست. 
1-ششدانگ يک قطعه باغ به نام آقای ابراهيم عبدی فرزند عباس صادره سنندج به 
مساحت ششدانگ 2657 متر مربع تحت پلاک 1139 فرعی از 8-اصلی بخش ده 
منطقه دو سنندج جزء نسق زارعانه شماره 4338 مورخ 1351/07/16 بنام آقايان مجيد 

و حسين لکی به آدرس سنندج روستای گزنه م الف 1927
تاريخ انتشار نوبت اول:سه شنبه 1402/11/03

تاريخ انتشار نوبت دوم:چهارشنبه 1402/11/18

مفقودی
1396رنگ  پژو2٠6TU3مدل  بک  هاچ  سواری  سبز  برگ 
موتور182A0009774وشاسی شماره  به  روغنی  سفيد 

NAAP03EE6HJ494061وشهربانی ايران 54_237ق79 
به نام عاطفه وطن دوست مفقود واز درجه اعتبار ساقط ميباشد.
یزد



استان

اهــواز  -محمدمجــدم   مدیــر پژوهــش، فنــاوری 
و ســاخت ملــی حفــاری ایــران گفت: طی ســه ســال 
گذشــته تعداد قطعاتی که تولید و تایید شده، تست 
میدانــی و دانــش فنــی آن هــا طــی شــده حــدود 68 

درصد رشد داشته است.
محمدعلــی بیــک زاده در چهاردهمیــن نمایشــگاه 
تخصصی ساخت تجهیزات صنعت نفت خوزستان 
در نشســت خبــری بــا اصحــاب رســانه اظهــار کــرد: 
ملی حفاری، تنها شــرکت ملی مســتقر در خوزستان 
اســت، شــرکت و صنعتی که کاملا وابســته بــود و این 
وابســتگی سبب شــد تا پس از تاســیس یکی از پیش 
غــراولان ســاخت داخــل باشــد؛ صنعتــی کــه از صفر 
شروع شــد به ســاخت داخل نیاز داشــت که در این 
چند ســال بعد از انقلاب مباحث مربوط به ســاخت 
در شــرکت حفــاری نهادینــه شــد و ســاخت داخل و 
حمایــت از تولیــد کــه از اســتراتژی هــای کلان کشــور 
اســت را ایــن شــرکت خیلــی ســال پیــش آغــاز کــرده 

است.
مدیر پژوهــش، فنــاوری و ســاخت ملی حفــاری ایران 
گفت: ماحصل تلاش این ســال ها، تولید تعداد زیادی 
از قطعات و تجهیزات صنعت حفاری است که نیازهای 
شــرکت حفاری را برطرف کرده اســت. البتــه با حمایت 

های دولت ســیزدهم و همچنین سیاست های کلان 
نظــام جمهــوری اســلامی در ایــن خصوص، طی ســه 
سال گذشــته این تولیدات بیشــتر شــده به طوری که 
حجــم قراردادهــای ســاخت بــار اول داخلــی شــرکت 
حدود 74 درصد افزایش داشته است. وی اضافه کرد: 
همچنین تعداد قطعاتی که تولید و تایید شده، تست 

میدانی و دانش فنی آن ها طی شده حدود 68 درصد 
رشــد داشــته اســت، قطعاتــی کــه در دســت داریــم نیز 
رشــد حدود 355 درصدی داشــته اند که در این راستا 
لازم بوده تعــداد منابع و ســازندگان را افزایش دهیم که 
به معنــی حمایــت از شــرکت هــای ســازنده بخصوص 
شــرکت های خوزســتانی بوده که در این مورد نیز رشد 

46 درصدی داشته ایم.
مدیر پژوهش، فناوری و ســاخت ملی حفاری ایران 
با اشاره به موضوع ساخت قطعات و تجهیزات بیان 
کرد: در راســتای انجام این کار یک شبکه سازندگان 
ایجاد می شــود که در کنار یکدیگر مــی توانند تجهیز 
های تک را بســازند و در این خصوص، سال گذشته 
تاپ درایو و گرداننده فوقانی دســتگاه را داشته ایم؛ 
اســتراتژی آینده مــا تمرکز بــر روی تجهیزات اســت تا 
کنون  بتوانیم شــبکه ای را کــه ایجاد کرده بودیــم و تا

برای ما قطعه می ساختند را در کنار هم قرار دهیم.
بیــک زاده با بیــان اینکــه صنعت حفــاری بــه عنوان 
، بــا ایــن  یکــی از قطــب هــای تولیــد داخــل کشــور
اقدامــات بــه اقتصــاد کشــور کمــک کــرده و ایجــاد 
اشــتغال مــی کنــد، تصریــح کــرد: پایــداری صنعــت 
حفاری یکی از اقدامات مهمی است که ملی حفاری 
ایــران انجــام مــی دهــد؛ صنعــت حفــاری مســتلزم 
تعمیــرات دوره ای و اینچنین بازســازی هایی اســت 
کــه همیشــه بایــد اســتمرار داشــته باشــد که شــرکت 
های متخصص تعمیر بخش های مختلف دستگاه 
حفــاری در خوزســتان و دیگــر نقــاط کشــور توانمند 
شــده و برنامــه هــای تعمیــرات شــرکت را از طریــق 

مدیریت نت انجام می دهند.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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در سال جاری صورت گرفت؛

 پذیرش ۱۶۰ دانشجوی خارجی 
در دانشگاه علوم پزشکی مازندران 

ســاری-امیری فــر   ایســنا/مازندران رئیــس دانشــگاه علــوم پزشــکی 
مازندران از پذیرش ۱6۰ دانشجوی خارجی در سال جاری خبرداد.

کید بر  دکتر فرهاد غلامی، در نشست شورای دانشگاه علوم پزشکی با تا
ارتقای کمی و کیفی آموزش پزشکی بعنوان یکی از سیاست های اصلی 
این دانشــگاه در مازنــدران اظهار کرد: با بســتر ســازی های مناســب در 
ســال های اخیر به موفقیت های خوبی دســت پیدا کردیم و امیدواریم 

که این مسئله تداوم پیدا کند.
وی بــا بیــان اینکــه در ســال جــاری ۱6۰ دانشــجوی خارجــی در ایــن 
دانشــگاه پذیرفتــه شــدند، افــزود: در حوزه بیــن المللــی بایــد نیازهای 
آموزشــی منطقــه بررســی و بــر اســاس آن برنامــه ریزی هــای لازم جهت 

جذب دانشجو به ویژه در حوزه تحصیلات تکمیلی صورت گیرد.
بــر  گفتــه دکتــر غلامــی، جــذب دانشــجویان بین المللــی عــلاوه  بــه 
درآمدزایــی زمینه را بــرای ارتقای علمــی و روابط بین المللــی فراهم می 

کند.
کید کرد و ادامه داد:  این مســئول بر تحول و نوآوری در حوزه پزشــکی تا
باید در حوزه آموزشــی و پژوهشــی نیازهای جامعه شناســایی شــود و بر 

اساس آن برنامه ریزی لازم در بخش کلان صورت گیرد.
کید کرد: پژوهش های علمی  رییس دانشگاه علوم پزشکی مازندران تا
در ارتقای سلامت جامعه نقش بســزایی دارد لذا باید به کاربردی بودن 

آن توجه شود.

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان خبرداد:

 پرداخت 9۰ درصد مطالبات 
لرستانی کاملیناکاران 

خــرم اباد-فرزانه هداوند   رییس ســازمان جهاد کشــاورزی لرســتان 
کاران اســتان به دلیــل عدم همکاری  گفت: پرداخــت مطالبات کاملینا
کنون ۹۰ درصــد آن پرداخت و مقرر  شــرکت خریدار به تعویق افتاد، اما تا

شده است مابقی آن تا پایان بهمن ماه جاری تسویه شود.
سیدعماد شاهرخی  افزود: بیشــترین سطح زیر کشــت و برداشت دانه 
روغنی کاملینا در کشــور طی ســال زراعی گذشــته مربوط به این استان 
بود، بــه نحوی کــه از مجمــوع ۱7 هــزار هکتار کشــت ایــن گیاه در کشــور 

سهم لرستان پنج هزار و 3۰۰ هکتار بوده است.
ع لرســتان اظهار  وی با اشــاره به برداشــت ۲ هزار و 5۰۰ تن کاملینا از مزار
داشــت: مجمــوع مطالبــات کاملینــا کاران اســتان از شــرکت خریــدار 
محصول، حدود 5۰۰ میلیارد ریال بود که متاسفانه این شرکت به موقع 

تعهدات را اجرایی و تمام بدهی خود را پرداخت نکرده است.
رییس ســازمان جهاد کشــاورزی لرســتان یادآور شــد: در آن زمــان مقرر 
شد شرکت “بیستون شفا” ســه ماه بعد از تحویل محصول، مبلغ خرید 
را بــه حســاب کشــاورزان واریــز کند، امــا بــه تعهدات خــود عمــل نکرد و 
ســازمان جهاد کشــاورزی نیز موضوع را جهت احقاق حق کشاورزان در 

دستگاه قضا مطرح و پیگیری کرد.
کید کرد: بر اســاس پیگیری هــای صورت گرفته، مقرر شــد  شــاهرخی تا
کاران اســتان تــا پایان مهرماه پرداخت شــود،  تمامــی مطالبات کاملینا
امــا پرداختــی از جانب شــرکت مذکــور صــورت نگرفــت و پــس از آن طی 

مکاتباتی با دادستان مرکز استان، پرونده به بازپرس ارجاع داده شد.
گهانــی قیمت روغــن را از دلایل عدم تســویه حســاب این  وی کاهش نا
کنــون بیش از  شــرکت با کشــاورزان لرســتانی عنوان کــرد و ادامــه داد: تا
کاران اســتان پرداخــت و بنابر پیگیری های  ۹۰ درصد مطالبات کاملینا

انجام شده مابقی آن نیز تا پایان ماه جاری پرداخت می شود.
رییس سازمان جهاد کشــاورزی لرســتان اضافه کرد: دولت سال آینده، 
با توجه به مشکلات پیش آمده در خصوص پرداخت مطالبات کاملینا 

این محصول را به صورت تضمینی خریداری خواهد کرد.
شــاهرخی گفــت: باتوجــه بــه مشــکلات خشکســالی بــرای کشــاورزی 
معیشــتی و ســنتی لرســتان، کاملینا به عنوان یک محصول استراتژیک 
مورد توجه قرار گرفت تا جاییکه این اســتان در دومین سال کاشت این 
محصول رتبه نخست کشور را در ســطح زیرکشت و میزان برداشت از آن 

خود کرده است.
وی تصریح کرد: مقاومت ایــن گیاه در برابر آفات، نیاز کمتر به اســتفاده 
از ســموم، تحمل بالا در گرما، نیاز پایین آبیاری، کم آب بر بودن نســبت 
به برخی محصولات، درآمد بــالای اقتصادی، نگهداری آســان در زمان 
کاشــت و داشــت، برداشــت راحت با دســتگاه هــا و دوره کوتاه کشــت، از 

جمله مزایای کاملینا است.

علوم پزشکی کردستان در لیست دانشگاه های 
برتر جهان قرار گرفت

ســنندج-فاطمه ملایــی    مدیــر امــور بیــن الملــل دانشــگاه علــوم 
پزشــکی کردســتان گفت: در آخریــن ارزیابــی دانشــگاه های جهــان در 
UNIVERSITY RANKING BY AC� (نظــام رتبــه بنــدی جهانــی 
ADEMIC PERFORMANCE( ایــن دانشــگاه در لیســت ســه هــزار 

دانشگاه برتر جهان قرار گرفت.
ع زاده اظهار کرد: در آخرین ارزیابی دانشگاه های جهان  دکتر یدالله زار
در نظــام رتبه بنــدی جهانــی، دانشــگاه علــوم پزشــکی کردســتان رتبه 

۱5۲۲ جهانی را به دست آورد.
وی با بیان اینکه 7۱ دانشــگاه ایرانی از جمله ۱8 دانشگاه علوم پزشکی 
در این نظام رتبــه بندی قرار گرفت، افزود: رتبه دانشــگاه علوم پزشــکی 

کردستان، در میان 7۱ دانشگاه برتر ایرانی رتبه 4۱ را دارد.
مدیر امور بین الملل دانشــگاه علوم پزشکی کردستان ضمن تبریک به 
مجموعه دانشــگاهیان علوم پزشکی کردستان، کســب و حفظ جایگاه 
های ملی و بین المللی را حاصل زحمات شــبانه روزی همکاران و تعهد 

و اهتمام آنان به ارتقای دانشگاه بیان کرد.
وی دربــاره دیگــر موفقیتهــای ایــن دانشــگاه در ســال جــاری گفــت: 
بــر اســاس آخریــن نتایــج رتبــه  بنــدی دانشــگاه های جهــان در نظــام 
رتبه بندی بین المللــی Times World University Ranking ۲۰۲4، این 
دانشگاه موفق به کسب رتبه دوم کشوری در میان دانشگاه های علوم 

پزشکی و رتبه 6۰۱ تا 8۰۰ دانشگاه های جهان شد.
ع زاده اضافــه کــرد: در نظــام رتبه بنــدی بین المللــی NTU ســال هم  زار
۲۰۲3، ایــن دانشــگاه موفق بــه کســب رتبه 566 جهان و ســوم کشــوری 

شد.
مدیر امور بین الملل دانشــگاه علوم پزشــکی کردســتان گفــت: در رتبه 
بندی دانشــگاه های جــوان جهان نیز این دانشــگاه توانســت در نظام 
، جایــگاه 76 جهانــی و دوم  رتبه بنــدی بین المللــی آموزش عالــی تایمز

کشوری را به خود اختصاص دهد.
کســب عنــوان پنجــم کشــوری و ۱۹8 جهانــی در حــوزه آمــوزش در رتبــه 
Round Uni�بندی دانشگاه ها بر اســاس نظام رتبه بندی بین المللی 
ع زاده به آن اشاره کرد. versity Ranking دیگر موفقیتی بود که دکتر زار

وی ادامــه داد: ایــن دانشــگاه در رتبه بنــدی دانشــگاه های آســیایی 
)نظام رتبه بندی بین المللی آموزش عالی تایمز در سال ۲۰۲3( هم رتبه 
7۱ را به خود اختصاص داد و بر اســاس نتایج رتبه بندی موسسه علمی 
تایمز هــم در حــوزه هــای ســلامت و بهزیســتی رتبــه ۲۰۰�۱۰۱ و در زمینه 

کیفیت آموزشی رتبه 3۰۰�۲۰۱ را در میان دانشگاه های دنیا کسب کرد.

اصفهان-مریم مومنی   دبیر ســتاد انتخابات استان اصفهان گفت: 
صلاحیــت 3۲ نفــر از داوطلبانــی کــه در مرحلــه بررســی در هیأت های 
نظــارت اســتانی و هیئــت مرکزی نظــارت صلاحیــت آنهــا تأیید یــا احراز 

نشده بود، توسط  شورای نگهبان تأیید شد.
مهــدی ســلیمانی دبیــر ســتاد انتخابــات اســتان اصفهــان بــا اعــلام 
، گفــت: در نخســتین مرحلــه اعــلام نتایــج بررســی صلاحیت  این خبــر
داوطلبــان نمایندگــی دوازدهمیــن دوره مجلــس شــورای اســلامی در 
اســتان اصفهان، صلاحیت 3۲ نفــر از داوطلبانی که در مرحله بررســی 
صلاحیت هــا در هیأت هــای نظارت اســتانی و هیئــت مرکــزی نظارت، 

صلاحیت آنها تأیید یا احراز نشده بود، تأیید شده است.
کز  وی ادامــه داد: نتایــج تأییــد صلاحیت ایــن افراد بــه فرمانــداران مرا
حوزه انتخابیــه اعــلام شــده و از آن طریق به اطــلاع داوطلبــان خواهد 

رسید.
دبیر ســتاد انتخابات اســتان اصفهان بیان کــرد: از این تعــداد ۱۲ نفر از 
حوزه انتخابیــه اصفهان، جرقویــه، کوهپایــه، ورزنه و هرنــد، ۲ نفر حوزه 
، یک نفر حوزه انتخابیه شــاهین شــهر و میمه،  انتخابیه خمینی شــهر

یک نفر حوزه انتخابیه شــهرضا و دهاقان، 3 نفر حوزه انتخابیه کاشان 
، یــک  و آران و بیــدگل، یــک نفــر حــوزه انتخابیــه گلپایــگان و خوانســار
نفر حــوزه انتخابیــه لنجــان، 3 نفر حــوزه انتخابیــه مبارکه، 4 نفــر حوزه 
انتخابیه نائین و خوربیابانــک و 4 نفر حوزه انتخابیــه نجف آباد و تیران 

و کرون هستند.
سلیمانی متذکر شد: این افراد کسانی بودند که در مرحله قبلی توسط 

هیأت نظــارت اســتان بــا هماهنگی هیــأت نظــارت مرکزی عــدم تأیید 
صلاحیت یا عدم احراز صلاحیت شــده و در وقت قانونی اعتراض خود 

را اعلام کرده بودند.
وی متذکــر شــد: امســال در همــکاری و هماهنگــی وزارت کشــور بــا 
شــورای نگهبان مقــرر شــده در چندیــن مرحله، بــه تناوب و بر اســاس 
تصمیــم شــورای نگهبــان بــه صــورت مرحلــه ای داوطلبانــی کــه تأیید 
کز حــوزه انتخابیه اعــلام شــوند در حالی که  صلاحیت می شــوند به مرا
در ادوار گذشته تنها در یک مرحله نتیجه بررسی شورای نگهبان اعلام 

می شد.
دبیر ســتاد انتخابات اســتان اصفهان خاطرنشــان کرد: مهلت قانونی 
3۰ روزه شــورای نگهبان در تاریــخ ۱۹ بهمن مــاه پایان می یابــد و نتیجه 
کز حــوزه انتخابیه اعلام  صلاحیت تمامی داوطلبان بــه فرمانداران مرا
می شــود و فرمانداران موظف انــد در تاریخ ۲۰ بهمن ماه نتیجه بررســی 

صلاحیت ها را به سمع و نظر داوطلبان برسانند.
وی در پایــان اضافه کــرد: در ایــن مرحله صلاحیــت تمامــی داوطلبان 

توسط شورای محترم نگهبان مورد بررسی قرار خواهد گرفت.

اصفهان

از سوی شورای نگهبان؛

۳۲ داوطلب دیگر انتخابات مجلس در اصفهان تایید شد  صلاحیت 

کرمانشاه تهران استان 

احداث بزرگ ترین سالن ورزشی غرب استان تهران در شهرقدس 
شهرســتان قــدس- کیایــی   شــهردار قــدس از 
احداث بزرگ ترین ســالن ورزشــی چندمنظوره غرب 
اســتان تهران با ظرفیت 5۰۰۰ هزار نفر در شــهر قدس 

و افتتاح آن در دهه فجر خبر داد. 
ســعید شــهلی بــا بیــان اینکــه دوره ششــم مدیریــت 
در  توســعه  و  تحــول  دوره  می تــوان  را  شــهری 
زیرســاخت های ورزشی شــهرقدس دانســت، گفت: 
با حمایت ها و همدلی خوب اعضای محترم شــورای 
، اقدامــات مانــدگاری در دو ســال گذشــته در  شــهر
حوزه عمرانی شهر رقم خورد که در این میان به حوزه 

ورزش نگاه ویژه ای صورت گرفت.
وی با اشاره به ظرفیت های ورزشی شهرقدس، گفت: 
این شــهر سرشــار از اســتعدادهای ورزشــی می باشد 
که طی سال های اخیر شــاهدیم در میادین مختلف 
ورزشــی در ســطوح ملــی و بین المللــی افتخــارات 

ارزشمندی را برای این شهر به ارمغان آورده اند.
شــهردار قدس افزود: از ســوی دیگر ترویــج ورزش در 
میان اقشــار مختلــف جامعــه موجب شــور و نشــاط 
می گــردد،  اجتماعــی  آســیب های  از  پیشــگیری  و 
بــه طــوری کــه ورزش می توانــد سرنوشــت کــودکان و 
نوجوانــان را تغییــر داده و به مــدارج بــالای موفقیت 

رهنمون کند.
وی بــه اجــرای همزمــان 8 پــروژه شــاخص ورزشــی 

در شــهرقدس اشــاره و بیــان کــرد: تبدیل اســتادیوم 
ورزشــی شــهدا بــه یــک مجموعــه ورزشــی کامــل و 
اســتاندارد از کارهای بزرگی بود که طی دو ســال اخیر 
محقــق شــده و پــس از افتتــاح زمین هــای والیبــال و 
فوتبــال ســاحلی و همچنیــن زمین چمــن مصنوعی 
شــماره 3، پروژه تعویض چمن زمین اصلــی، احداث 
گران بــرای زمیــن چمــن مصنوعــی و  ســکوی تماشــا
احداث رختکن و ســرویس های بهداشــتی برای این 
مجموعه نیز اجرایی شــده اســت. مجموعه ورزشــی 
ویژه جانبــازان و معلولین، مجموعه ورزشــی تنیس و 
پدل و احداث دو  مجموعه اســتخر دوقلو در محلات 
سرخه حصار و محمدآباد از دیگر پروژه های شاخص 

ورزشی در دست احداث می باشد. 

مدیرعامل شرکت گاز استان :

۷۰ درصد مردم  کرمانشاه امسال الگوی مصرف گاز را رعایت کردند
کرمانشاه-حسنافخارزاده   مدیرعامل شرکت 
گاز اســتان کرمانشــاه گفت : پنج درصد مشــترکان 
گاز در اســتان کرمانشــاه الگــوی مصــرف را رعایــت 

نمی کنند و ۲5 درصد بسیار پرمصرف هستند.
اســتان  گاز  ناصــر حســینی مدیرعامــل شــرکت 
کرمانشــاه گفت : 7۰ درصد مردم اســتان کرمانشاه 
امسال الگوی مصرف گاز را رعایت کردند و مصرف 
آن هــا در چهــار پلــکان نخســت قــرار گرفــت و ایــن 
اقــدام هزینه های تأمیــن انــرژی را کاهــش داد و از 

آلودگی محیط زیست نیز جلوگیری کرد.
وی با اشاره به اینکه پنج درصد مردم استان هنوز 
الگوی مصرف را رعایت نمی کننــد، عنوان کرد: ۲5 

درصد مردم استان بسیار پرمصرف هستند.
بــا مصــارف  امــروز مــا  اینکــه  بیــان  بــا  حســینی 
گاز مواجــه هســتیم، گفــت: بعــد از  غیرمتعــارف 
کنتــرل مصــرف بایــد از ایــن نعمــت خــدادادی به 
درستی بهره برداری شــود و تولید و اشتغال را ارتقا 

دهیم.
مدیرعامل شرکت گاز اســتان کرمانشاه با اشاره به 
اینکه مسئله امروز اصلاح الگوی مصرف و درست 
مصرف کردن اســت، افزود: مصــرف بی رویه گاز در 
اســتان کرمانشــاه به یــک مســئله مزمــن و عادت 

تبدیل شده و حل آن پرهزینه است.

حســینی بــا اشــاره بــه اینکــه یکــی از چالش هــا 
حتــی  دنیــا  کشــور های  تمــام  مهــم  مســائل  و 
کشــور های دارای ذخایــر و مخازن عظیــم گازی و 
فسیلی، تأمین انرژی مورد نیاز کشور است، گفت: 
در ایران از نظر ذخایر گازی و تولید مشکلی وجود 
نــدارد و فراینــد تولیــد از دانــش بــه روزی برخوردار 
و جــزو کشــور های برتــر دنیــا اســت، امــا چالــش و 

مسئله اساسی کشور مصرف است.
وی عنــوان کــرد: در چنــد ســال اخیــر در قانــون 
بودجــه تبصــره یــک قانــون بودجــه ۱4۰۲ ردیفــی 
بــرای بهینه ســازی انــرژی در نظــر گرفته شــده که 
زیرســاخت های انــرژی اصــلاح شــود و در حــال 

انجام است.

شهر بو

بوشــهر  -رضــا حیــدری   مدیــرکل بنــادر و دریانوردی اســتان بوشــهر از 
توافق اولیه با قطری ها برای ساخت بندر در جنوب استان، اجرای بیش 
از 37 هزار میلیارد ریال پروژه در بنادر بوشــهر و ســرمایه گــذاری ۲5 هزار و 

6۰۰ میلیارد ریالی در مجتع بندری نگین خبر داد.
گــزارش روابــط عمومــی، محمــد شــکیبی نســب مدیــرکل بنــادر و  بــه 
دریانــوردی اســتان بوشــهر در جمع خبرنــگاران اظهــار کرد: بندر بوشــهر 
، کمتریــن مســاحت را در بین بنــادر کشــور دارد که بــا هدف  بــا 57 هکتــار
توســعه بنــدر از ســال ۹۰ بــا تصمیمی اساســی توســعه بنــدر بوشــهر در در 

مجتمع بندری نگین هدف گذاری شد.
وی بیــان کــرد: مســاحت مجتمــع بنــدری نگیــن 5۱۰ هکتــار اســت کــه با 
پیگیری هــای چندین ســاله مجوز زیســت محیطی بــرای ۲36 هکتار آن 

صادر شده است.
مدیــرکل بنــادر و دریانــوردی اســتان بوشــهر تصریــح کــرد: باهــدف بــرق 
رســانی، دیوار کشــی و تکمیل تاسیســات زیربنایی مجتمع بندری نگین 
به ترتیــب 4۰۰، ۱۱۰ و ۲5۰ میلیارد تومــان اعتبار به ایــن پروژه ها اختصاص 

یافته است.
شکیبی نســب ادامه داد: در مجتمع بندری نگین طرح های زیرساختی 
کنون طرح تاسیسات زیربنایی ۹3 درصد  بسیار خوبی عملیاتی شــده و ا

پیشرفت فیزیکی دارد.
کنــون 4.۲ کیلومتــر  وی افــزود: از مســیر ۹.4 کیلومتــری ایــن مجتمــع تا
آن آســفالت و بــا نصــب علائــم راهنمایــی و سیســتم روشــنایی آمــاده 

بهره برداری شد.
شــکیبی نســب عنوان کرد: یکی از بخش های اصلی جاده دسترســی پل 
فلزی اســت کــه 75 درصــد قطعــات آن آمــاده شــده و بــه تدریــج در حال 

انتقال به بندر بوشهر است.
وی گفــت: پیــش بینــی شــده بــا افتتــاح جــاده و پــل دسترســی مجتمــع 
بنــدری نگیــن تــا خردادماه ســال آینــده بخــش قابــل توجهــی از ترافیک 

درون شهری بوشهر به مسیر یاد شده منتقل شود.
شــکیبی نســب در بخش دیگــری از صحبت هــای خــود اظهار کــرد: اداره 
کل بنــادر و دریانــوردی اســتان بوشــهر در ارزیابــی مختلــف انجــام شــده 

توانســته در مدیریــت دانــش، شــاخص هــای ایمنــی، جشــنواره شــهید 
رجایی، تعریــف و عملیاتــی کــردن ۱۲ ســامانه در حوزه فــاوا رتبه برتــر را به 
خود اختصاص دهد که در این بین ســامانه مدیریــت کامیون در برخی از 

بنادر کشور بکارگیری شده است.
مدیــرکل بنــادر و دریانــوردی اســتان بوشــهر گفــت: الکترونیکــی کــردن 
فراینــد و ارایــه خدمات بــرای حــذف مراجعــات حضــوری تجار و بــازرگان 
از جملــه راهبردهــای مهــم اداره کل بنــادر و دریانــوردی اســتان بوشــهر 
 اســت کــه در ایــن زمینــه هــر ســه مــاه یــک بــار نشســت هــا بــا ذینفعــان 

برگزار شده است.
وی افزود: در مجتمع بندری نگین نیز زیرســاخت ها برای شناورهای 5۰ 

هزار تنی احداث شده است.
شــکیبی نســب با اشــاره به توافق اولیه با قطری ها بــرای احــداث بندر در 
استان بوشــهر اظهار کرد: براســاس برنامه ریزی صورت گرفته، مقرر شده 
، امضــا تفاهمنامه  با حضور هیاتی از ســازمان بنــادر و دریانــوردی در قطر

برای احداث بندر در شهرستان دیر نهایی شود.

مدیرکل بنادر و دریانوردی استان:

 قطری ها در جنوب  بوشهر بندر می سازند

در دولت سیزدهم انجام شد؛

رشد 68 درصدی تولید قطعات در ملی حفاری ایران
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 امضای تفاهم نامه فی مابین بانک گردشگری 
غ التحصیلان دانشگاه آزاد اسلامی و کانون فار

تفاهم نامه فی مابین بانک گردشگری و کانون 
فارغ التحصیلان دانشــگاه آزاد اســلامی روز 
یکشــنبه اول بهمن ماه ۱۴۰۲ در ســاختمان 

بانک گردشگری امضا شد.
به گــزارش روابط عمومی بانک گردشــگری، 
 ۱۴۰۲ بهمن مــاه  اول  یکشــنبه  روز 
تفاهم نامــه فی مابیــن بانک گردشــگری و 
کانون فارغ التحصیلان دانشــگاه آزاد اســلامی با حضــور محمدرضا 
فهمی مدیرعامل بانک گردشــگری، حســین رحمتی قائم مقام بانک 
گردشــگری، احمد حیدری مدیر کانون فارغ التحصیلان دانشگاه آزاد 
اســلامی و مدیران ســتادی بانک گردشــگری و اعضای هیات مدیره 
کانون فارغ التحصیلان دانشــگاه آزاد اســلامی در ســاختمان بانک 

گردشگری برگزار شد.
در این مراسم محمدرضا فهمی مدیرعامل بانک گردشگری، با اشاره به 
این تفاهم نامه فی مابین با کانون فارغ التحصیلان دانشگاه آزاد اسلامی 
گفت: بخشی از فعالیت های فرهنگی بانک گردشــگری در این مسیر 
است که عامه پســند و امر ممدوحی باشــد. بانک گردشگری همیشه 
وارد فعالیت هایی شــده که دیگران به آن ورود نمی کنند و امیدواریم 
بتوانیم علاوه بر حمایت های مالی، خدمات معنــوی و با نیت الهی نیز 

ارائه دهیم.
مدیرعامل بانک گردشــگری با بیــان این مطلب کــه مجموعه بانک 
برگزاری این نشســت را به فال نیــک می گیرید، تصریــح کرد: بانک 
گردشــگری و کانون فارغ التحصیــلان دانشــگاه آزاد می توانند یک 
هم افزایی در کنار یکدیگر داشته باشند. اســتفاده از نخبگان دانشگاه 
آزاد اســلامی می تواند کمک کند اثرات مثبتی در نظام بانکی کشــور 

گذاشته شود.
فهمی با اشاره به این مساله که بانک گردشــگری جز بانک های به روز 
کشور با زیرساخت های نو است، گفت: خدماتی که امروز در شعب بانک 
گردشگری یا توبانک، شــعبه مجازی بانک گردشــگری، ارائه کردیم 
بیشترین خدماتی است که یک شــعبه مجازی در شبکه بانکی کشور 

ارائه می کند. 
مدیرعامل بانک گردشــگری در پایان صحبت های خــود گفت: بانک 
گردشــگری بانک چابکی اســت و امیدواریم با این تفاهم نامه بتوانیم 

مطالبات و نیازهای کانون فارغ تاتحصیلان را برطرف کنیم.
در بخشــی از ایــن نشســت، احمــد حیــدری مدیرعامــل کانون 
فارغ التحصیلان دانشــگاه آزاد گفت: کانون فارغ التحصیلان دانشگاه 
آزاد اسلامی شبکه بسیار گســترده ای در کشور است. اولین تفاهم نامه 
کانون به دلیل ظرفیت های بانک گردشــگری با این بانک منعقد شده 
اســت و امیدواریم با اســتفاده از ظرفیت های موجود در کشور شرایط 

کشور را بهبود دهیم. 
وی تاکید کرد: امیدوارم ایــن تفاهم نامه فرصت همکاری زیادی را بین 

کانون فارغ التحصیلان دانشگاه آزاد و بانک گردشگری به وجود آورد.
گفتنی است، در پایان این مراسم تفاهم نامه فی مابین بانک گردشگری 

و کانون فارغ التحصیلان دانشگاه آزاد امضا شد.

مدیرعامل در تشریح راهبردها در جمع کارکنان استان سمنان:
 نگاه مدیریت بانک حرکت در مسیر تحول
 و احیای جایگاه بانک صادرات ایران است

مدیرعامل بانــک صادرات ایــران گفت: نگاه 
مدیریت بانک، حرکت در مســیر تحول است 
و انگیزه تمامی مدیران این اســت که بانک به 

جایگاه واقعی خود بازگردد.
محســن ســیفی در چهارمین ســفر جامع 
اســتانی که در راس هیئتی بــا حضور اعضای 
هیئت مدیــره، هیئت عامل و مدیران ارشــد 
بانک به استان سمنان ســفر کرده بود، در جمع مدیران، روسای حوزه 
و شــعب و کارکنان ستادی بانک در این اســتان، با قدردانی از زحمات 
همکاران بانک گفت: خدمات و زحمات همــکاران برای بانک، مردم و 
نظام اقتصادی کشور دیده می شود اما واقعیت و مشکلات موجود بانک 
باید مطرح و جدی گرفته شــود. نگاه مدیریت بانک، حرکت در مسیر 

تحول و احیای جایگاه بانک است.
او در بیان اهداف سفرهای جامع اســتانی، مجموعه بازدیدها در قالب 
پروتکل سفرهای جامع اســتانی را با هدف دیدار مدیران ارشد بانک از 
تمامی شعب در دورافتاده ترین نقاط کشــور عنوان کرد و افزود: دیدار 
مستقیم مدیران با مسئولان شعب موجب نتایج مثبت در بانک خواهد 
بود و باید عمق اســتراتژیک را از ســتاد به سطح شــعب منتقل کنیم. 

وظیفه تمامی کارکنان ستاد بانک پشتیبانی از شعب است.
سیفی اظهار کرد: گذشــته و آینده کارکنان بانک صادرات ایران، در 
گرو ســربلندی و موفقیت این بانک در نظام بانکی و اقتصادی کشور 
اســت و باید با تحمل زحمات مضاعــف برای بالندگــی و ارتقای آن 

تلاش کنیم.
مدیرعامل بانک صادرات ایــران گفت: هر بانکی که بنا بــه نیاز و توقع 
مشتری به سمت تغییر و تحول در مدل های تجاری خود حرکت کرده، 

توانسته به موفقیت دست یابد. 
مدل های بانکداری عوض شده و کســب و کار شبکه بانکی تغییر کرده 
و باید تفکرمان نســبت به بانکــداری تغییر یابد.ســیفی روند اصلاح 
زیرســاخت ها در بخش فناوری اطلاعات برای ۴۰ میلیون مشــتری 
بانک را نیز تشــریح کرد و از ارتقای تقریبا ۴ برابری ظرفیت زیرساخت 

پردازشی تراکنش های بانک خبر داد.
توجه به تعهدات همراستا با ارائه تســهیلات ریالی، فروش اموال مازاد 
و عملیاتی کردن پلتفرم نوین بانکــداری دیجیتال، از دیگر موارد مورد 

توجه مدیرعامل بانک صادرات ایران در این نشست بود.
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بانک مرکزی اعلام کرد

افزایش سقف وام کمک ودیعه مسکن ابلاغ شد

بانک مرکــزی بخشــنامه مربوط به  خریدار 
مصوبه شــورای پول و اعتبار مبنی بــر افزایش 
ســقف وام کمک ودیعه مســکن را که در تهران 
۲۰۰ میلیــون تومــان، مراکز اســتان ها ۱۵۰ 
میلیون تومان، سایر شهرســتان ها ۱۰۰ میلیون 
تومان و برای مناطق روستایی ۴۰ میلیون تومان 
تعیین شده اســت را به ۲۰ بانک عامل ابلاغ کرد 
و متقاضیان مشــمول پس ثبت نام در ســامانه 
طرح های حمایتی مسکن وزارت راه و شهرسازی 

به بانک  های عامل معرفی می شوند.
دســتورالعمل اجرایی تســهیلات کمک ودیعه 
مسکن پس از افزایش سقف تسهیلات اعطایی به 
بانک های ملت، ملی، مسکن، صادرات، بانک رفاه 
کارگران، سپه، تجارت، شــهر، سامان، پاسارگاد، 
خاورمیانه، پارســیان، ســینا، کارآفرین، آینده، 
گردشگری، اقتصاد نوین، ایران زمین، پست بانک 
و موسسه اعتباری ملل به عنوان بانک های عامل 

پرداخت تسهیلات ابلاغ شده است. 
براساس این بخشــنامه بانک مرکزی، متقاضیان 
این تسهیلات می بایست دارای اجاره  نامه رسمی 
یا اجاره  نامه ثبت شده در ســامانه ثبت معاملات 
املاک و مستغلات و دارای کد رهگیری، حداکثر 
شــش ماه قبل از ثبــت درخواســت متقاضی در 
ســامانه باشــند. متقاضی موظف است اطلاعات 
ســکونت و مالکیت خــود را در ســامانه املاک و 
اســکان ثبت کند.همچنین کلیــه متقاضیان و 
همسر ایشــان متعهد هســتند که در زمان ثبت  
نام، فاقد مسکن و یا زمین مسکونی ملکی باشند. 
چنانچه در هر زمان ســابقه مالکیت ایشان محرز 
شود، از فرآیند پرداخت تســهیلات حذف شده و 
در صورت اخذ آن تســهیلات، متعهد به استرداد 
کلیه تســهیلات دریافتی و جبران خســارات و 
جرایم مربوطه خواهنــد بود.در این بخشــنامه 
آمده اســت به اســتناد ماده )۴( قانــون جهش 
تولید مســکن و مصوبات شــورای پول و اعتبار و 
در راســتای حمایت از مســتأجرین کم درآمد، 
دســتورالعمل اجرایی تســهیلات کمک ودیعه 
مسکن پس از افزایش سقف تسهیلات اعطایی به 
بانک های عامل ابلاغ شــد.پیرو نامه  های  مربوط 

به تسهیلات کمک ودیعه مســکن از محل منابع 
موضوع مــاده )۴( قانون جهش تولید مســکن، 
اصلاحیه دســتورالعمل تســهیلات یادشده به 
شرح زیر اســت:ماده ۱- متقاضیان مشمول این 
دستورالعمل از ســوی وزارت راه و شهرسازی بر 
اساس ضوابط موضوعه، در چارچوب سهمیه های 
تعیین شده از طریق ســامانه طرح های حمایتی 
https://saman.mrud. مســکن بــه آدرس

ir بــه بانک های عامــل معرفی می شــوند.ماده 
۲- سقف تسهیلات اعطایی مشــمولان موضوع 
این دستورالعمل حسب درخواســت متقاضی و 
ضوابط اعطای تســهیلات بانکی تبصره- مبالغ در 
نظر گرفته شده برای تســهیلات این ماده پس از 
اخذ مدارک و مســتندات مورد نیاز و استعلامات 
صورت گرفته از سوی بانک/موسسه اعتباری غیر 
بانکی و بر اســاس توافق متقاضی و بانک/ موسسه 
اعتباری غیربانکی مــی تواند به مبالــغ کمتر از 
سقف های تعیین شده تقلیل یابد. در این صورت 
متقاضی موظف اســت نســبت به اصلاح سقف 
تسهیلات درخواستی در ســامانه اقدام کند.ماده 
۳- بانک/موسســه اعتباری غیــر بانکی موظف 
اســت قبل از پرداخت تسهیلات نســبت به اخذ 
استعلام از سامانه سمات بانک مرکزی بابت عدم 
دارا بودن تسهیلات جاری در بخش مسکن شامل 
تسهیلات ســاخت، خرید، جعاله و ودیعه مسکن 
برای متقاضی و همسر ایشــان اقدام و درصورت 
مثبت بودن این اســتعلام نسبت به رد درخواست 
متقاضی در ســامانه با ذکر دلیل اقدام نماید.ماده 
۴- تسهیلات موضوع دســتورالعمل در قالب عقد 
مرابحه خرید کالا و خدمات توسط بانک/موسسه 
اعتباری غیر بانکی به مستأجر پرداخت می گردد.
ماده ۵- تســهیلات مزبــور با نرخ ســود مصوب 
شــورای پول و اعتبار و بازپرداخــت حداکثر پنج 

سال قابل اعطا است.
ماده ۶- وثایق مربوط به تســهیلات موضوع این 
دســتورالعمل مطابق با دســتورالعمل اجرایی 
اعطای تســهیلات خرد ابلاغی طی بخشــنامه 
 ۱۴۰۱/۰۲/۰۴ مــورخ   ۰۱/۲۴۷۹۲ شــماره 
مدیریت کل مقــررات، مجوزهای بانکی و مبارزه 

با پولشویی بانک مرکزی است.
ماده ۷- شــرایط متقاضیان دریافت تســهیلات 

موضوع این دستورالعمل به شرح ذیل است:
۷-۱ متقاضیان می بایســت دارای اجــاره  نامه 
رســمی یا اجــاره  نامه ثبت شــده در ســامانه 
ثبت معامــلات امــلاک و مســتغلات و دارای 
کد رهگیــری، حداکثر شــش ماه قبــل از ثبت 
درخواست متقاضی در ســامانه باشند. متقاضی 
موظف است اطلاعات ســکونت و مالکیت خود را 

در سامانه املاک و اسکان ثبت نماید.
تبصــره- بانک/موسســه اعتباری غیــر بانکی 
مکلف اســت نســبت به مطابقت کد رهگیری و 
شــهر مندرج در ســامانه با اجاره نامه دریافتی 
اقدام نماید.۲-۷ کلیه متقاضیان و همسر ایشان 
متعهد هســتند که در زمان ثبت نام، فاقد مسکن 
و یا زمین مسکونی ملکی باشــند. چنانچه در هر 
زمان سابقه مالکیت ایشان محرز شود، از فرآیند 
پرداخت تسهیلات حذف شــده و در صورت اخذ 
آن تسهیلات، متعهد به استرداد کلیه تسهیلات 
دریافتی و جبران خســارات و جرایــم مربوطه 
خواهند بــود.۳-۷ متقاضی می بایســت متاهل 
باشــد، چنانچه متقاضی مجرد باشد در خصوص 
زنان بایستی بالای ۳۵ سال ســن و در خصوص 

مردان بالای ۴۵ سال سن داشته باشند.
۴-۷ اولویت  بندی متقاضیــان بر مبنای تصویب 
نامه هیئــت وزیران موضــوع ســاماندهی بازار 

مسکن و اجاره بها انجام می پذیرد.
ماده ۸- چنانچــه متقاضی تا حداکثــر ۱۵ روز 
کاری از تاریخ معرفی به شــعب، نسبت به تکمیل 
مدارک خود و ضامنین اقدام نکند، بانک/موسسه 
اعتبــاری غیر بانکی مکلف اســت نســبت به رد 

درخواست متقاضی در سامانه اقدام نماید.
ماده ۹- چنانچــه بانک/موسســه اعتباری غیر 
بانکی نســبت به اعطای تســهیلات موضوع این 
دســتورالعمل به متقاضیان اقــدام نمایند مبالغ 
عملکردی این تســهیلات جزء عملکرد ماده )۴( 
قانون جهش تولید مســکن محســوب و جرائم 
مالیاتی منــدرج در تبصره )۵( مــاده )۴( قانون 

مذکور به آن تعلق نمی  گیرد.

شعبه
وزیر نیرو:

سد بختیاری به عنوان بلندترین سد ایران 
تامین اعتبار شد

وزیر نیرو با اعــلام اینکه اعتبار لازم برای احداث ســد بختیاری تامین 
شده اســت، گفت: این ســد بلندترین ســد ایران اســت که به دست 

متخصصان داخلی ساخته خواهد شد.
 علی اکبر محرابیان در مراســم افتتاح نوزدهمین نمایشگاه بین المللی 

صنعت آب افزود: کار احداث این سد در ۱۰ سال اخیر متوقف شده بود.
وی ادامه داد: اکنون و در دولت ســیزدهم اعتبار لازم برای احداث سد 
بختیاری تامین شــده و عملیات اجرایی آن آغاز خواهد شد.وزیر نیرو 
این سد را بلندترین سد ایران دانســت که به دست متخصصان داخلی 
احداث خواهد شد و گفت: متخصصان صنعت آب ایران اکنون در کشور 
تاجیکستان در حال کمک به توســعه سد بزرگ این کشور هستند.وی 

این موضوع را نشان از توانمندی بالای سدساز داخلی عنوان کرد.
وزیر نیرو سد راغون تاجیکستان که متخصصان ایرانی در حال ساخت 
آن هستند را مورد اشــاره قرار داد و گفت: ســد بختیاری نیز مانند سد 

راغون بلندترین سد ایران خواهد بود.

 سهمیه یارانه ای همان ۶۰ لیتر است
کاهش سهمیه بنزین ۳۰۰۰تومانی

به منظور کنترل مصرف بنزین، سهمیه بنزین ۳۰۰۰ تومانی ماهانه از 
۱۵۰ لیتر به ۱۰۰ لیتر کاهش پیدا کرد.

 در راستای مدیریت مصرف سوخت و کنترل قاچاق فرآورده های نفتی 
و بنزین، ســهمیه بنزین ۳۰۰۰ تومانی که پیــش از این در کارت های 

سوخت شخصی از ۱۵۰ لیتر به ۱۰۰ لیتر کاهش یافته است.
پیگیری هــا از وزارت نفت حاکی از آن اســت که رصــد مصرف بنزین 
۳۰۰۰ هزار تومانــی در ماه های اخیر نشــان می داد عطای ســهمیه 
۱۵۰ لیتری زیاد بود به همین دلیل وزارت نفت این ســهمیه را به ۱۵۰ 
لیتر کاهــش داد؛ همچنین میزان ذخیره بنزیــن ۱۵۰۰ تومانی که ۹ 
ماه و به میــزان حداکثر ۵۴۰ لیتر بــود از این پس به ۶ مــاه و حداکثر 
۳۶۰ لیتر کاهش پیدا کرد.ســهمیه بنزین یارانه ای که ماهانه ۶۰ لیتر 
به کارت های سوخت واریز می شــد بدون تغییر مانده است.همچنین 
ذخیره سهمیه بنزین ۱۵۰۰ تومانی که تا پیش از این، ۹ ماه و به میزان 
حداکثر ۵۴۰ لیتر بود، از این پس به ۶ مــاه و حداکثر ۳۶۰ لیتر کاهش 
یافت.البته باید اشــاره کرد که امکان ذخیره سهمیه های بنزین ۱۵۰۰ 
تومانی در کارت های سوخت بیش از ۳۶۰ لیتر وجود ندارد و اگر کارت 
ســوختی، به این میزان ســهمیه بنزین ۱۵۰۰ تومانی داشــته باشد، 

سهمیه جدید به این کارت در ماه های آتی واریز نخواهد شد.

خبری از سهمیه بندی آب نیست
عبور از بحران آب با صرفه جویی ۱۵ درصدی

ســخنگوی صنعت آب گفت: در حال حاضر مســأله ای مبنی بر جیره 
بندی و حتی سهمیه بندی ساعتی آب وجود ندارد.

عیسی بزرگ زاده سخنگوی صنعت آب با اشــاره به وضعیت نامطلوب 
ســدهای شــرق تهران گفت: مجموع ظرفیت ســدهای تهران ۲۶۵ 
میلیون متر مکعب اســت که ۱۴ درصد پرشــدگی دارد که این میزان 

از پر شدگی نسبت به سال گذشته ۵ درصد وضعیت مطلوب تری دارد.
وی ادامه داد: البته باید توجه داشت که ســدهای سه گانه شرق تهران 
لار، لتیان و ماملو نســبت به سال گذشــته حجم کمتری از ذخایر آبی 
را دارند و در مقابل ســدهای غرب تهران در مقایســه با ســال گذشته 

وضعیت مطلوب تری دارند.
به گفته این مقام مســئول ذخایر سدهای تهران چشــمگیر نیست و 
ذخایر کم است و شــهروندان تهرانی برای اینکه بتوانند از مشکل عدم 
تأمین آب عبور کنند به صرفه جویی ۱۵ درصدی به روش های مختلف 
مدیریت مصــرف نیاز دارند.وی خاطر نشــان کرد: ســالانه نزدیک به 
۱۲۰۰ میلیون متر مکعب مصرف آب شــرب تهران است البته این رقم 
مربوط به شهر تهران می شود و اســتان تهران و البرز و حتی تهران ۱۸ 

میلیون نفری این عدد بسیار چشمگیر می شود.

انرژی  روزنامه سراسری صبح ایران
صاحب امتیاز: امیر موسی کاظمی

مدیرمسوول: در حال تغییر
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان لبافی نژاد
 تقاطع ابوریحان، پلاک ۸۷
 تلفن و  نمابر: ۶۶۴۵۹۷۶۲
سازمان شهرستان ها:  ۶۶۴۶۱۷۷۰

سامانه متمرکز اداری فام 
موسسه اعتباری ملل به منظور صرفه جویی در زمان و کاهش هزینه و مدیریت 
بهتر امور اداری شــرکت ها و ســازمان ها، ســامانه متمرکز اداری فــام را ارائه 

می نماید.
به گزارش روابط عمومی موسســه اعتباری ملل: شــرکت تجارت الکترونیک 
فناوری اطلاعات ملل )فام( در راستای تســهیل فعالیت شرکت ها و سازمان ها، 
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شهرداری شهر قدس در نظر دارد نسبت به اجاره کانکس های پيش ساخته )به تعداد 3 عدد و متراژ 36 متر مربع( جهت فعاليت شرکت های مسافربری واقع در بلوار کلهر- جنب آرامستان بهشت فاطمه به شرح ذيل  از طريق مزايده  عمومی  
اقدام نمايد.

سپرده شرکت در مزایدهمبلغ کارشناسی اجاره بها سالیانهمبلغ کارشناسی اجاره بها ماهیانهمساحت )متر مربع(موضوعردیف

3623/000/000276/000/00013/800/000کانکس  شرکت گشت گذار میلاد فعلی1

3623/000/000276/000/00013/800/000کانکس شماره شرکت کاسپین سفر فعلی2

3623/000/000276/000/00013/800/000کانکس شماره همپا سفر جوان توچال3

 آگهی فراخوان مزایده عمومی آگهی فراخوان مزایده عمومی

 روابط عمومی شهرداری شهر قدس

مدت قرارداد :  12 ماه می باشد.
ارائه هر نوع چك اعم از بانكي يا تضميني و يا ساير موارد مشابه به عنوان ضمانت نامه، به هيچ عنوان قابل قبول 

نمي باشد.
 پرداخت تضمين شركت در مزايده بصورت نقدي از طريق شماره حساب 0105708327003 نزد بانک ملی بنام 

شهرداری شهر قدس 
مزايده گران می بايستی ضمانتنامه شرکت در مزايده را پيش از پايان مدت تحويل پيشنهادات به امور قرارداد های 

شهرداری قدس تحويل نمايند. 
 قيمت اسناد و نحوه واریز وجه :

  قيمت اسناد مزایده8/000/000 ريال )هشت ميليون ريال( مي باشد كه به حساب شماره 0105708298000 
نشانی به  دولت  تدارکات  سامانه  از طريق  الکترونيکی  بصورت  و  ملی  بانک  نزد  قدس  نام شهرداری شهر   به 

 www.setadiran.ir  قابل پرداخت ميباشد.
مهلت خرید اسناد :

مهلت خرید اسناد :
شروع خريد اسناد مزايد از مورخ  1402/11/03 و  1402/11/07 بوده و  اسناد و مدارك مزايده ظرف مهلت مندرج 

درسامانه تدارکات دولت به نشانی www.setadiran.ir  قابل دريافت می باشد.
مهلت تحویل و مدت اعتبار پيشنهادات :

مهلت تحويل ضمانتنامه تاساعت 14 روز چهارشنبه 1402/11/18 و آخرين مهلت بارگذاری اسناد تا ساعت 17 
همانروز از طريق بارگذاری در سامانه تدارکات دولت www.setadiran.ir  می باشد

مجوز مورد نياز جهت شركت در مزایده :
شرکت های حمل و نقل  دارای  مجوز مسافر بری برون شهری
پرداخت هزينه  آگهی و کارشناسی به عهده برنده مزايده است.

مستاجر مکلف است اجاره سه ماهه اول را در شروع قرارداد پرداخت نمايد.
شهرداری در رد يا قبول پيشنهادات مختار است

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/10/26ساير شرايط در اسناد مزايده قيد شده است.
تاریخ انتشار نوبت د    وم: 1402/11/03

 نوبت دوم

امور قراردادهای شهرداری چهاردانگه

 نوبت اول آگهی مزایده عمومی

شهرداری در نظر دارد مزايده عمومی واگذاری حق انتفاع )رقبی( و بهره برداری از تعداد 37 موقعيت 
کيوسکهای تنقلاتی سطح شهر برای مدت 2 سال با شماره مزايده 5002094500000017 را از طريق سامانه 

تدارکات الکترونيکی دولت برگزار نمايد. 
کليه مراحل برگزاری مزايده از دريافت اسناد مزايده تا ارائه پيشنهاد مزايده گران و بازگشايی پاکت ها از طريق 
درگاه سامانه تدارکات الکترونيکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است 

مزايده گران در صورت عدم عضويت قبلی ، مراحل ثبت نام در سايت
مذکور و دريافت گواهی امضای الکترونيکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

تاريخ انتشار مزايده در سامانه تاريخ 1402/11/03 می باشد.
مهلت زمانی دريافت اسناد مزايده از سايت : تا ساعت 13 روز پنجشنبه تاريخ 1402/11/12

مهلت زمانی ارائه پيشنهاد : تا ساعت 13:00 روز دوشنبه تاريخ 1402/11/23
زمان بازگشايی پيشنهاد : ساعت 15:30 روز دوشنبه تاريخ 1402/11/24

مبلغ سپرده شرکت در مزايده : 1.100.000.000 ريال
اطلاعات تماس دستگاه مزايده گزار جهت دريافت اطلاعات بيشتر در خصوص اسناد مزايده و ارائه پاکت ) الف ( 

آدرس : بزرگراه آيت اله سعيدی روبروی سه راهی بوتان خيابان شهيد
حاجی احمد - پلاک 10 ساختمان شهرداری و تلفن : ٥٥٢٧٩٢٩٥ - ٠٢١

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه :
مرکز تماس : ٤١٩٣٤-٠٢١

دفتر ثبت نام : ٨٥١٩٣٧68 و ٨٨٩٦٩٧٣٧
تاريخ انتشار نوبت اول: 1402/11/03 تاريخ انتشار نوبت دوم:1402/11/10
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